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ΚηφιSOS ειδικών
για την τρίτη λίμνη 

κάτω από τον δρόμο ΚΑΡΑΒAΝΙΑ ΑΝΗΛIΚΩΝ ΚΑΡΑΒAΝΙΑ ΑΝΗΛIΚΩΝ 

Σε ετοιμότητα 
οι Ένοπλες Δυνάμεις

για τον τουρκικό
στόλο στο Αιγαίο

Ποιος ο κίνδυνος για
τη στατικότητα του οδοστρώματος

Τι μήνυμα θέλει να στείλει η Άγκυρα
με την άσκηση «Γαλάζια Πατρίδα» 

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

ΤΑΡΑΖΟΥΝ ΤΑ ΗΡΕΜΑ ΝΕΡΑ

ΟΙ ΑΛΧΗΜΕΙΕΣ ΤΩΝ ΑΔΕΛΦΩΝ ΕΥΜΟΡΦΙΔΗ

Η στεγαστική κρίση 
μαστίζει τις γενιές Y & Z
Γιατί οι νέοι δεν μπορούν να βρουν σπίτι

που να αντέχει το πορτοφόλι τους 
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Τα δάνεια της Coco-mat
που γράφτηκαν 

στο χιόνι εδώ και 5 χρόνια

ΕΣΠΕΥΣΜEΝA
ΣΤΗΝ ΑΘHΝΑ 

O ΑΝΑΣΤAΣΙΟΣ

Ώρες αγωνίας 
για τον 

Αρχιεπίσκοπο 
Αλβανίας
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ΤΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Η «out of the box»
επιλογή 

του Κυριάκου
Μητσοτάκη
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ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΣ ΣΕ ΕΥΠ ΚΑΙ ΛΙΜΕΝΙΚΟ

από Βόρεια Αφρική 
σε ακτές της Ελλάδας
από Βόρεια Αφρική 

σε ακτές της Ελλάδας

Οι αδίστακτοι διακινητές 
και οι σκοτεινές  διαδρομές 

του σύγχρονου δουλεμπορίου 

Οι αδίστακτοι διακινητές 
και οι σκοτεινές  διαδρομές 

του σύγχρονου δουλεμπορίου 
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Π Ρ Ο Σ Ω Π Ο Γ ΡΑΦ I Ε Σ

Πιστός σε μια πολιτική 
με αξίες και αποτέλεσμα

Κ Ω Σ Τ Η Σ  Χ ΑΤ Ζ Η Δ Α Κ Η Σ
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Ε
ίτε από το βουνό είτε από τη... θάλασσα, ο πρωθυ-

πουργός θα πάρει την απόφαση για το πρόσωπο που

θα προτείνει στην Προεδρία της Δημοκρατίας. Άλλω-

στε, είναι θεσμικό του προνόμιο ως προέδρου του πρώτου

κοινοβουλευτικού κόμματος.

Εκτός και αν έχουμε σίκουελ του 1995! Τότε ο Αντώνης Σα-

μαράς ως πρόεδρος της Πολιτικής Άνοιξης έβγαζε το ΠΑΣΟΚ

από ένα πολιτικό αδιέξοδο. Πρότεινε για Πρόεδρο της Δημο-

κρατίας τον Κωστή Στεφανόπουλο και η χώρα απέφυγε τις

πρόωρες εκλογές.

Άλλοι καιροί βέβαια τότε… Τώρα κίνδυνος πρόωρων εκλο-

γών δεν υφίσταται. Η προεδρική εκλογή αποσυνδέθηκε από

τις εκλογές με την τελευταία συνταγματική αναθεώρηση.

Ωστόσο, το πνεύμα του συνταγματικού νομοθέτη για επιδίωξη

πολιτικής συναίνεσης διατηρήθηκε.

Σήμερα μπορεί να χρειάζονται πέντε ψηφοφορίες -με την

πέμπτη να απαιτεί σχετική πλειοψηφία- για την εκλογή Προ-

έδρου, όμως μια... ασθμαίνουσα εκλογή δεν είναι στις επιθυ-

μίες του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το αντίθετο. Το πολιτικό στοί-

χημα είναι η μέγιστη δυνατή συναίνεση και εκλογή από την

πρώτη ψηφοφορία με πάνω από 200 ψήφους. Πόσω μάλλον

που ο πήχης από την εκλογή της Κατερίνας Σακελλαροπούλου

το 2020 είναι ανεβασμένος στις 261.

Προφανώς αν η νυν Πρόεδρος δεν είχε διατυπώσει κάποι-

ες… συμπεριληπτικές απόψεις που ενόχλησαν σφόδρα το

εκλογικό ακροατήριο της ΝΔ, το πολιτικό στοίχημα θα είχε

κερδηθεί πριν καν τεθεί. Τώρα όμως έχει προκύψει ένα άλλο: η

υποψηφιότητα να περνά πρωτίστως από την Κοινοβουλευτική

Ομάδα της ΝΔ, ενώ ένας διψήφιος αριθμός βουλευτών της έχει

διαμηνύσει πως δεν θα ψηφίσει την κυρία Σακελλαροπούλου.

Συνεπώς το πρώτο κριτήριο για τον Κυριάκο Μητσοτάκη -

πέραν της εκπεφρασμένης διάθεσής του για συναίνεση- είναι

η όποια υποψηφιότητα να εξασφαλίζει τη συναίνεση της «γα-

λάζιας» Κοινοβουλευτικής Ομάδας. Προφανώς το θέμα θα τε-

λείωνε με μια κεντροδεξιά υποψηφιότητα. Πλην όμως η θε-

σμική νομιμοφροσύνη που διαχρονικά επιδεικνύει ο πρωθυ-

πουργός δεν του επιτρέπει να παρακάμψει το πνεύμα του συν-

ταγματικού νομοθέτη. Ούτε επιθυμεί να καταχραστεί πολιτικά

την ευελιξία της πρόσφατης συνταγματικής τροποποίησης

προτείνοντας απλώς έναν υποψήφιο από την Κεντροδεξιά -

πόσω μάλλον από την Κοινοβουλευτική Ομάδα της ΝΔ.

Αναπόφευκτα η πρότασή του οφείλει να προκρίνει τουλάχι-

στον τη συναίνεση του ΠΑΣΟΚ. Κάπου εδώ δημιουργούνται οι

προϋποθέσεις για το σίκουελ του 1995. Τριάντα χρόνια μετά,

το σενάριο θέλει τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ να προτείνει Πρό-

εδρο της Δημοκρατίας και τον πρωθυπουργό να την αποδέχε-

ται. Στον Νίκο Ανδρουλάκη προσφέρεται ένα ακόμη στιβαρό

μπόνους θεσμικότητας, το οποίο επιθυμεί διακαώς για να

υπηρετήσει τη νέα του πολιτική. Και ο Κυριάκος Μητσοτάκης

αποφεύγει αφενός εσωκομματικές γκρίνιες, αφετέρου τον

κίνδυνο να μη βρίσκει συναίνεση ούτε στο ΠΑΣΟΚ. 

Οι παραπάνω προϋποθέσεις εκ των πραγμάτων στενεύουν

τη λίστα των ονομάτων που να τις πληρούν. Πρέπει να είναι

από τον χώρο της Κεντροαριστεράς για να τηρηθεί η παράδο-

ση και να εξασφαλιστεί ένα μίνιμουμ συναίνεσης. Πρέπει να

εξασφαλίζει την ψήφο (υπό προϋποθέσεις και την ικανοποί-

ηση) της «γαλάζιας» Κοινοβουλευτικής Ομάδας και την ανοχή

(αν όχι τη στήριξη) των ψηφοφόρων της ΝΔ. Πρέπει επίσης να

μπορεί να δίνει κύρος και βαρύτητα στον θεσμό! Αλλά αυτό

συνηθίζουμε να το αγνοούμε ή να το παραμελούμε...
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Βασίλης Κορκίδης, Πρόεδρος ΕΒΕΠ

Νότης Μαριάς, Καθηγητής Θεσμών Ε.Ε. Πανεπιστημίου Κρήτης 

(πρώην ευρωβουλευτής)
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Γράφει ο Πάνος Μαυρίδης 

Πιθανό σίκουελ προεδρικής εκλογής τριάντα χρόνια μετά;

Η τελευταία
συνταγματική
αναθεώρηση

αποσύνδεσε την
προεδρική εκλογή
από τις εκλογές,

ωστόσο το πνεύμα
του συνταγματικού

νομοθέτη για
επιδίωξη πολιτικής

συναίνεσης
διατηρήθηκε
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της Κάλιας Αλεξανδρίδου 

Μ
ετά την ανάπαυλα των εορτών και
τους χαλαρούς ρυθμούς η κυβέρ-
νηση προετοιμάζεται από την

επομένη των Φώτων για ένα δυναμικό co-
meback. Οι προκλήσεις της νέας χρονιάς
είναι πολλές, όπως πολλές είναι και οι κοι-
νοβουλευτικές μάχες που θα δοθούν. Η
πρώτη αναμένεται να είναι με αφορμή την
επίκαιρη ερώτηση του Νίκου Ανδρουλάκη
στον πρωθυπουργό για τον αγροτικό τομέα,
με την οποία κατηγορεί την κυβέρνηση ότι
τον έχει οδηγήσει σε απαξίωση. 

Ο πρωθυπουργός αναμένεται μέσα στον
Ιανουάριο να απαντήσει στον αρχηγό της
αξιωματικής αντιπολίτευσης, χωρίς να
αφήσει στον... αέρα τις επικρίσεις του ΠΑ-
ΣΟΚ, που επιδιώκει να σχηματίσει την ει-
κόνα της απορρύθμισης σε κάθε πτυχή της
κοινωνίας και της οικονομίας. 

Από την κυβέρνηση έχουν χαρακτηρίσει
πολλές φορές τους τελευταίους μήνες τις
κινήσεις του ΠΑΣΟΚ ως σοβαροφανή λαϊ-
κισμό, στην προσπάθειά του να καταθέσει
προτάσεις, άλλες φορές προωθώντας μέ-
τρα και παρεμβάσεις που οι αρμόδιοι
υπουργοί έχουν αποδομήσει, άλλες σπεύ-
δοντας να υιοθετήσει προτάσεις που η κυ-
βέρνηση έχει ήδη εξαγγείλει ότι θα υλο-

ποιήσει. Και στην περίπτωση των αγροτών
ο Κυριάκος Μητσοτάκης αναμένεται να
απαντήσει στον Νίκο Ανδρουλάκη υπενθυ-
μίζοντας όσα η κυβέρνηση έχει ήδη νομο-
θετήσει ως παρεμβάσεις υπέρ του πρωτο-
γενούς τομέα.

Σημαντικό κομμάτι της ΝΔ οι αγρότες
Ο πρωθυπουργός θα θυμίσει ότι μετά τις

περσινές αγροτικές κινητοποιήσεις και
τον διάλογο που ακολούθησε η κυβέρνη-
ση προχώρησε σε παρεμβάσεις για την
επιστροφή του Ειδικού Φόρου Κατανάλω-
σης στο αγροτικό πετρέλαιο, σε σταθερές
τιμές στα τιμολόγια ρεύματος για τους πα-
ραγωγούς, σε φοροελαφρύνσεις για
όσους συμμετέχουν σε συνεργατικά σχή-
ματα αλλά και σε μειώσεις του ΦΠΑ για
αγροτικά μηχανήματα και εφόδια.  Ο
αγροτικός κόσμος είναι ένα ιδιαίτερα ση-
μαντικό κομμάτι για τη Νέα Δημοκρατία,
που στην κυβέρνηση δεν σκοπεύουν να
αφήσουν αμαχητί στο ΠΑΣΟΚ, την ώρα
μάλιστα που στο κυβερνητικό σχέδιο πε-
ριλαμβάνεται σειρά παρεμβάσεων και

αναπτυξιακών σχεδίων ειδικά για την πε-
ριφέρεια.

Στη Βουλή
Με την επανέναρξη της λειτουργίας της

Βουλής θεωρείται βέβαιο ότι ο Κυριάκος
Μητσοτάκης και η κυβέρνηση είναι αποφα-
σισμένοι να μην αφήσουν το ΠΑΣΟΚ να δια-
μορφώνει ευκαιριακά, όπως λένε, την
ατζέντα, απαντώντας συγκροτημένα και με
συγκεκριμένα στοιχεία στις αιτιάσεις της
αξιωματικής αντιπολίτευσης, ενώ κανείς
δεν αποκλείει οι συγκρούσεις... κορυφής να
είναι πλέον αρκετά συχνές. Παράλληλα, το
μήνυμα του πρωθυπουργού προς τους
υπουργούς του είναι να προχωρήσει απρό-
σκοπτα και χωρίς καθυστερήσεις το κυβερ-
νητικό έργο. Ο τελικός σχεδιασμός για τη νέα
χρονιά θα εγκριθεί από το Υπουργικό Συμ-
βούλιο στη συνεδρίασή του στις 10 Ιανουαρί-
ου και άμεσα θα προχωρήσουν προς ψήφιση
από τη Βουλή τα πρώτα νομοσχέδια, μεταξύ
αυτών τα μέτρα για τις τράπεζες, όπως ο δι-
πλασιασμός του ΕΝΦΙΑ στα κλειστά ακίνητα
των τραπεζών, η θέσπιση του διεθνούς απο-

λυτηρίου πιλοτικά για πρότυπα λύκεια που
εξήγγειλε το υπουργείο Παιδείας και το στε-
γαστικό πρόγραμμα των ενόπλων δυνάμεων.

Ζυμώσεις και παρασκήνιο
Την ίδια ώρα ανοίγει ολοένα και περισ-

σότερο η συζήτηση για την Προεδρία της
Δημοκρατίας. Ο πρωθυπουργός αναμένε-
ται να ανακοινώσει σε λίγες μέρες, στα μέ-
σα Ιανουαρίου και πιθανότατα έως τις 20
του μηνός, το πρόσωπο που η κυβέρνηση
προτείνει για το ανώτατο πολιτειακό αξίω-
μα, χωρίς μέχρι τώρα να έχει δώσει καν
στίγμα προθέσεων, με τα σενάρια να φουν-
τώνουν. Στο ίδιο κλίμα και η αντιπολίτευση,
με το ΠΑΣΟΚ να κρατά στάση αναμονής και
τον ΣΥΡΙΖΑ να δηλώνει ότι δεν πρόκειται να
στηρίξει για δεύτερη θητεία την Κατερίνα
Σακελλαροπούλου. Το πρόσωπο που θα
προτείνει ο Κυριάκος Μητσοτάκης και οι
θετικές ή αρνητικές αντιδράσεις που θα
υπάρξουν, κυρίως από τη Χαριλάου Τρι-
κούπη, θα δείξουν και αν τελικά το πρόσω-
πο που θα βρεθεί στο Προεδρικό Μέγαρο
θα κατορθώσει να είναι και πρόσωπο συ-
ναίνεσης. Στο παρασκήνιο πάντως οι ζυ-
μώσεις κορυφώνονται και οι προθέσεις
του πρωθυπουργού αποτελούν πλέον το
μοναδικό θέμα συζήτησης στα πολιτικά
πηγαδάκια, εντός και εκτός κυβέρνησης.

Οι προκλήσεις της νέας χρονιάς είναι πολλές, 
όπως και οι κοινοβουλευτικές μάχες που θα δοθούν

Η πρώτη μάχη
Μητσοτάκη - 
Ανδρουλάκη
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Σ
ε αναμονή της γνωστοποίησης από
τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσο-
τάκη της υποψηφιότητας που θα

προτείνει η ΝΔ για την Προεδρία της Δημο-
κρατίας τελούν η κυβερνητική παράταξη
και τα κόμματα της αντιπολίτευσης.

Ο Κ. Μητσοτάκης αναμένεται να πάρει τις
τελικές του αποφάσεις μέσα στην ερχόμε-

νη εβδομάδα και να τις
ανακοινώσει το αμέσως
επόμενο διάστημα, πιθα-
νότατα ανάμεσα στη Δευτέ-
ρα 13 Ιανουαρίου και τη
Δευτέρα 20 του μήνα.

Ο πρωθυπουργός κρατά-
ει κλειστά τα χαρτιά του και
όπως συνομολογούν συνο-

μιλητές του, δεν έχει μοιραστεί με κανέναν
από τους συνεργάτες του τις σκέψεις του.
Ακούει, ωστόσο, προσεκτικά τις εισηγή-
σεις που του γίνονται από στελέχη του Με-
γάρου Μαξίμου, υπουργούς αλλά και «γα-
λάζιους» βουλευτές.

Κίνηση ματ
Με δεδομένο τον τρόπο που πολιτεύεται

από την πρώτη μέρα της ανάληψης της
προεδρίας της ΝΔ ο Κ. Μητσοτάκης, ου-
δείς μπορεί να αποκλείσει μια νέα κίνηση
ματ εκ μέρους του πρωθυπουργού. Το έκα-
νε και το 2019, όταν ανακοίνωσε την υπο-
ψηφιότητα της Κατερίνας Σακελλαροπού-
λου, σε πείσμα όλων των τότε σεναρίων
σχετικά με τον επόμενο ένοικο της Ηρώ-
δου του Αττικού.

Κυρίαρχη εκτίμηση στο κυβερνητικό
στρατόπεδο, πάντως, είναι ότι, εκτός συγ-
κλονιστικού απροόπτου, πολύ δύσκολα θα
εκλεγεί Πρόεδρος της Δημοκρατίας από
την πρώτη ψηφοφορία, διότι απαιτούνται
200 ψήφοι που είναι σχεδόν απίθανο να
βρεθούν. 

Αν ο Κ. Μητσοτάκης επιλέξει μια υποψη-
φιότητα από το αντίπαλο πολιτικό στρατό-
πεδο και το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ του Νίκου Αν-
δρουλάκη ανταποκριθεί θετικά, τότε ο/η
νέος/α πρόεδρος αναμένεται να εκλεγεί
κατά την τρίτη ψηφοφορία, όπου απαιτούν-
ται 180 ψήφοι, υπό την προϋπόθεση φυσι-
κά ότι θα τη στηρίξει και η «όλη» ΝΔ.

Στην αντίστροφη μέτρηση για τις σχετι-
κές ανακοινώσεις, οι περισσότεροι στη ΝΔ
εκτιμούν ότι το σενάριο μιας νέας θητείας
της νυν Προέδρου έχει απομακρυνθεί από
το τραπέζι, κυρίως γιατί το κυβερνητικό
επιτελείο δεν θα ήθελε να διαταραχθεί η
εσωκομματική ηρεμία που επιτεύχθηκε
στη «γαλάζια» ΚΟ πριν τις χριστουγεννιάτι-
κες διακοπές.

Σαμαρικοί-καραμανλικοί 
Αντιθέτως, όλο και με μεγαλύτερη έντα-

ση ακούγεται τις τελευταίες ημέρες το όνο-

μα του πρώην προέδρου του ΠΑΣΟΚ Ευάγ-
γελου Βενιζέλου, ο οποίος συγκεντρώνει
πολλές από τις απαιτούμενες προϋποθέ-
σεις για το ύπατο πολιτειακό αξίωμα. Προ-
έρχεται από το αντίπαλο ιδεολογικό στρα-
τόπεδο της ΝΔ, οπότε υπηρετείται το πνεύ-
μα του Συντάγματος που ζητά συναινέσεις,
διαθέτει μακρά και μεγάλη πολιτική εμπει-
ρία, είναι εκ των κορυφαίων συνταγματο-
λόγων της χώρας και προεξοφλείται ότι θα
είναι μονόδρομος για τη Χαριλάου Τρικού-
πη και τον Ν. Ανδρουλάκη να στηρίξουν τυ-
χόν υποψηφιότητά του. Επίσης, σύμφωνα
με τις εκτιμήσεις των «γαλάζιων», θετικά
θα την υποδεχτεί και η συντριπτική πλει-
ονότητα των «γαλάζιων» βουλευτών, περι-
λαμβανομένων και των σαμαρικών, αφού ο
Αντώνης Σαμαράς διατηρεί πολύ καλή σχέ-
ση μαζί του. Οι μόνοι που ίσως θα τη δουν
με επιφυλακτικότητα είναι δυο τρεις καρα-
μανλικοί βουλευτές, οι οποίοι, ωστόσο, εί-
ναι αμφίβολο αν θα θελήσουν να πάνε κόν-

τρα στην κομματική γραμμή.
Εκτός από τον κ. Βενιζέλο, με σχετική

ένταση έχει επανέλθει τις τελευταίες μέρες
στο προσκήνιο και το σενάριο που θέλει
τον πρωθυπουργό να προτείνει για το ύπα-
το πολιτειακό αξίωμα τον κεντρικό τραπε-
ζίτη Γιάννη Στουρνάρα, ο οποίος προέρχε-
ται ιδεολογικά από τον χώρο της Κεντροα-
ριστεράς και αν και τεχνοκράτης, διαθέτει
πολιτική εμπειρία. Παρότι ο ίδιος έχει δη-
λώσει κατ’ επανάληψη ότι δεν ενδιαφέρε-
ται για το πόστο, εκτιμάται βασίμως ότι αν ο
πρωθυπουργός του προτείνει να είναι ο
υποψήφιος της ΝΔ, δύσκολα θα αρνηθεί.

Ονοματολογία
Το τελευταίο διάστημα ακούστηκαν και

άλλα ονόματα, όπως αυτά της υπουργού
Πολιτισμού Λίνας Μενδώνη, της Μαρίας
Δαμανάκη, της Άννας Διαμαντοπούλου αλ-
λά και των πρώην πρωθυπουργών Λ. Πα-
παδήμου, Παν. Πικραμμένου και Ι. Σαρμά.

Στην περίπτωση, πάντως, που ο Κ. Μη-
τσοτάκης κρίνει ότι δεν είναι εύκολο να
διασφαλιστεί η συναίνεση κομμάτων της
αντιπολίτευσης και επιλέξει έναν υποψή-
φιο με κεντροδεξιό πρόσημο, ως επικρα-
τέστερος για τη θέση παραμένει ο πρό-
εδρος της Βουλής Κ. Τασούλας. Είχε ακου-
στεί με ένταση και το όνομα του υπουργού
Άμυνας Ν. Δένδια, ο οποίος, ωστόσο, έχει
δηλώσει κατ’ επανάληψη ότι τον ενδιαφέ-
ρει να παραμείνει στην πρώτη γραμμή της
πολιτικής μάχης.

«Το βέβαιο είναι ότι με τον Κ. Μητσοτάκη
ουδείς μπορεί να είναι βέβαιος για τίποτα»,
λέει κορυφαίο κυβερνητικό στέλεχος,
υπονοώντας ότι ο πρωθυπουργός μπορεί
να κάνει την έκπληξη, με ένα πρόσωπο
«out of the box». Κάτι που, αν επιβεβαι-
ωθεί, θα στείλει την μπάλα στα κόμματα της
αντιπολίτευσης, τα οποία θα πρέπει να ζυ-
γίσουν και να επιλέξουν τη στάση που θα
κρατήσουν.

Και αντίστροφα ο χρόνος
κυλά… για την επιλογή ΠτΔ

Ο πρωθυπουργός αναμένεται να πάρει τις τελικές του αποφάσεις 
μέσα  στην ερχόμενη εβδομάδα και να τις ανακοινώσει το αμέσως επόμενο διάστημα

της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Ζ
ήτημα μείζονος σημασίας, το
οποίο έχουν αναλάβει οι υπηρε-
σίες ασφαλείας της χώρας μας,

θεωρείται από τους αρμόδιους πως είναι
η προώθηση ασυνόδευτων (ανήλικων)
Αιγυπτίων από δουλεμπορικά κυκλώμα-
τα στη χώρα μας. Η πολιτική ηγεσία του
υπουργείου Μετανάστευσης παρακο-
λουθεί εκ του σύνεγγυς τις εξελίξεις, ενώ
σχετικά έχει ενημερωθεί και το υπουρ-

γείο Εξωτερικών. Οι πρό-
σφατες διασώσεις στη
Σύμη (δις) και στην Ψέρι-
μο αποκάλυψαν τη φύση
του προβλήματος. Οι
αριθμοί δεν ψεύδονται:

στην πρώτη διάσωση της
Σύμης, περισυνελέγησαν

21 άτομα, εκ των οποίων οι 16 είναι ανήλι-
κοι, οι περισσότεροι αιγυπτιακής κατα-
γωγής. Στη δεύτερη διάσωση στη θαλάσ-
σια περιοχή του νησιού περισυνελέγησαν
13 παράνομοι μετανάστες. Εξ αυτών οι
δέκα ανήλικοι και οι εννέα αιγυπτιακής
καταγωγής. 

Η μεθόριος της Αιγύπτου με τη Λιβύη
(όπου η κατάσταση είναι «ρευστή») είναι
μήκους 1.115 χιλιομέτρων και τέμνει κάθετα
την έρημο, επιτρέποντας στους διακινητές
να περνούν από εκεί (σε συνθήκες αφόρη-
της πραγματικά ζέστης) τους ασυνόδευ-
τους ανηλίκους, οδηγώντας τους κυρίως
στις ακτές της Ανατολικής Λιβύης, πέριξ
της περιοχής του λιμένα του Τομπρούκ.
Εκεί, οι διακινητές επιβιβάζουν τους ασυ-
νόδευτους αλλά και μεγαλύτερους σε ηλι-
κία μετανάστες σε διάφορα σκάφη, κυρίως
παλιά αλιευτικά και με ό,τι κινδύνους αυτό
συνεπάγεται, για να τους αποβιβάσουν (και)
στις ελληνικές νησιωτικές ακτές, κυρίως
στη Γαύδο και στην Κρήτη. Από το Τομπρο-
ύκ είχε αποπλεύσει το πλοίο το οποίο βυθί-
στηκε στην Πύλο τον Ιούνιο του 2023, με
αποτέλεσμα τον τραγικό θάνατο μεγάλου
αριθμού μεταναστών. Ο υπουργός Μετανά-
στευσης και Ασύλου Νίκος Παναγιωτόπου-
λος είχε τονίσει τον περασμένο Σεπτέμβριο
σε συνέντευξή του στο CNN Greece, στο
πλαίσιο της 88ης ΔΕΘ, ότι «εσχάτως βλέ-
πουμε και κάποιες, κάπως αυξημένες, όχι
σε ανησυχητικό βαθμό γιατί είναι μεγαλύ-
τερη απόσταση, δυσκολότερο το ταξίδι, ρο-
ές από τη Βόρεια Αφρική, Λιβύη και Αίγυ-
πτο δηλαδή, προς Κρήτη». 

Εγκληματική δραστηριότητα 
Η σύλληψη στη διάρκεια των διασώ-

σεων των διακινητών (κυρίως Τούρκων
υπηκόων) στη θαλάσσια περιοχή της

Σύμης και της Ψερίμου δίνει στις αρχές
ασφαλείας της χώρας μας τη δυνατό-
τητα περαιτέρω ερευνών για τον εντο-
πισμό των εγκεφάλων της εγκληματι-

κής αυτής δραστηριότητας, που θέτει
σε κίνδυνο τις ζωές ανήλικων συναν-
θρώπων μας. Στην Ψέριμο πρόσφατα
(27/12/2024) περισυνελέγησαν 32 με-
τανάστες. Μεταφέρθηκαν από το Λιμε-
νικό στην Κάλυμνο, όπου και διενεργή-
θηκε η σχετική προανάκριση. Από αυ-
τούς οι 30 είναι Αιγύπτιοι, εκ των οποί-
ων οι οκτώ άντρες και οι 24 ανήλικοι. Η
διαμεσολάβηση στην όλη «διαδικασία»
τουρκικών δουλεμπορικών κυκλωμά-
των αποδεικνύεται από το γεγονός ότι
το σκάφος όπου επέβαιναν οι διασω-
θέντες στην Ψέριμο απέπλευσε από τις
ακτές της γείτονος και συγκεκριμένα
από την Αλικαρνασσό.

Λεπτές ισορροπίες 
Το όλο θέμα καθίσταται εξαιρετικά

«ευαίσθητο» ως προς τον χειρισμό του,

δεδομένης της εξαιρετικής σχέσης της

Αθήνας με τον Πρόεδρο της Αιγύπτου,

στρατηγό Αμπντέλ Φατάχ Σαΐντ Χουσεΐν

Χαλίλ αλ Σίσι, που δεν αφήνει περιθώριο

για διαμαρτυρίες σε υψηλούς τόνους. Για

την υποδοχή και φιλοξενία των ασυνό-

δευτων μεταναστών μεριμνά η Γενική

Γραμματεία Ευάλωτων Πολιτών και Θε-

σμικής Προστασίας (συστάθηκε τον Ιού-

νιο του 2023), στην οποία μεταφέρθηκαν

οι αρμοδιότητες της Ειδικής Γραμματείας

Προστασίας Ασυνόδευτων Ανηλίκων. 

Στρατηγικός στόχος 
Στρατηγικός στόχος εδώ είναι η διασφάλιση της προστασίας των ασυνόδευτων ανήλικων

υπηκόων τρίτων χωρών ή ανιθαγενών που αφικνούνται στην Ελλάδα, μεριμνώντας βέβαια
και για το πλαίσιο ασφαλούς διαμονής τους αλλά και για την κοινωνική ένταξή τους. Αυτό,
ώστε να διασφαλιστεί η προστασία τους από κυκλώματα διακίνησης αλλά και από προσπά-
θειες ριζοσπαστικοποίησής τους από ισλαμιστικούς κύκλους. 

«Η προστασία των ανηλίκων που φτάνουν στη χώρα μας ασυνόδευτοι αποτέλεσε από την
αρχή τη δική μας πυξίδα στον αγώνα για την ενσωμάτωση των παιδιών και εφήβων μέσω της
εκπαίδευσης και του επαγγελματικού προσανατολισμού και την αποτροπή της εργαλειοποί-
ησής τους από το οργανωμένο έγκλημα και τη ριζοσπαστικοποίηση. Αποστολή μας είναι να
σώζουμε τους ευάλωτους και τους νέους που ζουν σε επισφαλείς συνθήκες και σε αστεγία,
αφαιρώντας όπλα από τους εγκληματίες», είχε δηλώσει σχετικά η αρμόδια υφυπουργός
Μετανάστευσης και Ασύλου Σοφία Βούλτεψη τον περασμένο Σεπτέμβριο, σε εκδήλωση στο
πλαίσιο της «Πυξίδας», μηχανισμού υποστήριξης της Εθνικής Στρατηγικής για την Προστα-
σία των Ασυνόδευτων Ανηλίκων. Η όλη διαδικασία παρακολουθείται στενά από το καλοκαίρι
του 2023 και συντονίζεται από τη Σοφία Βούλτεψη, η οποία είναι η αρμόδια για την εποπτεία
της Εθνικής Στρατηγικής για την προστασία των ασυνόδευτων ανηλίκων.

του Νίκου 
Χιδίρογλου 

Σ Ε  Σ Υ Ν Α Γ Ε Ρ Μ Ο  Ε Υ Π  Κ Α Ι  Λ Ι Μ Ε Ν Ι Κ Ο  Σ Ω Μ Α  

Καραβάνια ανηλίκων
από τη Β. Αφρική 

στις ακτές της Ελλάδας 

Οι αδίστακτοι διακινητές 
και οι σκοτεινοί διάδρομοι 
των δουλεμπόρων  
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Από χθες το απόγευμα η ελληνική σημαία κυ-

ματίζει υπερήφανα έξω από την αίθουσα του

Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ στη Νέα

Υόρκη, σε έναν ειδικό χώρο που φιλοξενεί τις

σημαίες των νέων μη μόνιμων μελών για την

επόμενη διετία. Με την τοποθέτηση αυτή, ο

Έλληνας μόνιμος αντιπρόσωπος Ευάγγελος

Σέκερης ετοιμάζεται να ξεκινήσει με φόρα,

καθώς το πρώτο τεστ τον περιμένει στις 8 Ια-

νουαρίου, όταν το ΣΑ θα συζητήσει τις εξελί-

ξεις στη Συρία. Η ελληνική πλευρά ήδη «κα-

τεβαίνει στο γήπεδο» με ξεκάθαρες θέσεις,

όπως διατυπώθηκαν από τον Κυριάκο Μητσοτά-

κη και τον ΥΠΕΞ Γιώργο Γεραπετρίτη. Το μήνυ-

μα; Μετάβαση με συμμετοχή όλων, δημοκρατι-

κή διαδικασία, εγγυήσεις για την ασφάλεια των

μειονοτήτων και βέβαια διασφάλιση της εδαφι-

κής ακεραιότητας της Συρίας, χωρίς εξωτερι-

κές παρεμβάσεις. Ο κ. Σέκερης έχει μπροστά

του μια γεμάτη ατζέντα και η Ελλάδα ετοιμάζε-

ται να αφήσει το δικό της στίγμα στη διεθνή

σκηνή.

Η ελληνική σημαία ανεμίζει υπερήφανα στο Συμβούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ

Μικρό καλάθι για 
την πώληση του Open

Σας το έγραψα και στο χθεσινό Κεντρί
και επιμένω. Εγώ διατηρώ επιφυλάξεις για
τα όσα γράφονται για προσύμφωνο με τον
Δημήτρη Μάρη για την πώληση του Open
κ.λπ. Κρατήστε μικρό καλάθι με τα όσα
διαρρέονται δεξιά κι αριστερά. Μπορεί ο
Ιβάν Σαββίδης να θέλει να απεμπλακεί από
την ενασχόλησή του με τα media, αλλά αυ-
τό δεν σημαίνει ότι ψάχνεται να πουλήσει
άρον άρον ακόμη κι αν κάποιοι τον πιέζουν
εμμέσως προς αυτή την κατεύθυνση. Δεν
είναι εύκολος παίκτης ο Ιβάν. 

Ένα δίλημμα θα κληθεί να απαντήσει η
Πολιτική Γραμματεία του ΣΥΡΙΖΑ που ανα-
μένεται να συνεδριάσει αμέσως μετά τον
εορτασμό των Θεοφανίων. Αν θα περιμένει
την ανακοίνωση της υποψηφιότητας που
θα προτείνει η κυβέρνηση για την Προ-
εδρία της Δημοκρατίας ή θα καταθέσει
πρόταση νωρίτερα. Οι περισσότεροι έχουν
την άποψη ότι δεν υπάρχει λόγος να αναμέ-
νουν τον Κ. Μητσοτάκη, αφού πιθανότατα
δεν θα στηρίξει ο ΣΥΡΙΖΑ την όποια πρότα-
ση της ΝΔ. Πιθανότατα αυτή θα είναι και η
θέση που θα επικυρωθεί από το ανώτατο
όργανο του κόμματος.

Οι σχέσεις Στουρνάρα - Σαμαρά
Ο κεντρικός τραπεζίτης είπε τα καλύτερα για τον πρώην πρωθυπουργό

Αντώνη Σαμαρά και δεν μου προκαλεί έκπληξη. Ρώτησαν τον Στουρνάρα τι
ήταν πιο δύσκολο, να συνεννοηθεί με την τρόικα ή με τον Σαμαρά; Και
απάντησε: «Με την τρόικα ήταν δυσκολότερο. Με τον Σαμαρά τα βρίσκαμε
απόλυτα. Ο Σαμαράς ήταν πολύ καλός πρωθυπουργός. Μοιραστήκαμε
πολλά με τον Αντώνη». Μη βιαστείτε να βγάλετε συμπεράσματα από τη δή-
λωση του Στουρνάρα. Άλλωστε ξεκαθάρισε ότι δεν τον ενδιαφέρει η Προ-
εδρία της Δημοκρατίας, άρα δεν έχει κάποια σκοπιμότητα η δήλωσή του.
Το μόνο που ίσως θα τον ενδιέφερε είναι να ανανεώσει μια ακόμα θητεία
στην Τράπεζα της Ελλάδας. Αυτό μάλιστα… 

Πήραν φωτιά οι κατασκευαστικές 

Μ
αθαίνω πως το ενδιαφέρον από μεγάλους κατασκευαστι-
κούς ομίλους έχει αρχίσει να χτυπάει… κόκκινο για το φιλό-
δοξο σχέδιο του υπουργείου Εθνικής Άμυνας. Το πρότζεκτ

περιλαμβάνει την αξιοποίηση της εντυπωσιακής ακίνητης περιουσίας
του υπουργείου και την κατασκευή 4.000 κατοικιών, οι οποίες προορί-
ζονται για στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων, καθώς και για γιατρούς και
δασκάλους που υπηρετούν στις ακριτικές περιοχές και παλεύουν με
την έλλειψη στέγης. Φημολογείται πως κάποιοι από τους ενδιαφερό-
μενους κατασκευαστές έχουν ήδη πιάσει κουβέντα με άτομα του περι-
βάλλοντος του Νίκου Δένδια, αλλά οι συνεργάτες του υπουργού ξεκα-

θαρίζουν πως τα πράγματα θα γίνουν «by the book». Όσοι θέλουν να
πάρουν μέρος θα πρέπει να συμμορφωθούν με αυστηρούς όρους, ενώ
οι διαδικασίες θα είναι ανοιχτές και διαφανείς. Στο μενού μπαίνουν και
μεγάλα οικόπεδα που βρίσκονται σε πρώην στρατόπεδα σε περιοχές
όπως η Αθήνα, η Θεσσαλονίκη και τα Ιωάννινα, τα οποία θα διατεθούν
μέσω διαγωνισμών. Εξάλλου, το νέο αμυντικό δόγμα δεν σηκώνει πολ-
λά στρατόπεδα, αλλά ζητά λίγες, ευέλικτες και στρατηγικά τοποθετη-
μένες μονάδες. Έτσι, το υπουργείο φαίνεται να παίζει μια έξυπνη παρ-
τίδα, εξισορροπώντας την αμυντική αναδιοργάνωση με την ανάγκη
στήριξης αυτών που βρίσκονται στην πρώτη γραμμή.

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ 
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Μπαρτσελόνα 
της πολιτικής 
ο ΣΥΡΙΖΑ 
(μπορεί και όχι)

Ο
Κώστας Μπάρκας, βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ,
μάλλον χρειάζεται επειγόντως εντατικά
μαθήματα ποδοσφαίρου -και πολιτικής-

γιατί η άποψη ότι το αυτογκόλ είναι καλό για μια
ομάδα (ή ένα κόμμα) δεν φαίνεται να στέκει ούτε
στο χορτάρι ούτε στην πολιτική σκηνή. 

Στην προσπάθειά του να γίνει ευρηματικός, ο Μπάρ-
κας πήγε να συγκρίνει τον ΣΥΡΙΖΑ με την Μπαρτσελό-
να, λέγοντας ότι, όπως οι Καταλανοί παράγουν ποδο-
σφαιρικά ταλέντα, έτσι κι ο ΣΥΡΙΖΑ παράγει... πολιτικά
κόμματα. «Είμαστε η Μπαρτσελόνα της πολιτικής,
έχουμε πάγκο και βγάζουμε κόμματα», είπε με σιγου-
ριά. Αν αγνοήσουμε το μικρό πρόβλημα ότι η Μπαρ-
τσελόνα συνήθως διεκδικεί τίτλους ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ κι-
νείται στη ζώνη του 7% στις δημοσκοπήσεις, το αποκο-
ρύφωμα ήρθε όταν ο βουλευτής αποφάσισε να υπερα-
σπιστεί τα πολιτικά «αυτογκόλ», λέγοντας ότι «γκολ εί-
ναι κι αυτά». Ναι, σωστά διαβάσατε - για τον Μπάρκα
κάθε γκολ μετράει, ακόμα και αν σκοράρεις κατά λά-
θος στην εστία σου. Αυτό βέβαια ισχύει μόνο αν παί-
ζεις over - under στο στοίχημα. Στην πολιτική και στο
ποδόσφαιρο τα αυτογκόλ δεν κερδίζουν πρωταθλή-
ματα. Αλλά ίσως ο Μπάρκας ξέρει κάτι που εμείς
αγνοούμε - ή απλώς παίζει σε άλλο πρωτάθλημα!

Στα Τρίκαλα στα δυο στενά...
και άλλες καραμπόλες
Στα Τρίκαλα η επικείμενη κάθοδος του

υπουργού Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημή-

τρη Παπαστεργίου θα πρέπει μάλλον να θεω-

ρείται δεδομένη. Ο υπουργός γνωρίζει καλά

την περιοχή και έχει μεγάλη δημοφιλία. Μα-

θαίνω όμως ότι στον ίδιο νομό αναζητείται -εκ

νέου- «ζωτικός» χώρος για τον Γιώργο Βλα-

χογιάννη και, όπως αντιλαμβάνεστε, η υπερ-

φόρτιση του ψηφοδελτίου δημιουργεί ένα

ζήτημα. Αυτό βέβαια θα παρατηρηθεί και σε

άλλες εκλογικές περιφέρειες. Ακούσαμε ότι

το τρικαλινό θέμα θα μπορούσε να λυθεί με

μια μεγάλη μεταγραφή σε πιο κεντρική εκλο-

γική περιφέρεια. Ζέφυρος φυσά, άνεμος δυ-

τικός… Πάντως, όσο πλησιάζουμε προς τις

εκλογές οι καραμπόλες θα φουντώσουν σε

πολλές εκλογικές περιφέρειες... 

Τι θα γίνει 
με τη χρηματοδότηση 
των Σπαρτιατών;
Στις 9/1 θα συνε-
δριάσει η Επι-
τροπή Δεοντο-
λογίας της Βου-
λής προκειμέ-
νου να διατυπώ-
σει τη γνώμη της
για την αναστολή της χρηματοδότησης
των Σπαρτιατών. Στη συνεδρίαση έχει
κληθεί και ο πρόεδρος του κόμματος Βα-
σίλης Στίγκας. Αν η επιτροπή ταχθεί υπέρ
της αναστολής της χρηματοδότησης του
κόμματος, το θέμα θα παραπεμφθεί στην
Ολομέλεια της Βουλής, η οποία αναμένε-
ται να λάβει την τελική απόφαση, πιθανό-
τατα στις 13 Ιανουαρίου. Είχε προηγηθεί η
ψήφιση σχετικής νομοθετικής ρύθμισης
του υπουργείου Εσωτερικών στις 17 Δε-
κεμβρίου. Όπως είχε πει τότε στην Ολο-
μέλεια της Βουλής ο υπουργός Εσωτερι-
κών Θοδωρής Λιβάνιος, «με την τροπολο-
γία συμπληρώνεται η εκλογική νομοθε-
σία που αφορά τη δυνατότητα η Βουλή με
απόφαση που θα λάβει, με ονομαστική
ψηφοφορία, να αναστείλει τη χρηματο-
δότηση κόμματος μέχρι να βγει αθωωτική
απόφαση από τη δικαιοσύνη σχετικά με
πρόσωπα τα οποία φέρονται να είναι οι
πραγματικοί αρχηγοί των κομμάτων και
έχουν καταδικαστεί σύμφωνα με τις δια-
τάξεις του 187 και του 187Α του ΠΚ».

Ποιο ελληνικό κανάλι
«πάγωσε» η νέα

Αμερικανίδα πρέσβης;
Η νέα πρέσβης των

ΗΠΑ στην Ελλάδα Κίμ-
περλι Γκίλφοϊλ πριν
ακόμη έρθει στη χώρα
μας φρόντισε να κάνει
αισθητή την παρουσία
της κάνοντας ένα απί-
στευτο χουνέρι σε ελ-
ληνικό κανάλι... Τηλεο-
πτικός σταθμός τής ζή-
τησε συνέντευξη και η Κίμπερλι τους ζήτη-
σε βιογραφικό της δημοσιογράφου και τα
νούμερα του σταθμού -τα επίσημα μέσω με-
τρήσεων της AGB- ώστε να τα μελετήσει και
να τους απαντήσει αν θα τους δώσει συνέν-
τευξη. Κλαίω από τα γέλια!

Το τετ α τετ Ανδρουλάκη
- Βαρθολομαίου
Για μια ακόμη φορά ο αρχηγός του ΠΑΣΟΚ
Νίκος Ανδρουλάκης θα παρακολουθήσει τη
λειτουργία των Θεοφανίων στο Φανάρι. Το
ίδιο έπραξε και πέρυσι. Μόνο που φέτος η
εκεί παρουσία του έχει έναν πρόσθετο συμ-
βολισμό, αφού πλέον είναι και αρχηγός της
αξιωματικής αντιπολίτευσης. Ο κ. Ανδρου-
λάκης διατηρεί πολύ καλή προσωπική σχέση
με τον Οικουμενικό Πατριάρχη Βαρθολομαίο
και θα έχει την ευκαιρία για μια εφ’ όλης της
ύλης συζήτηση μαζί του.

Δεν ενδιαφέρεται ο Τσίπρας
Αν είχατε καμιά αγωνία για το αν ο

Τσίπρας θέλει να γίνει Πρόεδρος της
Δημοκρατίας, μας την έλυσε ο εκπρό-
σωπος Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ. Ερωτηθείς
σχετικά, ο Γιώργος Καραμέρος είπε ότι
«ο Αλέξης Τσίπρας είναι 50 ετών, είναι
ενεργός στην πολιτική, έχει άλλου εί-
δους δραστηριότητες, συμμετέχει
στην Ευρώπη σε μια σειρά πρωτοβου-
λιών. Είναι πρώην πρωθυπουργός,
εκτιμώ ότι δεν τίθεται θέμα. Βλέπω ότι μπαίνει στις δημοσκοπή-
σεις το όνομά του γιατί είναι ένα πολύ ενδιαφέρον πρόσωπο, αλ-
λά δεν νομίζω ότι θα τον ενδιέφερε και τον ίδιο σε αυτήν τη φά-
ση». Δεν μας είπε βέβαια τι θα τον ενδιέφερε επιτέλους, διότι το
πάει όλο γύρω γύρω χωρίς να ξεκαθαρίζει τη στάση του. 
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πα Έπειτα από λίγες χαλαρές μέρες στα Χανιά, όπου
ο Κυριάκος Μητσοτάκης βρήκε χρόνο να σκεφτεί
τα μεγάλα ζητήματα που θα κυριαρχήσουν στην
πολιτική ατζέντα του νέου έτους -με κορυφαίο αυ-
τό της προεδρικής εκλογής-, το σκηνικό μεταφέ-
ρεται στο Μιλάνο. Εκεί το πρωθυπουργικό ζεύγος
θα περάσει τις πρώτες μέρες του 2025, φιλοξενού-
μενο σε φίλους σε μια πόλη που είναι ταυτόχρονα
καταφύγιο αρχιτεκτονικής μαγείας και παγκόσμιο
κέντρο μόδας. Τα Χριστούγεννα τα πέρασαν οικο-
γενειακά στο Ακρωτήρι Χανίων, με τα τρία παιδιά

του πρωθυπουργού να επιστρέφουν από την Αμε-
ρική, αλλά τώρα η δράση μεταφέρεται στη σκηνή
της ιταλικής φινέτσας. Από εκεί ο πρωθυπουργός
φαίνεται ότι ετοιμάζεται να «ράψει» τις τελικές
αποφάσεις του για τη χρονιά που μόλις ξεκίνησε.
Με την επιστροφή του η ατζέντα προβλέπει περιο-
δείες, υπουργικό συμβούλιο και -το κερασάκι στην
τούρτα- την ανακοίνωση του ονόματος για την
Προεδρία της Δημοκρατίας. Όλα δείχνουν πως το
2025 ξεκινά με δυναμισμό και, φυσικά, λίγο ιταλι-
κό αέρα.

Νέος ΠτΔ μέσω… Μιλάνου

Τραυματισμένοι Ουκρανοί στρατιώτες βρήκαν καταφύγιο στο
Άγιο Όρος. Δεν ξέρω πώς έφτασαν μέχρις εκεί, αλλά συνολικά
22 Ουκρανοί στρατιώτες βρέθηκαν στο Περιβόλι της Παναγιάς.
Η επίσκεψή τους στο Άγιο Όρος ήταν, λέει, μέρος ενός προ-
γράμματος ψυχολογικής υποστήριξης που οργανώθηκε από τις
ουκρανικές Αρχές. Αναζητώντας σωματική και ψυχική ηρεμία,
οι στρατιώτες ξεκίνησαν με πούλμαν από την ουκρανική πόλη
Λβιβ και διανύοντας απόσταση 1.000 χιλιομέτρων έφτασαν στο
Άγιο Όρος με την ελπίδα να ξεφύγουν από τις στοιχειωμένες
τους αναμνήσεις από το πεδίο της μάχης. Σύμφωνα με δημοσί-
ευμα του Reuters, κατά τη διάρκεια της τετραήμερης παραμο-

νής τους οι στρατιώτες με φανερά τα σημάδια του πολέμου -άλλοι με ακρωτηριασμένα πόδια και χέρια και άλλοι με ουλές στα
κεφάλια- προσκύνησαν 12 μοναστήρια. 

Τ
ρόφιμα και ποτά χωρίς σημάν-
σεις καταλληλότητας, προϊόντα
με ελλιπείς ενδείξεις και εμφα-

νή τιμή, ηλεκτρικό τρενάκι για παιδιά
χωρίς άδεια κυκλοφορίας και ρυ-
μουλκούμενα οχήματα με ψευδή
στοιχεία κυκλοφορίας ήταν τα αποτε-
λέσματα των σαρωτικών ελέγχων των
αρμόδιων κλιμακίων της Περιφέρειας
Αττικής στο Χριστουγεννιάτικο Χωριό
του Δήμου Ηρακλείου στο Κτήμα Φιξ. 

Συγκεκριμένα, από τον έλεγχο εν-
νέα επιχειρήσεων, οι οποίες εμπο-
ρεύονταν τρόφιμα ζωικής προέλευ-
σης, σε μία βρέθηκαν και κατασχέθη-
καν δεκάδες κιλά κίτρινων τυριών
αγνώστου προέλευσης. Παράλληλα,
από έλεγχο σε δέκα πλανόδιους εμ-
πόρους που διακινούσαν αλκοολούχα
ποτά εντοπίστηκε αγορανομική παρά-
βαση σε δύο εξ αυτών για απουσία τιμολόγησης, στον έναν κατα-
σχέθηκαν και καταστράφηκαν 49 τεμάχια αλκοολούχου ποτού
και στον άλλον 24 τεμάχια με ελλιπείς ενδείξεις. Τα κλιμάκια εν-
τόπισαν επίσης ηλεκτρικό τρενάκι -στο οποίο μάλιστα επιβιβά-
ζονταν κυρίως μικρά παιδιά- χωρίς άδεια κυκλοφορίας, κρατικές
πινακίδες και πιστοποίηση από διαπιστευμένο φορέα. Εντοπίστη-

καν επίσης και απομακρύνθηκαν ρυμουλκούμενα οχήματα χωρίς
αριθμό κυκλοφορίας, αγνώστου ιδιοκτήτη και αταξινόμητα.

«Βασικό μας μέλημα και αδιαπραγμάτευτη προτεραιότητα είναι
η προστασία της δημόσιας υγείας και η ασφάλεια των πολιτών. Η
εντολή είναι σαφής και μία: δεν παίζουμε με τη δημόσια υγεία»,
επισημαίνουν κύκλοι προσκείμενοι στον περιφερειάρχη Αττικής.

Καραμπόλες και 
στο ΠΑΣΟΚ 
- Ο «πράσινος» πόλεμος 
της Δράμας

Καραμπόλες δεν θα έχουμε μόνο στη
ΝΔ αλλά και στη Χαριλάου Τρικούπη.
Μαθαίνω ότι η πρώην βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ Χαρά Κεφαλίδου, που παραμέ-
νει ενεργό μέλος της «ομάδας Διαμαν-
τοπούλου», φαίνεται πως ετοιμάζεται
να επιστρέψει στο προσκήνιο ως υπο-
ψήφια στη Δράμα στις επερχόμενες
εκλογές - ή τουλάχιστον αυτό συμπε-
ραίνουν όσοι την είδαν να κινείται χαμο-
γελαστή και γεμάτη αυτοπεποίθηση
στην ιδιαίτερη πατρίδα της κατά τη
διάρκεια των γιορτών. 

Στις προηγούμενες εκλογές τη θέση
στην περιοχή κατέκτησε ο Αναστάσιος
Νικολαΐδης με τη στήριξη του μηχανι-
σμού Ανδρουλάκη. Παρ’ όλα αυτά, η Χα-
ρά Κεφαλίδου εξακολουθεί να χαίρει
ιδιαίτερης εκτίμησης στη Δράμα χάρη
στη σοβαρότητα, την εντιμότητα και την
ανεξαρτησία της. Άλλωστε, δεν πέρασε
απαρατήρητο ότι είπε «όχι» σε δελεα-
στικές προτάσεις για μια μετακίνηση
προς τη ΝΔ, επιλέγοντας να μείνει πιστή
στις αρχές της και να κρατήσει αποστά-
σεις. Αν μη τι άλλο, φαίνεται πως η κυ-
ρία Κεφαλίδου έχει το δικό της πιστό
κοινό και ίσως να προσφέρει μια ενδια-
φέρουσα μάχη για την επόμενη μέρα
στην τοπική πολιτική σκηνή.

Πώς βρέθηκαν στο Άγιο Όρος Ουκρανοί στρατιώτες;

Κατασχέσεις και κυρώσεις από την Περιφέρεια Αττικής 
στο Χριστουγεννιάτικο Χωριό του Δήμου Ηρακλείου
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Διακοπές στις Σεϋχέλλες
με βραχιολάκι!

Ο άνθρωπος δεν υπάρχει! Καταδικασμένος σε τρία χρόνια φυλάκιση με βραχιολάκι 
σε κατ’ οίκον περιορισμό, ο Νικολά Σαρκοζί τούς έγραψε όλους και πήγε στις εξωτικές
Σεϋχέλλες… Γίγαντας ο κοντός. ΥΓ.: Το βραχιολάκι πάντως το φορούσε.
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Β ράδυ παραμονής της Πρωτοχρονιάς του 2025. Στο Σύνταγμα, η μουσι-
κή παράσταση του Φοίβου Δεληβοριά· στο Πεδίον του Άρεως, ο Χρή-
στος Μάστορας και οι Melisses. Στο Σύνταγμα, ο ήλιος του ΠΑΣΟΚ και

παλαιστινιακές μαντίλες· στο Πεδίον του Άρεως, κομψότητα και μετριοπάθεια.
Και μετά καβγάδες. Και αναλύσεις. Και πόλωση. Πού είναι η αλήθεια και πού η
υπερβολή; 

Χρειάζεται η Αθήνα δύο πρωτοχρονιάτικες γιορτές;
Και δύο και τρεις και χίλιες δεκατρείς. Ο Δήμος της Αθήνας είναι μεγάλος και

σε αυτόν ζουν άνθρωποι με πολύ
διαφορετικά γούστα και πολύ δια-
φορετικές ανάγκες. Γεγονός που
αποδείχτηκε, καθώς και οι δύο
γιορτές μάζεψαν πολύ κόσμο. Τα
λεφτά να βρουν και να μην κάνουν
σπατάλες κι ας κάνουν πάρτι και
σε κάθε στενό. 

Μπορούν να κάνουν 
άλλη γιορτή ο δήμος
και άλλη η περιφέρεια; 

Φυσικά. Η δημοτική και η περι-
φερειακή αρχή είναι ανεξάρτητες
μεταξύ τους και αμφότερες έχουν
εκλεγεί από τους δημότες. Δεν εί-
ναι καθόλου απαραίτητο να συμφω-
νούν ιδεολογικά, ούτε και να έχουν
τα ίδια γούστα. 

Η κριτική ότι θα έπρεπε να συ-
νεννοηθούν μεταξύ τους και να κά-
νουν μια ομοειδή γιορτή στην Αθή-
να βασίζεται σε μια παλιά λογική
που εμένα μου θυμίζει σοβιέτ. Γιατί
να κάνουν τα ίδια, αφού δεν πι-
στεύουν στα ίδια; 

Στην Ελλάδα έχουμε μάθει γενι-
κά σε πολιτικές και ιδεολογικές
«μονοκρατορίες», κατάλοιπο των δεκαετιών κατά τις οποίες κυβερνούσε
τη χώρα η Δεξιά ανενόχλητη και κατόπιν το ΠΑΣΟΚ, εξίσου ανενόχλητο. Ο
Δήμος της Αθήνας, ιδιαίτερα, σπάνια βρέθηκε στα χέρια αντιπολιτευόμε-
νου δημάρχου. Τώρα συμβαίνει. 

Δεν είναι το τέλος του κόσμου. Σε άλλες χώρες γίνονται χειρότερα, όπως,
για παράδειγμα, να συνυπάρχουν πρωθυπουργός και Πρόεδρος της Δημο-
κρατίας (εκλεγμένοι και οι δύο και με διευρυμένες εξουσίες, όχι ντεκόρ)
από διαμετρικά αντίθετες πολιτικές παρατάξεις, γεγονός που δυσχεραίνει
πολύ πιο σημαντικά ζητήματα από ένα πρωτοχρονιάτικο πάρτι. 

Μπορεί να φορά μια τραγουδίστρια 
παλαιστινιακή μαντίλα; 

Γιατί δεν μπορεί; Επειδή κάποιοι πιστεύουν ότι η παλαιστινιακή σημαία/μαντίλα
σε κάνει αυτομάτως οπαδό της Χαμάς; Κι εγώ πιστεύω στο γέτι των Ιμαλαΐων, δεν
σημαίνει ότι υπάρχει. 

Ο καλλιτέχνης, όπως και κάθε άνθρωπος, έχει δικαίωμα -μέσα στα πλαίσια του

νόμου και της ευπρέπειας- να ντύνεται και να εκφράζεται όπως θέλει. Δεν θυμά-
μαι να τέθηκε εκτός νόμου η παλαιστινιακή μαντίλα στην Ελλάδα. Επίσης, έχει δι-
καίωμα να δηλώνει δημόσια τη διαμαρτυρία του σε μια σφαγή αμάχων που κρατά-
ει ήδη πάνω από 15 μήνες. Για να είμαι ακριβής, οφείλει να το κάνει, δεν έχει
απλώς δικαίωμα. 

Τώρα, εάν κάποιοι ενοχλούνται από το θέαμα αυτό, ή πιστεύουν ότι η σφαγή εί-
ναι δικαιολογημένη και άρα δεν πρέπει να διαμαρτυρόμαστε γι’ αυτήν, μπορούν
να πάνε στο Πεδίον του Άρεως. Ή να κάτσουν σπίτια τους. Αυτό που δεν μπορούν,
είναι να επιβάλουν στους υπόλοιπους τι να φοράνε, τι να πιστεύουν και για τι να

διαμαρτύρονται. Λέγεται δημο-
κρατία. 

Μας αρέσει 
η «στρατευμένη 
Τέχνη»; 

Μας αρέσει, δεν μας αρέσει,
υπάρχει. Και ναι, σε κάποιους
αρέσει. Βασικά σε όλους αρέσει,
δεν είναι εκεί το πρόβλημα. Το
πρόβλημα είναι όταν ο κάθε καλ-
λιτέχνης στρατεύεται υπέρ σκο-
πού με τον οποίο διαφωνούμε. 

Αυτοί που φωνάζουν για την πα-
λαιστινιακή μαντίλα, ενδεχομέ-
νως δεν θα είχαν καμία αντίρρηση
εάν έβγαινε στη σκηνή το άστρο
του Δαβίδ, θα χειροκροτούσαν.
Και το ανάποδο φυσικά. 

Εν προκειμένω, οι πολιτικές, κοι-
νωνικές και άλλες «συμπάθειες»
των συγκεκριμένων καλλιτεχνών
(Φοίβου, Μποφίλιου, κ.λπ.) είναι
πασίγνωστες και άρα ο δήμαρχος
των Αθηναίων έκανε την επιλογή
του με βάση αυτά τα δεδομένα. 

Επιτρέπεται ο δήμαρχος να επι-
λέγει καλλιτέχνες που θα κομί-

σουν ένα συγκεκριμένο μήνυμα, υιοθετώντας το, έτσι, τρόπον τινά και ο
ίδιος; Εσείς τι λέτε; Ο δήμαρχος είναι πολιτικός, δεν τον πήραμε για να
φτιάχνει μόνο τα πεζοδρόμια. Τον πήραμε και γι’ αυτό, δηλαδή, αλλά ακό-
μη και πίσω από τον τρόπο που θα φτιάξει (επιτέλους) τα πεζοδρόμια
υπάρχει ένα πολιτικό σκεπτικό. 

ΠΑΣΟΚ είναι ο κύριος Δούκας, να θυμίσω. Και μάλιστα από την προοδευ-
τική του πτέρυγα. Και τον ψηφίσαμε γνωρίζοντάς το. Όποιος δεν τον θέλει,
να περιμένει μια πενταετία. Έτσι δεν πάει με όλους τους εκλεγμένους άρ-
χοντες;

Πολλή φασαρία για το τίποτε; 
Σχεδόν. Χρήσιμα είναι να γίνονται όλα αυτά, προκειμένου να καταλαβαίνου-

με ότι τα πράγματα αλλάζουν, αλλά και ότι η ελευθερία της έκφρασης δεν μπο-
ρεί να ισχύει και να προστατεύεται μόνο όταν η έκφραση αυτή ταιριάζει με τη
δική μας γνώμη. 

Το αυτό ισχύει και για τους εκλεγμένους άρχοντες, κάθε είδους και βαθμίδας. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Παραμονή 
Πρωτοχρονιάς 

στην Αθήνα
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Α
πίστευτο κι όμως ελληνικό.
Έπειτα από πέντε χρόνια η περί-
φημη Coco-mat των αδελφών

Ευμορφίδη εδέησε να δημοσιεύσει οικο-
νομικές καταστάσεις και να βγει από τη
διαρκή αναστολή καταχώρισης που την
είχε θέσει το ΓΕΜΗ. Όμως, η δημοσίευ-
ση οικονομικών καταστάσεων ήλθε να
αποκαλύψει ότι η εταιρεία είχε αθετήσει
τις πληρωμές ομολογιακού δανείου από
το 2020. Ειδικότερα, όπως αναφέρεται
στις οικονομικές καταστάσεις, «οι βρα-
χυπρόθεσμες τραπεζικές υποχρεώσεις
της εταιρείας με την αναδιάρθρωση του
ομολογιακού δανείου και την υπογραφή
σύμβασης με την Τράπεζα Πειραιώς στις
27/9/2018 ανέρχονται σε ποσό
€22.500.000, πλέον τοκομεριδίων πλη-
ρωτέων συνολικού ποσού €5.633.570. Οι
δανειακές υποχρεώσεις της εταιρείας
μετατράπηκαν σε βραχυπρόθεσμες λό-
γω της αθέτησης του προγράμματος
αποπληρωμής από την εταιρεία τον Δε-
κέμβριο του 2020».

Άγνωστη κατάληξη
Στις ίδιες οικονομικές καταστάσεις

αναφέρεται ότι «στις 3/4/2024 η εται-
ρεία προέβη σε συμφωνία περιόδου
ανοχής “Standstill” με την εκπρόσωπο
των ομολογιούχων δανειστών τράπεζα
για να συμφωνηθούν νέοι όροι για το
ομολογιακό δάνειο». Δεν είναι γνωστή
όμως η κατάληξη. Αξίζει να σημειωθεί
επίσης ότι οι μακροπρόθεσμες υποχρε-
ώσεις της χρήσης 2023 ανέρχονται σε
ποσό €4.263.350 και αποτελούν το 10,5%
των συνολικών υποχρεώσεων της εται-
ρείας. Οι υποχρεώσεις μισθώσεων
ανέρχονται σε ποσό €2.731.161 και απο-
τελούν το 64,1% των μακροπρόθεσμων
υποχρεώσεων.

Τα ίδια κεφάλαια της εταιρείας στη
χρήση 2023 ανέρχονται σε ποσό
€3.711.595 και αποτελούν το 8,4% των
συνολικών ιδίων κεφαλαίων και υπο-
χρεώσεων. Μειώθηκαν κατά ποσό
€1.870.883 ευρώ από την προηγούμενη

χρήση, διαφορά που προκύπτει από τις
ζημίες της χρήσης, οι οποίες ανήλθαν
σε €1.865.377.

Αμφισβητούμενα κεφάλαια
Ωστόσο, το ύψος των ιδίων κεφαλαίων

είναι αμφισβητούμενο, καθώς ο ορκω-
τός ελεγκτής αναφέρει ότι «στον λογα-
ριασμό “ Άυλα περιουσιακά στοιχεία”,
ποσού 13.000 χιλ. ευρώ, απεικονίζεται η
αξία εμπορικού σήματος. Δεν τέθηκαν
υπόψη μας στοιχεία σχετικά με την εύ-
λογη αξία του σήματος αυτού και συνε-
πώς διατηρούμε επιφύλαξη για την ορ-
θή αποτίμησή του και τις ενδεχόμενες
επιπτώσεις στα αποτελέσματα για την
κλειόμενη χρήση καθώς και στα ίδια κε-
φάλαια της εταιρείας».

Κοινώς η εταιρεία έχει βάλει ό,τι αξία
θέλει για το σήμα, πράγμα που στην ου-
σία ανατρέπει το σύνολο της εικόνας

που παρουσιάζει. Τα ίδια κάνει και με
την αξία των θυγατρικών στο εξωτερικό,
όπου την εμφανίζει στα 3,5 εκατ. ευρώ,
με την ορκωτή ελέγκτρια να μην κάνει
καμία αναφορά για το θέμα παρά το γε-
γονός ότι η μητρική εμφανίζει να έχει
μεγάλες απαιτήσεις από θυγατρικές αλ-
λά και συνδεδεμένες.

Οι πωλήσεις της χρήσης 2023 ανήλ-
θαν σε ποσό €19.447.636, μειωμένες
κατά €1.545.238 σε σχέση με την προ-
ηγούμενη χρήση 2022, ήτοι μείωση
7,4%, κυρίως λόγω των μειωμένων πω-
λήσεων σε τρίτες χώρες. 

Οι πωλήσεις προς την Ελλάδα ανήλ-
θαν σε 67,6% επί του συνόλου, ενώ στην
Ευρώπη το ποσοστό ανήλθε σε 24,8%
και σε τρίτες χώρες μειώθηκε σε 7,5%
σε σχέση με την προηγούμενη χρήση,
όπου οι πωλήσεις σε Ελλάδα διαμορ-
φώθηκαν σε 66,7%, στην Ευρώπη 23,3%
και το υπόλοιπο 10% πουλήθηκε σε τρί-
τες χώρες.

Τα χρηματοοικονομικά έξοδα της
χρήσης ανήλθαν σε ποσό €2.801.081
από €1.980.250, ήτοι 14,4% του κύκλου
εργασιών.

Η δημοσίευση οικονομικών καταστάσεων 
ήλθε να αποκαλύψει ότι η εταιρεία είχε αθετήσει 
τις πληρωμές ομολογιακού δανείου από το 2020

Τα δάνεια της Coco-mat που γράφτηκαν 
στο χιόνι εδώ και 5 χρόνια

Ο Ι  Α Λ Χ Η Μ Ε Ι Ε Σ  Τ Ω Ν  Α Δ Ε Λ Φ Ω Ν  Ε Υ Μ Ο Ρ Φ Ι Δ Η
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A
γρια κόντρα ξέσπασε χθες ανά-
μεσα στον περιφερειάρχη Αττι-
κής Νίκο Χαρδαλιά και τον δή-

μαρχο Αθηναίων Χάρη Δούκα, με φόντο
τα τέλη ταφής απορριμμάτων. 

Ο κ. Δούκας με επιστολή που απέστειλε
την Πέμπτη προς τους προέδρους της ΚΕ-
ΔΕ Λάζαρο Κυρίζογλου και της ΠΕΔΑ
Γιώργο Μαρκόπουλο ζητούσε την άμεση
σύγκληση των αρμόδιων οργάνων της

Κεντρικής Ένωσης Δήμων
Ελλάδος και της Περιφε-
ρειακής Ένωσης Δήμων
Αττικής, προκειμένου να
ληφθούν αποφάσεις για
την αναστολή της εκτέλε-
σης της απόφασης του
ΕΔΣΝΑ που προβλέπει αύ-
ξηση 50% στα τέλη ταφής

απορριμμάτων, ποσό που αντιστοιχεί σε
50% αύξηση σε σχέση με τα ισχύοντα το
2024, με αποτέλεσμα ο Δήμος Αθηναίων
να καλείται να πληρώσει επιπλέον 12
εκατ. ευρώ το 2025. 

Επίσης, μεταξύ άλλων ο κ. Δούκας ανέ-
φερε: «Η ευθύνη για την απόφαση βαρύνει
καταρχάς την περιφέρεια, σύμβουλοι της
οποίας μετέχουν στην Εκτελεστική Επι-
τροπή της ΕΔΣΝΑ και ένας εξ αυτών φέρει
την ιδιότητα του προέδρου της. Ευθύνη
φέρει επίσης και ο πρώην αντιδήμαρχος
Καθαριότητας του Δήμου Αθηναίων επί
δημαρχίας Μπακογιάννη, κ. Αβραμίδης, ο
οποίος πλέον φέρει και την ιδιότητα του
αντιπροέδρου της ΕΕ του ΕΔΣΝΑ».

«Άγνοια ή σκοπιμότητα;»
Από την πλευρά της η Περιφέρεια Αττι-

κής με οργισμένη ανακοίνωσή της την
Παρασκευή το πρωί που υπέγραψε ο
πρόεδρος του ΕΣΔΝΑ (Ειδικός Διαβαθμι-
δικός Σύνδεσμος Νομού Αττικής) και αν-
τιπεριφερειάρχης Περιβάλλοντος και
Ποιότητας Ζωής Χαράλαμπος Σιάτρας
διέψευσε όσα υποστήριξε ο δήμαρχος
Αθηναίων και έκανε λόγο για ψέματα, πα-
ραπληροφόρηση, άγνοια και μικροπολιτι-
κές σκοπιμότητες, ενώ κατηγόρησε τον κ.
Δούκα ότι «αγνοεί ή παραβλέπει το γεγο-
νός ότι, όχι με απόφαση της περιφέρειας,
αλλά βάσει του Ν. 4819/2021, από την 1η
Ιανουαρίου 2022 έχει επιβληθεί τέλος τα-
φής για τους δήμους όλης της χώρας». 

Χαρακτηρίζει δε ως «απολύτως αναλη-
θές ότι υπήρξε αύξηση στα τέλη ταφής με
πρωτοβουλία του ΕΔΣΝΑ και μάλιστα με
τη μορφή του κατεπείγοντος» και σημει-
ώνει ότι το συγκεκριμένο κόστος «επι-
βάλλεται κλιμακωτά και προκύπτει από
την εφαρμογή της κείμενης νομοθεσίας».

Επίσης, ο πρόεδρος του ΕΔΣΝΑ τονίζει

στην ανακοίνωσή του: «Το τέλος αυτό,
βάσει του ίδιου νόμου, ορίστηκε σε 20
ευρώ ανά τόνο αποβλήτων και αυξάνεται
ετησίως κατά 5 ευρώ ανά τόνο, έως την
τιμή των 35 ευρώ, ενώ από την 1η
Ιανουαρίου 2026 ορίζεται σε
45 ευρώ για να φτάσει στα 55
ευρώ ανά τόνο από την 1η
Ιανουαρίου 2027, τιμή στην
οποία σταθεροποιείται για
τα επόμενα έτη. 

Τέλος για το οποίο τόσο η
ΚΕΔΕ όσο και 165 δήμοι της
χώρας έχουν προσφύγει στη δικαιοσύνη.
Το τέλος ταφής δεν αποτελεί έσοδο του
ΕΔΣΝΑ ή της περιφέρειας, αλλά αποδίδε-
ται εξ ολοκλήρου στον ΕΟΑΝ. Εν κατα-
κλείδι, ο ΕΔΣΝΑ είναι σύμφωνα με τον
νόμο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟΣ, υπόχρεος καταβο-
λής του τέλους ταφής, το οποίο οφείλει να
υπολογίσει και να εισπράξει από τους δή-

μους και εν συνεχεία να αποδώσει στον
ΕΟΑΝ σύμφωνα με τον Ν. 4819/2021. Και
είναι αυτονόητο ότι η ετήσια τιμή του τό-
νου αποβλήτων έχει οριστεί από τον ίδιο

τον Νόμο και ΜΟΝΟ!».
Στη συνέχεια ο κ. Σιάτρας
ανέφερε: «Σε καμία περί-
πτωση, λοιπόν, δεν αποτελεί
ευθύνη της περιφέρειας,
ούτε του ΕΔΣΝΑ η αδυναμία

των υπευθύνων του Δήμου
Αθηναίων να συμπεριλά-
βουν στον προϋπολογισμό

ένα κόστος που προβλέπεται στον Νόμο
και βέβαια που θα έπρεπε να είχε προ-
βλεφθεί και στον προϋπολογισμό του δή-
μου. Θα έπρεπε επίσης ο δήμαρχος Αθη-
ναίων -ή όσοι τον συμβουλεύουν, παρέ-
χοντάς του προφανώς κακές υπηρεσίες-
να γνώριζε καλά ότι η Εκτελεστική Επι-
τροπή του ΕΔΣΝΑ δεν θα μπορούσε ποτέ

να επιβάλει την οποιαδήποτε αλλαγή στην
τιμολογιακή πολιτική. Για κάτι τέτοιο, εί-
ναι απαραίτητη η λήψη απόφασης από το
ΔΣ του ΕΔΣΝΑ -και ανάλογη απόφαση
ΠΟΤΕ δεν δρομολογήθηκε και για αυτό
ΔΕΝ υπάρχει! Ασφαλώς, είναι πρόδηλη η
εργαλειοποίηση του όλου θέματος από
πλευράς του δημάρχου, για αυτό άλλωστε
στοχοποιεί και τον αντιπρόεδρο της Εκτε-
λεστικής Επιτροπής του ΕΔΣΝΑ, δημοτι-
κό σύμβουλο Αθηναίων, που ανήκει στη
μείζονα αντιπολίτευση στο Δημοτικό
Συμβούλιο. Αυτό όμως είναι ένα θέμα που
αφορά τον ίδιο και όχι την περιφέρεια ή
τον ΕΔΣΝΑ -πολλώ δε μάλλον τους ίδιους
τους πολίτες. Άγνοια ή σκοπιμότητα; Σε
κάθε περίπτωση, ο δήμαρχος Αθηναίων
είναι και πάλι έκθετος».

«Επιβάρυνση που 
υπερβαίνει κάθε λογική»

Σε έντονο ύφος ήρθε ύστερα από λίγο η
απάντηση από τον δήμαρχο Αθηναίων.
«Ό,τι και αν ισχυρίζεστε, όσο και αν λέτε
ότι “δεν φταίω εγώ αλλά η κυβέρνηση”, ο
Δήμος Αθηναίων καλείται να πληρώσει
από 23,9 εκατ. ευρώ το 2024 για εισφορές
και τέλη στον ΕΔΣΝΑ (του φορέα που δια-
χειρίζεται τα απορρίμματα στην Αττική),
35,3 εκατ. ευρώ το 2025 για τις ίδιες υπη-
ρεσίες. Επιβάρυνση που υπερβαίνει κάθε
λογική. Αντίστοιχη επιβάρυνση καταγρά-
φεται και στους υπόλοιπους δήμους της
Περιφέρειας Αττικής».

Στη συνέχεια ο κ. Δούκας κάλεσε τον
πρόεδρο του ΕΔΣΝΑ να απαντήσει, όπως
λέει ο ίδιος, «όχι μόνο για τις πρωτοφα-
νείς και εξοντωτικές αποφάσεις, αλλά για
τα ακόλουθα τρία καίρια ερωτήματα: Ποιο
είναι το κατεπείγον της απόφασης της ΕΕ
του ΕΔΣΝΑ στις 27/12, που μάλιστα ελή-
φθη χωρίς τη φυσική παρουσία των με-
λών της; Γιατί δεν προηγήθηκε ούτε ο
στοιχειώδης διάλογος με τους δήμους
της Αττικής; Γιατί η απόφαση ελήφθη,
αφού είχαν ολοκληρωθεί και ψηφιστεί οι
προϋπολογισμοί τους για το 2025;».

Επίσης ο κ. Δούκας ανέφερε μεταξύ
άλλων στην ανακοίνωσή του: «Πρώτον:
Είναι ανεπίτρεπτο ο αντιπεριφερειάρχης
(που μαζί με τον τέως αντιδήμαρχο του κ.
Μπακογιάννη υπογράφει την απόφαση)
να επικαλείται ανεπάρκεια ή αδυναμία
σωστής λειτουργίας και διαχείρισης του
Συνδέσμου που διοικεί, για να αποφασί-
ζει τις υπέρογκες επιβαρύνσεις στους
δήμους. Δεύτερον: Είναι, εξίσου, ανεπί-
τρεπτο να ζητά από τους δήμους της Αττι-
κής να πληρώσουν τα σπασμένα της δικής
τους κακοδιαχείρισης στον ΕΔΣΝΑ, όλα
αυτά τα χρόνια. Δεν θα το επιτρέψουμε». 

ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ ΚΑΤΑ ΔΟΥΚΑ:  

«Καμία αύξηση στα 
τέλη ταφής από την 

Περιφέρεια Αττικής»

Άγρια κόντρα μεταξύ του περιφερειάρχη Αττικής 
και του δημάρχου Αθηναίων για το θέμα της επιπλέον δαπάνης 

για τα απορρίμματα - Κατηγορηματική διάψευση 
από τον αντιπεριφερειάρχη Περιβάλλοντος Χαράλαμπο Σιάτρα

Χαράλαμπος Σιάτρας

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Ο
υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων
Κώστας Τσιάρας κατά τη συνέντευξή του στην
«Political» τονίζει ότι «το κύριο χαρα-

κτηριστικό του ή της Προέδρου της Δημοκρα-
τίας πρέπει να είναι η ενότητα των Ελλήνων»,
προκρίνοντας ταυτόχρονα την ανάγκη να υπάρ-
χει πολιτική σταθερότητα που, όπως λέει, υπό
τις παρούσες συνθήκες μόνο η σημερινή κυ-
βέρνηση μπορεί να διασφαλίσει. 

Ο κ. Τσιάρας στέλνει νέο μήνυμα προς τον
αγροτικό κόσμο για ουσιαστική συνεργασία με
την κυβέρνηση, η οποία θα φέρει πραγματικά
αποτελέσματα, αποφεύγοντας καταστάσεις που διχά-
ζουν την κοινωνία και δεν οδηγούν σε λύσεις. Ο υπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων περιγράφει τον
στόχο του για την επόμενη τετραετία, αλλά και το σχέδιο
εξυγίανσης του ΟΠΕΚΕΠΕ. 

Ποια είναι τα βασικά επιτεύγματα του στρατηγικού
σχεδίου αγροτικής ανάπτυξης μέχρι σήμερα και

ποιος ο στόχος σας για την επόμενη τετραετία;
Το στρατηγικό σχέδιο αγροτικής ανάπτυξης που
υλοποιούμε έχει ήδη αποφέρει σημαντικά αποτε-
λέσματα. Εστιάζει σε τρεις άξονες: εκσυγχρονισμό
του πρωτογενούς τομέα, μείωση του κόστους πα-
ραγωγής και ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας. 
• Με προγράμματα του ΠΑΑ έχουν κατευθυνθεί σε
νέους αγρότες άνω των 600 εκατ. ευρώ, ενώ η τρέ-
χουσα πρόσκληση είναι επιπλέον 410 εκατ. ευρώ.
• Για τη βιολογική παραγωγή διατέθηκαν περισσό-

τερα από 700 εκατ. ευρώ ενώ τρέχει νέα πρόσκληση 288
εκατ. ευρώ.
• Μέσα από το πρόγραμμα ΥΔΩΡ 2.0 επιδιώκουμε να
μοχλεύσουμε με ΣΔΙΤ πόρους άνω των 4 δισ. ευρώ. Εν-
τός του α’ τριμήνου 2024 εκδόθηκε και νέα πρόσκληση

ύψους 124 εκατ. ευρώ από το ΠΑΑ (Πρόγραμμα Αγροτι-
κής Ανάπτυξης), ενώ προδημοσιεύσαμε τη νέα πρό-
σκληση από το ΣΣ ΚΑΠ (Στρατηγικό Σχέδιο για την Κοινή
Αγροτική Πολιτική) με καταρχήν πόρους της τάξης των
169 εκατ. ευρώ. 
• Μέσα από τα Leader διαθέσαμε πόρους άνω των 600
εκατ. ευρώ για ιδιωτικές και δημόσιες επενδύσεις, επιδιώ-
κοντας τη διασύνδεση της γεωργικής παραγωγής με τον
τουρισμό, τον πολιτισμό και την αγροτική μας παράδοση. 
• Ανάλογη στήριξη υπάρχει και από τα Σχέδια Βελτίω-
σης, καθώς από την τελευταία πρόσκληση οι αγρότες
μας απορρόφησαν 300 εκατ. ευρώ. 
• Παράλληλα με το πρόγραμμα απονιτροποίησης ύψους 200
εκατ. ευρώ βελτιώνουμε τις συνθήκες για το περιβάλλον. 
• Καθοριστικό για την εξάλειψη εσωτερικών ανισοτήτων
είναι και το πρόγραμμα της Εξισωτικής Αποζημίωσης
με πόρους 235 εκατ. ευρώ. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στην  Έλλη 
Τριανταφύλλου

ellitriant@yahoo.com

Μόνο η ΝΔ και ο Κυριάκος
Μητσοτάκης μπορούν να

διασφαλίσουν την εσωτερική
ομαλότητα και σταθερότητα,
τη συνέχιση της οικονομικής

προόδου αλλά και 
να διαφυλάξουν τα εθνικά
συμφέροντα σε καιρούς

παγκόσμιας αβεβαιότητας
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«Το κύριο χαρακτηριστικό 
του ή της Προέδρου της Δημοκρατίας 

πρέπει να είναι η ενότητα των Ελλήνων»



• Και φυσικά το πρόγραμμα των Γεωργικών Συμβου-
λών που έτρεξε για πρώτη φορά, ύψους 94 εκατ. ευρώ,
αλλά και της Καινοτομίας, ύψους 64 εκατ. ευρώ. 
• Φροντίσαμε επίσης για τη ρευστότητα των παραγω-
γών αυξάνοντας τη χρηματοδότηση του
Ταμείου Μικροπιστώσεων στα 61,5 εκατ.
ευρώ.

Πρόκειται για προγράμματα που δίνουν
προοπτική στον πρωτογενή τομέα και τον
θωρακίζουν απέναντι στα προβλήματα της
εποχής μας. 

Για την επόμενη τετραετία ο στόχος μας
περιλαμβάνει την περαιτέρω ενίσχυση της
αγροτικής παραγωγής, τη διεύρυνση των
εξαγωγών, τη μείωση του κόστους άρδευ-
σης και ενέργειας, καθώς και την προώθη-
ση της καινοτομίας στη γεωργία. 

Η πολιτική και οι δράσεις μας είναι στο-
χευμένες και μετρήσιμες. Εστιάζουμε
στην επίλυση χρόνιων προβλημάτων και
στην ανάπτυξη με όραμα και ρεαλισμό.

Υλοποιείται το σχέδιο δράσης που
παρουσιάσατε για την εξυγίανση του
ΟΠΕΚΕΠΕ;

Η εξυγίανση του ΟΠΕΚΕΠΕ είναι μια
σύνθετη διαδικασία που απαιτεί στοχευ-
μένες παρεμβάσεις, συντονισμό και απο-
φασιστικότητα. Οι κύριες προκλήσεις που
αντιμετωπίζουμε είναι η επίλυση χρόνιων
δομικών προβλημάτων του οργανισμού, η
προσαρμογή στις νέες απαιτήσεις διαχεί-
ρισης των ευρωπαϊκών ενισχύσεων και η
αποκατάσταση της εμπιστοσύνης των δι-
καιούχων. Η εισαγωγή τεχνικού συμβού-
λου, μέσω διαγωνιστικής διαδικασίας,
αποτελεί κομβικό βήμα για τη διασφάλιση
της διαφάνειας και της ορθής κατανομής
των πόρων.

Παράλληλα, η ενίσχυση των ελέγχων με
σύγχρονα εργαλεία, όπως τα ισοζύγια πα-
ραγωγής, διασφαλίζει ότι οι ενισχύσεις
κατανέμονται με δικαιοσύνη, ενώ η εφαρ-
μογή των Διαχειριστικών Σχεδίων Βόσκη-
σης δίνει λύση σε εκκρεμότητες που είχαν
παραμείνει στάσιμες για χρόνια.

Η στρατηγική μας βασίζεται σε ρεαλιστι-
κά ορόσημα και τεκμηριωμένη ανάλυση,
με στόχο τη σταδιακή αλλά σταθερή εξυ-
γίανση και αναβάθμιση του ΟΠΕΚΕΠΕ.

Ανησυχείτε για νέες κινητοποιήσεις
αγροτών; 

Η αντιμετώπιση των αγροτικών προ-
βλημάτων απαιτεί ανοιχτή επικοινωνία,
καλή θέληση και ειλικρινή διάθεση συνεργασίας.
Κατανοούμε τα προβλήματά τους και αναζητούμε
εφαρμόσιμες λύσεις μέσω ενός γόνιμου διαλόγου.
Δίνουμε έμφαση στη θεσμική συνεργασία και τη

συμμετοχή των αγροτών σε όλες τις διαδικασίες που
τους αφορούν. Η προσέγγισή μας είναι ρεαλιστική,
βασισμένη σε προτάσεις που δίνουν απαντήσεις στις
πραγματικές ανάγκες, και όχι σε κινήσεις εντυπω-

σιασμού και ανεφάρμοστα σχέδια. Η συνέχιση της
υποστήριξης με μέτρα που ανακουφίζουν τους πα-
ραγωγούς από το οικονομικό βάρος, όπως η επι-
στροφή του ΕΦΚ (που πλέον είναι μόνιμη) και η μεί-

ωση του ενεργειακού κόστους με χαμηλά ευνοϊκά
τιμολόγια για το αγροτικό ρεύμα, μέσω του προ-
γράμματος ΓΑΙΑ, σε όλους τους παραγωγούς, είναι
μέρος της στρατηγικής μας. Η κυβέρνηση επιδιώκει

μια ουσιαστική συνεργασία που θα φέ-
ρει πραγματικά αποτελέσματα, αποφεύ-
γοντας καταστάσεις που διχάζουν την
κοινωνία και δεν οδηγούν σε λύσεις.

Πόσο θα επηρεάσει η παγκόσμια αβεβαι-
ότητα τον πρωτογενή τομέα;

Η αγροτική οικονομία είναι φυσικό να
επηρεάζεται από την παγκόσμια αβεβαι-
ότητα, καθώς δεν ζούμε αποκομμένοι από
όσα συμβαίνουν γύρω μας. Ωστόσο, αυτό
το παγκόσμιο πρόβλημα πρέπει να γίνει η
αφορμή να ενισχύσουμε την εσωτερική
παραγωγή. Σε αυτό το πλαίσιο κινείται και
το πρόγραμμα για ενίσχυση των θερμοκη-
πιακών καλλιεργειών ύψους 600 εκατ. ευ-
ρώ, αλλά και της κτηνοτροφίας. 

Δεν μπορούμε να γίνουμε αυτάρκεις σε
όλα τα προϊόντα που καταναλώνουμε, αλ-
λά μπορούμε να αυξήσουμε την απόδοση
των καλλιεργειών μας αξιοποιώντας με
κανόνες την πρόοδο της επιστήμης και κά-
θε καλή πρακτική που έχει ήδη εφαρμο-
στεί. Για όλα αυτά, βέβαια, πρέπει να
υπάρχει και εσωτερική πολιτική σταθερό-
τητα, που υπό τις παρούσες συνθήκες μό-
νο η σημερινή κυβέρνηση μπορεί να δια-
σφαλίσει.

Κάνετε τη συγκεκριμένη αναφορά ενό-
ψει και της εκλογής Προέδρου της Δη-
μοκρατίας; 

Κάνω τη συγκεκριμένη αναφορά αποτυ-
πώνοντας μια διαπίστωση που βρίσκεται
είτε στο μυαλό είτε στα χείλη πολλών Ελ-
λήνων. Ότι η διακυβέρνηση της χώρας από
τη Νέα Δημοκρατία αποτελεί εθνική ανα-
γκαιότητα, καθώς μόνο η ΝΔ και ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης μπορούν να διασφαλί-
σουν την εσωτερική ομαλότητα και σταθε-
ρότητα, τη συνέχιση της οικονομικής προ-
όδου αλλά και να διαφυλάξουν τα εθνικά
συμφέροντα σε καιρούς παγκόσμιας αβε-
βαιότητας. 

Σε αυτό μπορεί να συμβάλει το πρόσωπο
που θα επιλεγεί για Πρόεδρος της Δημο-
κρατίας;

Αναμφίβολα, καθώς το κύριο χαρακτη-
ριστικό του ή της Προέδρου της Δημοκρα-
τίας πρέπει να είναι η ενότητα των Ελλή-

νων. Μην προτρέχουμε όμως. Η επιλογή του προσώ-
που θα ανακοινωθεί από τον πρωθυπουργό έως το τέ-
λος του μήνα και, προσωπικά, έχω απόλυτη εμπιστο-
σύνη στις επιλογές του. 
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Για την επόμενη τετραετία ο στόχος μας περιλαμβάνει 
την περαιτέρω ενίσχυση της αγροτικής παραγωγής, τη διεύρυνση 
των εξαγωγών, τη μείωση του κόστους άρδευσης και ενέργειας, 
καθώς και την προώθηση της καινοτομίας στη γεωργία

«
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Η
συνεδρίαση του Εκτελεστικού
Γραφείου της προηγούμενης Δευ-
τέρας άνοιξε την «πόρτα» για τις

τελικές αποφάσεις που ετοιμάζεται να πά-
ρει η Κουμουνδούρου σχετικά με τον Πρό-
εδρο της Δημοκρατίας. Ο Σωκράτης Φά-
μελλος στην εισήγησή του «φωτογράφι-
σε» τα χαρακτηριστικά που θα πρέπει να
έχει ο/η υποψήφιος/α για το ανώτατο πο-
λιτειακό αξίωμα, ενώ έδειξε ότι επιθυμεί
συνεννόηση και με τις άλλες δυνάμεις της
Κεντροαριστεράς για έναν κοινό υποψή-
φιο από τον προοδευτικό χώρο.

Στον ΣΥΡΙΖΑ επιθυμούν επίσης να ξανα-
δούν τα περιθώρια συνεργασίας με τη Νέα
Αριστερά είτε σε εκλογικό είτε σε κοινο-
βουλευτικό επίπεδο, καθώς μετά το «ναι»
της Κουμουνδούρου στην ψήφιση των
αμυντικών δαπανών στον προϋπολογισμό
«πάγωσε» η προσέγγιση μεταξύ των δύο
όμορων πολιτικών χώρων. 

«Συντροφικό πρέσινγκ»
Στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ πιστεύουν ότι πρέ-

πει να υπάρξει προσέγγιση και «συντροφι-
κό πρέσινγκ» στο κόμμα του Αλέξη Χαρί-
τση ρίχνοντας στο τραπέζι των υποψηφιο-
τήτων για την Προεδρία της Δημοκρατίας
το όνομα του Γιάννη Δραγασάκη, ο οποίος
χαίρει εκτίμησης στην ευρύτερη Κεντροα-
ριστερά.

Πάντως σε πάρα πολύ μεγάλο ποσοστό η
πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ για την Προεδρία της
Δημοκρατίας τείνει να λάβει την οριστική
μορφή της, καθώς όπως όλα δείχνουν βιά-
ζονται να προλάβουν τον πρωθυπουργό, ο
οποίος θα κάνει ανακοινώσεις για το πρό-
σωπο που θα προτείνει γύρω στις 20 Ια-
νουαρίου. 

Στην Κουμουνδούρου αναμένεται μία
συνεδρίαση της Πολιτικής Γραμματείας
την εβδομάδα που έρχεται, όπου θα συγ-
κεκριμενοποιηθεί το πρόσωπο που θα
προταθεί για ΠτΔ και αμέσως μετά θα γίνει
και η εισήγηση προς την Κεντρική Επιτρο-
πή που θα συνέλθει στις 18 Ιανουαρίου, και
σύμφωνα με πληροφορίες ο κ. Φάμελλος
έχει καταλήξει στο πρόσωπο που θα θέσει
στην Πολιτική Γραμματεία. 

Στο θέμα του ΠτΔ αναφέρθηκε και ο εκ-

πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Γιώργος Καρα-
μέρος μιλώντας χθες στο Open κάνοντας
επίθεση στην κυβέρνηση. «Η εκλογή Προ-
έδρου της Δημοκρατίας δεν είναι ταγκό συ-
ναίνεσης προκειμένου να “ξεπλύνουμε” τα
καρτέλ και τις πολιτικές του κυρίου Μητσο-

τάκη», ανέφερε και πρόσθεσε ότι ο/η επό-
μενος/η Πρόεδρος πρέπει να έχει προ-
οδευτικό πρόσημο, όχι απλά στην ταμπέλα.

«Δεν ενδιαφέρεται ο Τσίπρας»
Αναφερόμενος στο πότε θα κάνει ανα-

κοινώσεις ο ΣΥΡΙΖΑ τόνισε ότι «εμείς δεν
θα περιμένουμε τον κύριο Μητσοτάκη για
να μιλήσουμε. Θεωρούμε ότι το πρόσωπο
του/της Προέδρου της Δημοκρατίας πρέ-
πει να αντιστοιχίζεται με τις κοινωνικές
ανάγκες. Πρέπει το πρόσωπο που υπηρετεί
τον θεσμό να είναι ευαίσθητο στα ζητήματα
του κράτους δικαίου, να έχει ενσυναίσθη-
ση για τη διεύρυνση των κοινωνικών ανι-
σοτήτων και να μη μένει σιωπηλό».

Για το αν ο Αλέξης Τσίπρας μπορεί να
προταθεί από τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ για το αξίω-
μα του Προέδρου της Δημοκρατίας είπε:
«Ο Αλέξης Τσίπρας είναι 50 ετών, είναι
ενεργός στην πολιτική, έχει άλλου είδους
δραστηριότητες, συμμετέχει στην Ευρώπη
σε μια σειρά πρωτοβουλιών. Είναι πρώην
πρωθυπουργός, εκτιμώ ότι δεν τίθεται θέ-
μα. Βλέπω ότι μπαίνει στις δημοσκοπήσεις
το όνομά του, γιατί είναι ένα πολύ ενδιαφέ-
ρον πρόσωπο, αλλά δεν νομίζω ότι θα τον
ενδιέφερε και τον ίδιο σε αυτή τη φάση».

«Αποχή» ΚΚΕ από τη συζήτηση
Για «συζήτηση που καμία σχέση δεν έχει

με τις αγωνίες και τα προβλήματα του λα-
ού» κάνει λόγο το ΚΚΕ σχετικά με τη συζή-
τηση για την εκλογή Προέδρου της Δημο-
κρατίας.

Ειδικότερα, σε σχόλιο που εξέδωσε το
Γραφείο Τύπου της ΚΕ του ΚΚΕ «για τη συ-
ζήτηση σχετικά με την εκλογή Προέδρου
της Δημοκρατίας», αναφέρει: «Είναι φανε-
ρό ότι η όλη συζήτηση σχετικά με την
εκλογή του Προέδρου της Δημοκρατίας
αφενός υπηρετεί τις διεργασίες αναπαλαί-
ωσης του σάπιου αστικού πολιτικού συ-
στήματος, αφετέρου αποκρύπτει ότι ρόλος
του συγκεκριμένου θεσμού είναι να επι-
κυρώνει τις εκάστοτε αντιλαϊκές κυβερνη-
τικές αποφάσεις, όπως άλλωστε έκαναν
τόσο οι “προοδευτικοί” όσο και οι “συντη-
ρητικοί” Πρόεδροι, με τη στήριξη και εκεί-
νων των κομμάτων, που εξυμνούν τον θε-
σμό ως “προπύργιο δημοκρατίας”. Πρό-
κειται για μια συζήτηση που καμία σχέση
δεν έχει με τις αγωνίες και τα προβλήματα
του λαού, για αυτό άλλωστε και υπερπρο-
βάλλεται από τα αστικά κόμματα που ευ-
θύνονται για τη σημερινή κατάσταση». 

Ο Σωκράτης Φάμελλος αναμένεται να ανακοινώσει το πρόσωπο
που θα προτείνει στη συνεδρίαση της Πολιτικής Γραμματείας

την εβδομάδα που έρχεται, ενώ η τελική εισήγηση θα γίνει 
στην Κεντρική Επιτροπή στις 18 Ιανουαρίου

Οι δύο κρίσιμες 
ημερομηνίες για 
το όνομα του ΠτΔ

Σ Υ Ρ Ι Ζ Α
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H
Όλγα Μαρκογιαννάκη, αναπληρώ-
τρια εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑ-
ΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, κάνει μια πρώτη απο-

τίμηση της χρονιάς που έφυγε υποστηρίζον-
τας πως «σε μια περίοδο πολιτικής ρευστό-
τητας και έντασης, το ΠΑΣΟΚ κατάφερε να
αναδειχτεί ως μια νησίδα σταθερό-
τητας και σοβαρότητας».

Παράλληλα επιχειρεί να μας προ-
ϊδεάσει για το αντιπολιτευτικό στίγμα
που θα εκπέμπει το ΠΑΣΟΚ τη νέα
χρονιά αλλά και για τις προϋποθέ-
σεις κάτω από τις οποίες μπορεί να
υπάρξει συναίνεση, επισημαίνοντας
ότι το κόμμα της «δεν επιδιώκει τη
στείρα αντιπαράθεση, ούτε αναλώνε-
ται σε τοξικότητα και ακραίες ρητορικές».

Ποια είναι η πολιτική αποτίμηση για το
ΠΑΣΟΚ τη χρονιά που έφυγε;

Το 2024 αποτέλεσε μια χρονιά καθοριστι-
κής ενίσχυσης της πολιτικής παρουσίας του
ΠΑΣΟΚ, με το κόμμα να εδραιώνεται ως μια
υπεύθυνη και σοβαρή δύναμη στην αντιπο-
λίτευση. Παράλληλα, άρχισε να διαμορφώ-
νεται σταθερά η δυναμική του ως μιας ρεα-
λιστικής εναλλακτικής πρότασης διακυ-
βέρνησης για τη χώρα. Καθ’ όλη τη διάρ-
κεια της χρονιάς, το ΠΑΣΟΚ κατέθεσε συγ-
κεκριμένες, τεκμηριωμένες προτάσεις για
καίρια ζητήματα που αφορούν την καθημε-
ρινότητα των πολιτών, όπως η αντιμετώπιση
της ακρίβειας, οι τράπεζες, η επίλυση της
στεγαστικής κρίσης, η ενίσχυση της δημό-
σιας υγείας και η προώθηση δίκαιων κοι-
νωνικών πολιτικών.

Στις ευρωεκλογές, για πρώτη φορά μετά
από περισσότερα από δέκα χρόνια, το πρά-
σινο χρώμα επανεμφανίστηκε στον εκλογι-
κό χάρτη, ενώ το ΠΑΣΟΚ εδραιώθηκε ως η
δεύτερη πολιτική δύναμη στην πλειονότητα
των περιφερειών της χώρας. Αυτό το αποτέ-
λεσμα υπογραμμίζει την προοπτική του να
εξελιχθεί σε πλειοψηφική πολιτική δύναμη
στις επόμενες εθνικές εκλογές, με σαφή δυ-
νατότητα να διεκδικήσει τη διακυβέρνηση
της χώρας.

Η εσωκομματική διαδικασία για την εκλο-

γή προέδρου ανέδειξε τις θεμελιώδεις αρ-
χές που πρεσβεύει το ΠΑΣΟΚ: πολιτικό
ήθος, πολιτισμένο διάλογο και σεβασμό στις
δημοκρατικές διαδικασίες. Σε μια περίοδο
πολιτικής ρευστότητας και έντασης, το ΠΑ-
ΣΟΚ κατάφερε να αναδειχθεί ως μια νησίδα

σταθερότητας και σοβαρότητας.
Οι δημοσκοπικές μετρήσεις και η

ενισχυμένη αναγνώριση από την κοι-
νωνία επιβεβαιώνουν ότι το ΠΑΣΟΚ
κερδίζει ολοένα και περισσότερο
έδαφος. Οι πολίτες το αναγνωρίζουν
ως τη φωνή της προοδευτικής αντι-
πολίτευσης, που χαρακτηρίζεται από
αξιοπιστία, υπευθυνότητα και ρεαλι-
στική πολιτική προσέγγιση. Το ΠΑ-

ΣΟΚ δείχνει έτοιμο να αναλάβει έναν ακόμη
πιο ενεργό ρόλο στη διαμόρφωση του πολι-
τικού μέλλοντος της χώρας, ενισχύοντας τη
θέση του ως φορέα αλλαγής και προόδου.

Ποιο είναι το αντιπολιτευτικό στίγμα
που θα εκπέμπει το ΠΑΣΟΚ από εδώ
και στο εξής;

Το ΠΑΣΟΚ θα συνεχίσει να εκπέμπει το στίγ-
μα μιας υπεύθυνης, ρεαλιστικής και προ-
οδευτικής αντιπολίτευσης, ενώ ταυτόχρονα
θα προβάλλει μια εναλλακτική προοπτική
διακυβέρνησης. Θα εστιάσει στην ανάδειξη
θεμάτων που αφορούν την καθημερινότητα
των πολιτών, όπως η ακρίβεια, το ιδιωτικό
χρέος, η δημόσια υγεία και το κοινωνικό
κράτος. Παράλληλα, θα προωθήσει συγκε-
κριμένες προτάσεις πολιτικής για τη στήριξη
της μεσαίας τάξης, την προστασία των ευά-
λωτων ομάδων και την ενίσχυση της οικονο-
μίας. Η κριτική προς την κυβέρνηση θα είναι
αυστηρή, αλλά πάντα με θετικό πρόσημο και
συγκεκριμένες προτάσεις. Με την έναρξη
των εργασιών της Βουλής θα συνεχίσουμε
με σειρά πρωτοβουλιών. Η πρώτη θα αποτε-
λέσει μια τροπολογία για να καταργηθεί το
καθεστώς που δημιουργήθηκε με τον νόμο
4738/2020 της ΝΔ και έχει οδηγήσει σε
υπερβολικές αυξήσεις στα ασφάλιστρα των
συμβολαίων υγείας και νοσοκομειακών κα-
λύψεων από τις ασφαλιστικές εταιρείες. Θα
ακολουθήσουν εξειδικευμένες προτάσεις

του ΠΑΣΟΚ για τη στέγαση αλλά και τη στή-
ριξη της οικονομίας, της πρωτογενούς πα-
ραγωγής και των μικρομεσαίων επιχειρήσε-
ων. Το ΠΑΣΟΚ θα δώσει έμφαση σε τοπικές
προτεραιότητες ανά περιφέρεια, τις οποίες
θα αναδείξει με περιφερειακά συνέδρια σε
όλη τη χώρα. Η διαδικασία αυτή θα κορυφω-
θεί με ένα ανοιχτό πολιτικό συνέδριο την
άνοιξη του 2025, το οποίο θα αποτελέσει
προσκλητήριο σε όλους τους προοδευτι-
κούς πολίτες.

Πού υπάρχουν περιθώρια συναίνεσης
με την κυβέρνηση και κάτω από ποιες
προϋποθέσεις;

Η συναίνεση μπορεί να υπάρξει σε ζητή-
ματα εθνικής σημασίας, όπως η εξωτερική
πολιτική, τα εθνικά θέματα που απαιτούν
μακρόπνοη στρατηγική, όπως το Δημο-
γραφικό, και οι μεγάλες θεσμικές μεταρ-
ρυθμίσεις. Ωστόσο, για να υπάρξει συναί-
νεση, η κυβέρνηση πρέπει να επιδεικνύει
διάθεση διαλόγου και να λαμβάνει υπόψη
τις προτάσεις της αντιπολίτευσης. Δεν
μπορεί να ζητείται απλώς η «τυφλή» θετι-
κή ψήφος σε νομοθετήματα χωρίς ουσια-
στικό διάλογο ή να επιχειρείται η συναίνε-
ση για επικοινωνιακούς λόγους. Η βάση
κάθε συναίνεσης είναι η διαφάνεια, η σο-
βαρότητα και η αναγνώριση της συμβολής
όλων των πολιτικών δυνάμεων.

Πώς απαντάτε στην κριτική από την

πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ περί βολικής αντι-

πολίτευσης;

Το ΠΑΣΟΚ έχει αποδείξει έμπρακτα ότι ασκεί

υπεύθυνη, δυναμική και ουσιαστική αντιπο-

λίτευση. Υπερψηφίζει μέτρα που κρίνει

ωφέλιμα για τους πολίτες, ενώ καταψηφίζει

νομοθετήματα που αντιβαίνουν στις αρχές

και τις αξίες του. Είναι «βολική αντιπολίτευ-

ση» οι πιέσεις του ΠΑΣΟΚ που ανάγκασαν

την κυβέρνηση, μετά από δύο χρόνια αδρά-

νειας, να λάβει έστω και περιορισμένα μέτρα

για τις τράπεζες; Είναι «βολική αντιπολίτευ-

ση» η συνεχής ανάδειξη του ζητήματος της

στεγαστικής κρίσης για σχεδόν τρία χρόνια;

Το ΠΑΣΟΚ καταθέτει τεκμηριωμένες, ρεαλι-

στικές και εφαρμόσιμες προτάσεις, αποδει-

κνύοντας έμπρακτα ότι αποτελεί μια ρεαλι-

στική και αποδοτική αντιπολιτευτική δύναμη

που οι πολίτες μπορούν να εμπιστευτούν.

Δεν επιδιώκει τη στείρα αντιπαράθεση, ού-

τε αναλώνεται σε τοξικότητα και ακραίες ρη-

τορικές. Αντίθετα, βασίζεται στη συνέπεια, την

υπευθυνότητα και την υπεράσπιση των συμ-

φερόντων των πολιτών, παλεύοντας για μια

διαφορετική κατεύθυνση στη χώρα. Το ΠΑ-

ΣΟΚ επιδιώκει έναν πολιτικό λόγο που ενώνει

και στοχεύει στην επίλυση των πραγματικών

προβλημάτων, δημιουργώντας μια προοπτική

ουσιαστικής αλλαγής για την Ελλάδα.

Όλγα Μαρκογιαννάκη 
Αν. εκπρόσωπος Τύπου ΠΑΣΟΚ

«Το ΠΑΣΟΚ δεν αναλώνεται 
σε τοξικότητα 

και ακραίες ρητορικές»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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Τ
ο ΠΑΣΟΚ δείχνει αποφασισμένο να συ-
νεχίσει και το 2025 την ασφυκτική πίε-
ση προς την κυβέρνηση και προσωπικά

στον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, σε
μια προσπάθεια να αποδείξει ότι μπορεί να
διαμορφώνει τη θεματική ατζέντα στην πολιτι-
κή επικαιρότητα. 

Έτσι, μετά την πρώτη σοβαρή πολιτική ανα-
μέτρηση της νέας χρονιάς με την επίκαιρη
ερώτηση που κατέθεσε ο κ. Ανδρουλάκης
προς τον πρωθυπουργό για τα προβλήματα του
αγροτικού κόσμου, ο εκπρόσωπος Τύπου του
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Κώστας Τσουκαλάς σε συνέν-
τευξή του στο Open αναφέρθηκε στα προβλή-
ματα του πρωτογενούς τομέα και στην ερήμω-
ση της υπαίθρου: «Θέλουμε να συζητηθεί το
παραγωγικό μοντέλο της χώρας. Εμείς μιλάμε
για μια Ελλάδα που θα παράγει», προσθέτον-
τας ότι «αυτή τη στιγμή, αντίθετα, έχουμε ένα
παραγωγικό μοντέλο μονοκαλλιέργειας βασι-
σμένο στο real estate και τον τουρισμό, που
στερεί από τη χώρα μεγάλες παραγωγικές δυ-
νατότητες. Βλέπουμε αυξημένα παραγωγικά
και ενεργειακά κόστη, που επιβαρύνουν το
αγροτικό εισόδημα. Τα θέματα αυτά ο πρωθυ-
πουργός τα έχει ξεχάσει, τα θυμήθηκε προχ-
θές σε μια συνέντευξη».

«Πολιτική εξισορρόπηση»
Ως προς την προεδρική εκλογή, ο κ. Τσου-

καλάς επισήμανε ότι «το ΠΑΣΟΚ έφερε αυτό
το έθιμο, όταν πρότεινε τον Κωστή Στεφανό-
πουλο και από τότε είθισται, όταν κυβερνά η
μια από τις δυο μεγάλες παρατάξεις, να επιλέ-
γεται Πρόεδρος της Δημοκρατίας από την άλ-
λη για να υπάρχει μια πολιτική εξισορρόπη-
ση».

«Νομίζω ότι όλοι οι Πρόεδροι -ο Κωστής
Στεφανόπουλος, ο Κάρολος Παπούλιας και ο
Προκόπης Παυλόπουλος- στάθηκαν στο ύψος
των περιστάσεων ως Πρόεδροι. Κάτι που δεί-
χνει ότι είναι μια σωστή παράδοση από την
οποία το πολιτικό σύστημα βγήκε κερδισμένο». 

Ο κ. Τσουκαλάς τόνισε τέλος ότι «ο Πρό-
εδρος της Δημοκρατίας πρέπει να συμπυκνώ-
νει τρία χαρακτηριστικά: να εκφράζει την εθνι-
κή ενότητα, την πολιτική εξισορρόπηση και να
εγγυάται τη θεσμική ομαλότητα. Κατά την εκτί-
μησή μας, αυτά μπορεί να τα εκφράσει ένα
πρόσωπο που θα προέρχεται από την Κεντρο-
αριστερά».

«Χρονοδιάγραμμα για λήψη μέτρων»
Στο ίδιο πλαίσιο του… στενού μαρκαρίσμα-

τος, το ΠΑΣΟΚ κατέθεσε χθες, Παρασκευή,
ερώτηση και προς τον υπουργό Υποδομών και
Μεταφορών Χρήστο Σταϊκούρα για τα προβλή-
ματα που εντοπίζονται στη λειτουργία του
ΗΣΑΠ το τελευταίο διάστημα. Με αφορμή τα
περιστατικά που σημειώθηκαν στις 30 Δεκεμ-
βρίου 2024, όταν «συρμός έβγαζε καπνούς
στον σταθμό του Μοσχάτου» και στην 1η Ια-
νουαρίου 2025 όταν «συρμός άνοιξε εν κινή-

σει όλες τις πόρτες στη μια πλευρά μεταξύ των
σταθμών Άνω Πατησίων και Περισσού», ο
βουλευτής του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ και τομεάρχης
Μεταφορών Τάσος Νικολαΐδης ζήτησε από
τον αρμόδιο υπουργό να δεσμευτεί με συγκε-
κριμένο χρονοδιάγραμμα για τη λήψη μέτρων
που θα διασφαλίζουν την ασφαλή λειτουργία
του ηλεκτρικού θέτοντάς του τις παρακάτω
ερωτήσεις: «Σε ποιες συγκεκριμένες ενέργει-
ες και με ποιο χρονοδιάγραμμα θα προβείτε,
ώστε να αυξηθεί η ασφάλεια στη συγκοινωνία
με τον ηλεκτρικό; Με ποιες συγκεκριμένες
ενέργειες και με ποιο χρονοδιάγραμμα προτί-
θεστε να αντιμετωπίσετε τα σοβαρά προβλή-
ματα που παρουσιάζουν οι συρμοί του ηλε-
κτρικού λόγω παλαιότητας και πώς σκοπεύετε
να επιλύσετε τα προβλήματα με το απαρχαι-
ωμένο τροχαίο υλικό και την έλλειψη ανταλλα-
κτικών; Με ποιες συγκεκριμένες ενέργειες
και με ποιο χρονοδιάγραμμα σκοπεύετε να αν-
τιμετωπίσετε το πρόβλημα της έλλειψης προ-
σωπικού σε όλες τις ειδικότητες λειτουργίας
και συντήρησης;».

Για τα τέλη ταφής απορριμμάτων
Επίσης, η Χαριλάου Τρικούπη πήρε θέση

και για την κόντρα που ξέσπασε μεταξύ του
περιφερειάρχη Αττικής Νίκου Χαρδαλιά και
του δημάρχου Αθηναίων Χάρη Δούκα για το
θέμα με τα τέλη ταφής των απορριμμάτων. Σε
ανακοίνωσή του ο υπεύθυνος του ΚΤΕ Εσω-
τερικών του ΠΑΣΟΚ Παναγιώτης Δουδωνής
κατηγόρησε την κυβέρνηση για στραγγαλι-
σμό των δήμων μέσω του ΕΔΣΝΑ αναφέρον-
τας ότι «αντί να αναλάβει τις ευθύνες της για
την κακοδιαχείριση του Ειδικού Διαβαθμιδι-
κού Συνδέσμου Νομού Αττικής (ΕΔΣΝΑ) και
να εξασφαλίσει διαφάνεια και λογοδοσία στη
διαχείριση των απορριμμάτων, επιλέγει να
μετακυλίσει το βάρος στους δήμους». Τονίζει
ειδικότερα ότι η απόφαση της Εκτελεστικής
Επιτροπής του ΕΔΣΝΑ (210/2024), «που επι-
βλήθηκε αιφνιδιαστικά και χωρίς διαβούλευ-
ση, οδηγεί σε υπερδιπλάσια οικονομική επι-
βάρυνση των δήμων για το τέλος ταφής, προ-
καλώντας αναστάτωση και σοβαρά ερωτήμα-
τα για τις πρακτικές διαχείρισης και τις οικο-

νομικές ισορροπίες του οργανισμού».
Ο κ. Δουδωνής ανέφερε μεταξύ άλλων ότι

αυτή η απόφαση «ελήφθη αιφνιδιαστικά, μετά
την ψήφιση των δημοτικών προϋπολογισμών,
υπονομεύοντας την οικονομική σταθερότητα
των δήμων. Βασίστηκε σε στοιχεία του 2020,
τα οποία δεν αντικατοπτρίζουν τις σημαντικές
μεταβολές στην ταφή απορριμμάτων τα τελευ-
ταία χρόνια, οδηγώντας σε αδικαιολόγητα
υψηλές χρεώσεις. Παραβίασε τη νομιμότητα,
καθώς δεν εγκρίθηκε από το Διοικητικό Συμ-
βούλιο του ΕΔΣΝΑ, όπως προβλέπει ο νόμος».

Στη συνέχεια τόνισε ότι η μετακύλιση αυτής
της υπέρμετρης επιβάρυνσης στους δήμους
θα πλήξει τελικά τους πολίτες μέσω αυξημέ-
νων δημοτικών τελών, μέσω υποβάθμισης
υπηρεσιών καθαριότητας και περιβαλλοντι-
κών υποδομών και ζητά άμεσες ενέργειες για
να λυθεί το πρόβλημα.

Τέλος, ο κ. Δουδωνής υποστήριξε: «Η κυ-
βέρνηση και ο ΕΔΣΝΑ οφείλουν να λογοδοτή-
σουν για τις πρακτικές τους και να σταματή-
σουν να επιβαρύνουν την Αυτοδιοίκηση και
τους πολίτες με τις αστοχίες και την αδιαφά-
νειά τους. Η Αυτοδιοίκηση πρέπει να λειτουρ-
γεί με γνώμονα το δημόσιο συμφέρον, χωρίς
σκιές και ερωτήματα που πλήττουν την εμπι-
στοσύνη της κοινωνίας».

ΠΑΣΟΚ

«Πρόεδρος της Δημοκρατίας 
από την Κεντροαριστερά»

Η Χαρ. Τρικούπη υποστηρίζει ότι έφερε το «έθιμο» όταν κυβερνά 
η μία από τις δύο μεγάλες παρατάξεις να επιλέγεται πρόσωπο 

για τον ανώτατο πολιτειακό θεσμό από την άλλη 
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Ν
α ταράξει τα επί σχεδόν δύο χρόνια
«ήρεμα νερά» του Αιγαίου επιχει-
ρεί η Τουρκία με μια από τις μεγα-

λύτερες αεροναυτικές ασκήσεις των ενό-
πλων δυνάμεών της. Έπειτα από τρία χρό-
νια... σιωπής, η άσκηση «Γαλάζια Πατρίδα»
(Mavi Vatan) επανέρχεται στα διεθνή ύδατα

του Αρχιπελάγους, ενεργο-
ποιώντας τα ανακλαστικά
και της Αθήνας. Από τις 7
έως τις 16 Ιανουαρίου 2025
το τουρκικό ναυτικό και οι
ένοπλες δυνάμεις της Άγ-
κυρας ετοιμάζονται να επι-
δείξουν τη στρατιωτική
τους ισχύ δημιουργώντας

συνθήκες έντασης σε μια ευαίσθητη γεω-
πολιτική περίοδο.

Η άσκηση «Γαλάζια Πατρίδα» είχε δια-
κοπεί τα τελευταία τρία χρόνια. Αρχικά λό-
γω του μεγάλου και φονικού σεισμού στην
Ανατολία -αποτέλεσε και την αφορμή για
επαναπροσέγγιση Αθήνας και Άγκυρας-,
ενώ το 2024 δεν πραγματοποιήθηκε στη
λογική αποφυγής των προκλήσεων. Μάλι-
στα, αυτό το διάστημα η παρουσία του
τουρκικού στόλου κοντά στα ελληνικά χω-
ρικά ύδατα ήταν ιδιαίτερα περιορισμένη,
με τις μονάδες επιφανείας να πραγματο-
ποιούν ασκήσεις μικρής κλίμακας και πάν-
τα αποφεύγοντας προκλητικές ενέργειες
που θα μπορούσαν να ταράξουν τη «νηνε-
μία» στις ελληνοτουρκικές σχέσεις.

Φέτος ωστόσο ο Ερντογάν, ενισχυμένος
και από τις γεωπολιτικές εξελίξεις στο μέ-
τωπο της Συρίας, ετοιμάζεται να στείλει και
ένα μήνυμα προς τη χώρα μας, πως η
Τουρκία δεν εγκαταλείπει τις θαλάσσιες
διεκδικήσεις της.

Επίδειξη ισχύος
Η επανέναρξη της μεγαλύτερης αερο-

ναυτικής άσκησης της Τουρκίας έρχεται
ως μια σαφής ένδειξη ότι η θεωρία της
«Γαλάζιας Πατρίδας» αποτελεί ακρογωνι-
αίο λίθο της τουρκικής εξωτερικής πολι-
τικής.

Με συμμετοχή δεκάδων πολεμικών
πλοίων, υποβρυχίων, αεροσκαφών και χι-
λιάδων στρατιωτών η «Γαλάζια Πατρίδα
2025» αναμένεται να αποτελέσει το νέο
πεδίο επίδειξης της τουρκικής στρατηγι-
κής για την αμφισβήτηση του status quo
στο Αιγαίο και την Ανατολική Μεσόγειο. 

Συγκεκριμένα, 87 πολεμικά πλοία, 7
υποβρύχια, 31 αεροσκάφη, 17 ελικόπτερα,
δεκάδες UAVs και περίπου 20.000 προ-
σωπικό των τουρκικών ενόπλων δυνάμε-

ων θα επιχειρήσουν να προβάλουν την
επιχειρησιακή ικανότητα της Τουρκίας και
να σταλεί μήνυμα ισχύος στην Ελλάδα και
τους διεθνείς συμμάχους της.

Τα σενάρια της άσκησης περιλαμβά-
νουν ένα ευρύ φάσμα δραστηριοτήτων,
ενώ, σύμφωνα με πληροφορίες, η μέρα
διακεκριμένων επισκεπτών, που θα πραγ-
ματοποιηθεί στις 9 Ιανουαρίου στο Ακσάζ
-απέναντι από τη Ρόδο- θα περιλαμβάνει,
μεταξύ άλλων, αεροαποβατικό σενάριο
κατάληψης νησιού με τη συμμετοχή όλων
των κλάδων.

Όπως επισημαίνουν πηγές του ελληνι-
κού Πενταγώνου, η Τουρκία επιχειρεί με
τον όγκο των στρατευμάτων της να κάνει
επίδειξη ισχύος. Ωστόσο, έχει παρατηρη-
θεί αρκετές φορές στο παρελθόν πως

στην εκτέλεση των ασκήσεων υπάρχουν
σοβαρά προβλήματα τακτικής, στα οποία
η ελληνική πλευρά θα είχε άμεσες και σα-
ρωτικές απαντήσεις.

Όμως, για την Τουρκία η «Γαλάζια Πα-
τρίδα» δεν είναι μια απλή στρατιωτική
άσκηση. Αποτελεί μια επίδειξη ισχύος
που εξυπηρετεί αφενός την προβολή
διεκδικήσεων στο Αιγαίο και την αμφι-
σβήτηση της ελληνικής κυριαρχίας, αφε-
τέρου στέλνει και μήνυμα στο εσωτερικό
πως παρά το ενδιαφέρον για τις εξελίξεις
στη Συρία, δεν ξεχνά τις πάγιες διεκδική-
σεις στο Αιγαίο απέναντι στον «αιώνιο εχ-
θρό» που είναι η Ελλάδα.

Σε αυξημένη επιφυλακή
το Πολεμικό μας Ναυτικό

Η Ελλάδα δεν αφήνει την τουρκική αυτή
επίδειξη αναπάντητη, ισορροπώντας βε-
βαίως ανάμεσα στην αποφασιστικότητα και
την ψυχραιμία. Το Πολεμικό Ναυτικό βρί-
σκεται σε αυξημένη επιφυλακή, παρακο-
λουθώντας στενά τις κινήσεις της τουρκι-
κής άσκησης, ενώ η ελληνική διπλωματία
είναι σε μόνιμη κινητικότητα για να αναδεί-
ξει και να καταγγείλει ενδεχόμενες προ-
κλήσεις και παραβίαση της διεθνούς νομι-
μότητας. Άλλωστε, η Άγκυρα χρησιμοποιεί
την άσκηση ως εργαλείο πίεσης, δοκιμά-
ζοντας τα όρια της ελληνικής πλευράς και
της διεθνούς κοινότητας.

Η «Γαλάζια Πατρίδα» μπορεί να ταράζει
τα νερά, υπενθυμίζοντας τις διαχρονικές
τουρκικές διεκδικήσεις, όμως η ελληνική
πλευρά παραμένει σταθερή, έτοιμη και
αποφασισμένη να υπερασπιστεί τα σύνορά
της και την εθνική της κυριαρχία. 

Σε ετοιμότητα
οι Ένοπλες Δυνάμεις

για τον τουρκικό
στόλο στο ΑιγαίοΓράφει 

o Bασίλης 
Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Η Ελλάδα θα παρακολουθήσει στενά την αεροναυτική άσκηση
«Γαλάζια Πατρίδα» που θα πραγματοποιηθεί 

από τις 7 έως τις 16 Ιανουαρίου και με την οποία η Άγκυρα θέλει 
να στείλει μήνυμα ότι δεν εγκαταλείπει τις θαλάσσιες διεκδικήσεις της
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20 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Ο
Κωστής Χατζηδάκης είναι υπουργός Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών, βουλευτής Βόρειου
Τομέα Β’ Αθηνών και αντιπρόεδρος της Νέας

Δημοκρατίας. Έχει κληθεί, με επιτυχία προς το παρόν,
να διαχειριστεί ένα από τα πιο κρίσιμα χαρτοφυλάκια της
κυβέρνησης, προσπαθώντας να δίνει λύσεις σε έναν δύ-
σκολο τομέα: των οικονομικών.

Γεννήθηκε στο Ρέθυμνο Κρήτης το 1965. Σπού-
δασε στη Νομική Σχολή του Πανεπιστημίου

Αθηνών και έχει πραγματοποιήσει με-
ταπτυχιακές σπουδές στην Πο-

λιτική Επικοινωνία στο Πα-
νεπιστήμιο του Κεντ. Έχει
διατελέσει ευρωβουλευ-
τής από το 1994 έως το
2007. 

Από το 2007 μέχρι σή-
μερα είναι βουλευτής (2007-
2019 βουλευτής στη Β’ Αθηνών
και από το 2019 έως σήμερα
βουλευτής στον Βόρειο Τομέα
της Β’ Αθηνών). Έχει υπηρε-
τήσει ως υπουργός στα ακό-
λουθα υπουργεία: Μεταφο-
ρών και Επικοινωνιών
(2007-2009), Ανάπτυξης
(2009), Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας, Υποδομών,
Μεταφορών και Δικτύων
(2012-2013), Ανάπτυξης
και Ανταγωνιστικότητας
(2013-2014), Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας (2019-
2021) και Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων
(2021-2023).

Η ενασχόλησή του με τη
Νέα Δημοκρατία ξεκίνη-
σε σε νεαρή ηλικία. Ο

ίδιος θυμάται: «Στη ΔΑΠ-ΝΔΦΚ και την ΟΝΝΕΔ πέρασα
μερικά από τα καλύτερα χρόνια της ζωής μου. Χρόνια
που σημαδεύτηκαν από μεράκι, πάθος, ενθουσιασμό,
συντροφικότητα και αγώνες για τις ιδέες απέναντι στο
ιδεολογικό κατεστημένο της Αριστεράς τότε στον χώρο
της νεολαίας. Θυμάμαι τις φιλελεύθερες μάχες που δώ-
σαμε και κερδίσαμε απέναντι στο ιδεολογικό κατεστη-

μένο της Αριστεράς. Όπως εκείνη για την κατάργηση
του πνευματικού μονοπωλίου του ενός συγγράμμα-
τος ή για την κατάργηση του ασύλου της ανομίας. Θα
ξεχώριζα, όμως, την πρότασή μας για τη δημιουργία
μη κρατικών πανεπιστημίων, την οποία ο ίδιος έγρα-
ψα τον Μάρτιο του 1988». Όπως λέει, η συγκεκριμέ-
νη πρόταση «ήταν μια επανάσταση για τα δεδομένα
της εποχής, ακόμα και για τα δεδομένα της Νέας Δη-
μοκρατίας, μέρος της οποίας την υποδέχθηκε με μια
σχετική αμηχανία, αλλά τελικά το κόμμα την υποστή-

ριξε. Την εμβληματική πρόταση αυτή η ΔΑΠ την προέβα-
λε με πάθος. Κι άλλαξε τελικά τότε τις ισορροπίες μέσα
στο πανεπιστήμιο και στις νεολαίες. Χαίρομαι πολύ που,
36 χρόνια μετά, η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
την έκανε πια πράξη. Έχω τη μεγάλη τιμή να έχω υπηρε-
τήσει τη Νέα Δημοκρατία ως γραμματέας της ΔΑΠ-
ΝΔΦΚ και ως πρόεδρος της ΟΝΝΕΔ, ως ευρωβουλευ-
τής, ως βουλευτής και υπουργός. Και ως αντιπρόεδρος
της Νέας Δημοκρατίας επί Κυριάκου Μητσοτάκη».

Το όραμά του για το μέλλον είναι ξεκάθαρο: «Πιστεύω
σε όλη μου τη διαδρομή σε μια πολιτική με αξίες και
αποτέλεσμα. Η βασική μου φιλοδοξία, λοιπόν, όσο μένω
στην πολιτική είναι δύο πράγματα. Το ένα είναι να συνε-
χίσω να κάνω παρεμβάσεις, συγκεκριμένα πράγματα,
όχι θεωρίες, προς όφελος των πολλών ανυπεράσπιστων
Ελλήνων -ό,τι κι αν λένε συντεχνίες και οργανωμένα
συμφέροντα. Και το άλλο να μην ακουστεί τίποτα για μέ-
να για ζητήματα ηθικής τάξεως. Συχνά σε συνοδεύουν
και κατηγορίες για πράγματα που δεν υπάρχουν, που
σχετίζονται με fake news που κάποιος τα ’γραψε και με-
τά τα αναπαράγουν άλλοι. Και πρέπει ν’ αποδεικνύεις ότι
δεν είσαι ελέφαντας».

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

ΚΩΣΤΗΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣΚΩΣΤΗΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ

Πιστός 
σε μια πολιτική 

με αξίες 
και αποτέλεσμα

Πιστός 
σε μια πολιτική 

με αξίες 
και αποτέλεσμα

Πιστός 
σε μια πολιτική 

με αξίες 
και αποτέλεσμα
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 21Κωστής Χατζηδάκης

Θ
υμάται πως η ζωή στο χωριό είναι προφανώς τελείως
διαφορετική από τη ζωή στις πόλεις. Ο αντιπρόεδρος
της Νέας Δημοκρατίας σκέφτεται τα παιδικά του

χρόνια με χαρά: «Στο χωριό είναι διαφορετικά τα χρώματα,
διαφορετικές οι μυρωδιές, διαφορετικές οι παραστάσεις. Σε
ένα παιδί στο χωριό δεν χρειάζεται να δείξεις σε ένα χαρτί ή
σε ένα κομπιούτερ ποια είναι τα ζώα και ποια είναι τα φυτά,
γιατί τα βλέπουν μπροστά τους. Είσαι πιο κοντά στη φύση και
πιο μακριά από το άγχος. Από την άλλη πλευρά, δεν υπάρ-
χουν οι δυνατότητες που έχουν τα παιδιά στις πόλεις, δεν
έχεις τις ευκαιρίες που υπάρχουν, πχ, στα σχολεία, στις ξένες
γλώσσες και επίσης ακόμα και στο επίπεδο της παρέας δεν
έχεις τη δυνατότητα της επιλογής φίλων, που έχεις σε ένα
αστικό κέντρο. Πήγα σε δημόσιο σχολείο, μονοθέσιο, σ’ ένα
χωριό, τον Αϊ Γιάννη στον Μυλοπόταμο, 10 χιλιόμετρα από τα
Ζωνιανά. Ήμασταν είκοσι παιδιά στο δημοτικό και ο ίδιος δά-
σκαλος έκανε σε όλες τις τάξεις».

Ο πατέρας του ήταν αξιωματικός του στρατού, είχε παραι-
τηθεί, είχε φύγει και είχε γυρίσει, με δική του επιλογή,
αφού ήταν στην Αθήνα χρόνια. Είχε γυρίσει στο χωριό στο
Ρέθυμνο, γιατί του άρεσε αυτό το στιλ ζωής, χωρίς να ασχο-
λείται ο ίδιος προσωπικά με τα χωράφια ή με τα πρόβατα.
«Εγώ είμαι παιδί από δεύτερο γάμο. Η πρώτη γυναίκα του
πατέρα μου είχε καρκίνο και την παντρεύτηκε ενώ το ήξερε.
Παντρεύτηκε μετά τη μητέρα μου, η οποία ήταν 18 χρόνια

νεότερή του και η οποία ήταν στήριγμα για όλους μας. Και
μεγαλώσαμε μαζί με την αδελφή μου, την Κατερίνα, πηγαί-
νοντας στα ίδια σχολεία και στο ίδιο πανεπιστήμιο, τελικά.
Στη Νομική Αθηνών και οι δυο. Εγώ καστανός και εκείνη
ξανθιά με γαλανά μάτια!», λέει στο σήμερα.

Αυτό που τον άλλαξε πραγματικά είναι η πατρότητα.
Όπως λέει, από τότε που παντρεύτηκε, το κέντρο της οικο-
γένειας είναι ο γιος του, ο Γιάννης. «Γύρω απ’ αυτόν γυρί-
ζουμε. Η Πόπη περισσότερο, εγώ λιγότερο, αλλά προσπαθώ
τα Σαββατοκύριακα να περνάω περισσότερες ώρες μαζί
του. Όχι μόνο γιατί μ’ ευχαριστεί, με ανανεώνει και με ολο-
κληρώνει ως άνθρωπο, αλλά γιατί είναι και η υποχρέωσή
μου ως πατέρα: Μην το ξεχνάμε αυτό», αναφέρει χαρακτη-
ριστικά.

Τον ρώτησα για το συναίσθημα του να είναι κανείς πατέ-
ρας και μου είπε πως αυτομάτως η πατρότητα δημιουργεί
μια νέα ισορροπία στη ζωή. «Βλέπω τον κόσμο και την κα-
θημερινότητά μου από διαφορετική οπτική γωνία. Δεν μπο-
ρείς εύκολα να το μεταδώσεις με λόγια, αλλά το αισθάνεσαι:
είναι η άδολη αγάπη αμφίδρομα, η ζεστασιά, η καινούργια
ατμόσφαιρα στο σπίτι και η αίσθηση ότι, πέρα από τους
όποιους νόμους, τις τροπολογίες, τις ερωτήσεις, το πιο ση-
μαντικό πράγμα στη ζωή είναι τα παιδιά μας, ο γιος μου. Αυ-
τό συμμερίζεται απόλυτα και η σύζυγός μου, η Πόπη. H Πό-
πη είναι γιατρός φυσικής ιατρικής αποκατάστασης. Είναι

αρκετά δραστήριος άνθρωπος, ασχολούνταν με την πολιτι-
κή και η ίδια, σταμάτησε λόγω του γάμου μας. Εκτιμώ το γε-
γονός ότι έχει κάνει πίσω για μένα. Ήταν κάτι που είχαμε
συμφωνήσει και το τήρησε».

Αντιλαμβάνεται κανείς πως δεν έχει αρκετό ελεύθερο
χρόνο. Όταν όμως τα καταφέρνει, δηλώνει πως αγαπάει από
παιδί το ποδόσφαιρο. Τον συγκινούν πάντα οι ποδοσφαιρι-
κές «μάχες», οι εναλλαγές και οι εκπλήξεις. Υποστηρίζει
τον Παναθηναϊκό. Πήγε πρώτη φορά στο γήπεδο όταν ήταν
μαθητής στο Λύκειο, ενώ συνέχισε να πηγαίνει ως φοιτητής.
«Και τώρα μαθαίνω στον γιο μου κάποια αθώα συνθήματα.
Όποια ομάδα και να είσαι πάντως, αυτό που έχει μεγάλη ση-
μασία είναι να έχουμε υγιές ποδόσφαιρο στην Ελλάδα»,
αναφέρει.  

Ένα βιβλίο που τον συγκίνησε από την παιδική του ηλικία
είναι ο «Καπετάν Μιχάλης» του Νίκου Καζαντζάκη. Όχι μό-
νο διότι του αρέσει ο συγγραφέας, ο Νίκος Καζαντζάκης.
Αλλά και διότι αναφέρεται στην Κρήτη, τον τόπο καταγωγής
του. Το κυριότερο όμως είναι ότι, μέσα από τον «Καπετάν
Μιχάλη», αναδεικνύονται αρχές και αξίες που αγγίζουν τον
δικό του ψυχισμό: η αγάπη για την ελευθερία, το φιλότιμο, η
λεβεντιά, ο έρωτας για την ίδια τη ζωή. «Και θα πρόσθετα τη
συνεχή πάλη για την υπέρβαση των δυσκολιών και για τη
δημιουργία ενός νέου καλύτερου κόσμου», τονίζει ο Κω-
στής Χατζηδάκης.

Τα παιδικά χρόνια, η οικογένεια και το ποδόσφαιρο
Από μικρός στις μάχες με την ΟΝΝΕΔ  Στιγμιότυπο σε νεαρή ηλικία Έχει τεράστια αγάπη για την οικογένειά του Παρών στις μάχες

Θυμάται με αγάπη την παιδική του ηλικία Από τα παιδικά του χρόνια Μαζί με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη Με την οικογένειά του
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Τι είπε στην ομιλία του ο πρέσβης και μόνιμος αντιπρόσωπός μας
στον ΟΗΕ κατά την τελετή για τη συμμετοχή της Ελλάδας ως μη 

μόνιμου μέλους στο Συμβούλιο Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών

«Η Ελλάδα γέφυρα
φιλίας μεταξύ 

Βορρά-Νότου και
Ανατολής-Δύσης»

χώρα μας καλείται να συμμετάσχει ενεργά»,
τόνισε ο κύριος Σέκερης στην έδρα του Συμ-
βουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ, όπου ξεκίνησε
και επίσημα η θητεία της Ελλάδας ως μη μόνι-
μου μέλους του ΣΑΕ για τη διετία 2025-2026.

«Τιμητική εκλογή»
Στη συνέχεια ανέφερε: «Στις εκλογές της

Γενικής Συνέλευσης του ΟΗΕ η Ελλάδα πήρε
182 από τις 188 ψήφους των κρατών-μελών
που συμμετείχαν, δηλαδή ένα ποσοστό πο-
λύ πάνω του 90%. Εξελέγη μαζί με τη Δανία
από την ομάδα Δυτικής Ευρώπης, τον Πα-
ναμά από την ομάδα Λατινικής Αμερικής,
τη Σομαλία από την ομάδα της Αφρικής και
το Πακιστάν από την ομάδα της Ασίας. Θα
είναι η τρίτη φορά που θα θητεύσει η Ελλά-
δα σε αυτό το όργανο, η πρώτη φορά πάει
πίσω στο 1952-1953. Αλλά και πρόσφατα, πριν
από 20 χρόνια, το 2005-2006 είχαμε θητεύσει
ξανά και ως σύμπτωση ήμασταν πάλι μαζί με
τη Δανία». «Θεωρώ είναι πάρα πολύ τιμητικό
για μια χώρα να εκλεγεί στο Συμβούλιο Ασφα-
λείας, διότι με την ψήφο σχεδόν όλων των κρα-
τών-μελών της Γενικής Συνέλευσης παίρνει
στην ουσία ψήφο εμπιστοσύνης από τη διεθνή
κοινότητα», υπογράμμισε ο πρέσβης Ευάγγε-
λος Σέκερης. 

Πρόσθεσε επίσης ότι «ο ρόλος που φιλοδο-
ξεί να παίξει η χώρα μας είναι ένας ρόλος γέ-
φυρας» βασισμένος στην πολυδιάστατη εξω-
τερική πολιτική της χώρας μας εδώ και πάρα
πολλά έτη. «Είμαστε μια γέφυρα φιλίας μεταξύ
Βορρά-Νότου, Ανατολής-Δύσης, έχοντας στε-
νές σχέσεις με τις χώρες της Ανατολής και της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης και νομίζω ότι αυ-
τός ο ρόλος της “γέφυρας” είναι κάτι που επι-
θυμεί η Ελλάδα να αναδείξει και αυτό θα πρά-
ξουμε εμείς», συμπλήρωσε. 

Σύνοδος κορυφής στο Κάιρο
Σε λίγες ημέρες μάλιστα ο πρωθυπουργός

θα μεταβεί στο Κάιρο για να μετάσχει στη σύ-
νοδο κορυφής Ελλάδας-Αιγύπτου-Κύπρου.
Μια σύνοδος ιδιαίτερα σημαντική για τον Ελ-
ληνισμό γενικότερα, σε μια περίοδο όπου οι
εξελίξεις στη γειτονική Συρία βρίσκονται στο
επίκεντρο της προσοχής της διεθνούς κοινό-
τητας. Ιδιαίτερα λόγω και του ρόλου που επι-
διώκει να διαδραματίσει η Τουρκία με τους

υποστηριζόμενους από την Άγκυρα
τζιχαντιστές μετά την κατάρρευση
του καθεστώτος Άσαντ.

Στο Κάιρο, στη συνάντηση θα
βρίσκεται και ο Πρόεδρος της Κύ-
πρου Νίκος Χριστοδουλίδης, με την

ελληνοκυπριακή πλευρά να είναι
έτοιμη για συνάντηση με τον Τουρ-

κοκύπριο ηγέτη Ερσίν Τατάρ, με αποκλειστικό
θέμα τη διάνοιξη νέων σημείων διέλευσης.

Σε δηλώσεις του μετά τη συνεδρίαση του
Υπουργικού Συμβουλίου ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος της Κύπρου σημείωσε: «Δεν έχου-
με ακόμα μέχρι σήμερα επίσημη τοποθέτηση
στις ημερομηνίες που ο Πρόεδρος της Δημο-
κρατίας πρότεινε στον κύριο Τατάρ». Υπενθύ-
μισε ότι ο Προέδρος Νίκος Χριστοδουλίδης εί-
χε προτείνει τρεις συγκεκριμένες ημερομη-
νίες στον Τουρκοκύπριο ηγέτη. «Εμείς είμαστε
έτοιμοι να πραγματοποιηθεί η συνάντηση με
αποκλειστικό θέμα τη διάνοιξη νέων σημείων
διέλευσης», είπε. «Έχουμε άλλωστε υποβάλει
και προτάσεις στην προπαρασκευαστική αυτή
φάση στο επίπεδο διαπραγματευτών και ανα-
μένουμε ενημέρωση για την ημερομηνία κα-
θόδου της κ. Ρόζμαρι ντι Κάρλο που θα πραγ-
ματοποιήσει επίσκεψη στην περιοχή μας για
την προετοιμασία της σύγκλησης της πενταμε-
ρούς», πρόσθεσε.

Τ
η σπουδαιότητα της συμμετοχής της
χώρας μας ως μη μόνιμου μέλους σε
ένα από τα πιο σημαντικά όργανα του

Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών εν μέσω ενός
συνεχώς μεταβαλλόμενου διεθνούς περιβάλ-
λοντος με πολυεπίπεδες κρίσεις τόνισε κατά
την ομιλία του ο μόνιμος αντιπρόσωπος της Ελ-

λάδας στον ΟΗΕ, πρέσβης Ευάγγελος Σέκε-
ρης. «Το Συμβούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ έχει
ως κύρια αποστολή τη διατήρηση της διεθνούς
ειρήνης και ασφάλειας σε ένα διεθνές περι-
βάλλον πάρα πολύ επιβαρυμένο από τις κρί-
σεις σε Ουκρανία, Μέση Ανατολή και Αφρική.
Σε αυτό το δύσκολο γεωπολιτικό περιβάλλον η

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΕΚΕΡΗΣ
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K
αι ξαφνικά, πέντε χρόνια μετά την έναρξη της
πανδημίας λόγω Covid-19 ο Παγκόσμιος Οργανι-
σμός Υγείας (ΠΟΥ) θυμήθηκε να ζητήσει από το

Πεκίνο «να μοιραστεί τις πληροφορίες που διαθέτει,
ώστε ο κόσμος να μπορέσει να προετοιμαστεί επαρκώς
για μελλοντικές πανδημίες και να τις αποτρέψει»
(www.kathimerini.gr 30/12/2024). Ακολούθησε η άμε-
ση απάντηση του κινεζικού υπουργείου Εξωτερικών
που επισήμανε ότι η Κίνα όχι μόνο έχει συνεισφέρει τα
μέγιστα στην έρευνα για τον εντοπισμό της προέλευσης
της Covid-19, αλλά επιπλέον ανταποκρίνεται στην έκ-
κληση του ΠΟΥ για κοινή χρήση δεδομένων, επι-
σημαίνοντας ταυτόχρονα με νόημα ότι «αντιτί-
θεται στην πολιτική χειραγώγηση» του όλου θέ-
ματος (www.globaltimes.cn 31/12/2024). Παρά
ταύτα, τα διάφορα αμερικανικά media δεν έχα-
σαν την ευκαιρία και με πηχυαίους τίτλους πρό-
βαλαν την ανακοίνωση του ΠΟΥ κατηγορώντας
ταυτόχρονα τις κινεζικές αρχές για αδιαφάνεια. 

Έτσι προετοιμάζεται ψυχολογικά η διεθνής
κοινή γνώμη για τη νέα αντικινεζική εκστρατεία
των ΗΠΑ, προκειμένου να νομιμοποιηθεί χωρίς
ιδιαίτερα προβλήματα όχι μόνο η επικείμενη
κήρυξη από τον Τραμπ (αμέσως μετά την ανάλη-
ψη εκ μέρους του της προεδρίας των ΗΠΑ στις
20 Ιανουαρίου 2025) ενός νέου σκληρού εμπο-
ρικού πολέμου της Ουάσιγκτον ενάντια στο Πε-
κίνο με την επιβολή νέων δασμών κατά της εισαγωγής
κινεζικών προϊόντων και υπηρεσιών στις ΗΠΑ, αλλά και
η κλιμάκωση των διπλωματικών και στρατιωτικών πιέ-
σεων κατά της Κίνας με στόχο την καταβολή στις ΗΠΑ
κινεζικών αποζημιώσεων ύψους δεκάδων τρισεκατομ-
μυρίων δολαρίων λόγω της πανδημίας του κορονοϊού
που ξεκίνησε από τη Wuhan. 

Για τους «παροικούντες την Ιερουσαλήμ» η παραπά-
νω ενέργεια του ΠΟΥ έρχεται ως αποτέλεσμα της έντο-
νης κριτικής που δέχτηκε ο Οργανισμός από την Τελική
Έκθεση της Εξεταστικής Υποεπιτροπής της Βουλής των
Αντιπροσώπων των ΗΠΑ σε σχέση με την Covid-19
(https://oversight.house.gov 4/12/2024), στην οποία ο
ΠΟΥ κατηγορείται για δήθεν φιλοκινεζική στάση στον
όλο χειρισμό της πανδημίας λόγω κορονοϊού (σελ. 171-
189 Έκθεσης). 

Στην εν λόγω Έκθεση, η οποία αριθμεί 557 σελίδες και
η οποία εκδόθηκε στις 4 Δεκεμβρίου 2024, πολιτικο-
ποιείται το ζήτημα της προέλευσης της Covid-19
(www.politico.eu 31/12/2024), καθώς υποστηρίζεται ότι
μετά από διετή έρευνα για το ξέσπασμα της πανδημίας
αποδείχθηκε ότι ο ιός προήλθε από κινεζικό εργαστή-
ριο στη Wuhan. Μάλιστα το εν λόγω εργαστήριο του Ιν-
στιτούτου Ιολογίας της Wuhan ενήργησε τη σχετική
έρευνα με αμερικανική ομοσπονδιακή χρηματοδότηση,
η οποία προήλθε από τα Εθνικά Ινστιτούτα Υγείας των
ΗΠΑ (σελ. 1-146 Έκθεσης)! Παρά ταύτα, η Έκθεση κατη-

γορεί ευθέως την Κίνα για το ξέσπασμα της πανδημίας
λόγω κορονοϊού (σελ. 139-140, 180-186 και 288-289
Έκθεσης), ενώ στη συνέχεια καταγράφει αναλυτικά τη
ζημιά της αμερικανικής οικονομίας (σελ. 376-408 Έκ-
θεσης) που αποτιμάται σε αρκετά τρισεκατομμύρια δο-
λάρια με προφανή σκοπό το εν λόγω ποσό της ζημιάς να
ζητηθεί να καταβληθεί από την Κίνα σαν αποζημίωση.
Άλλωστε ο ίδιος ο Τραμπ κατά την ομιλία του στην 75η
Γενική Συνέλευση του ΟΗΕ στις 22 Σεπτεμβρίου 2020
είχε επισημάνει ότι η Κίνα πρέπει να λογοδοτήσει και να
καταστεί υπεύθυνη για τη ζημιά που προκάλεσε η παν-

δημία του κορονοϊού που ξεκίνησε από τη
Wuhan (https:// trump white house.
archives.gov 22/9/2020). Αξιοποιώντας μάλι-
στα το κεκτημένο της επιβολής κυρώσεων κατά
της Ρωσίας εκ μέρους των ΗΠΑ και της Δύσης
γενικότερα και το πάγωμα των ρωσικών κρατι-
κών κεφαλαίων ύψους άνω των 300 δισ. δολα-
ρίων, εκτιμώ ότι ο Τραμπ δεν θα διστάσει να
απαιτήσει αποζημίωση από την Κίνα λόγω κο-
ρονοϊού, συμψηφίζοντας μονομερώς σε πρώτη
φάση μέρος του ποσού της υπό διεκδίκηση
αποζημίωσης των ΗΠΑ με το συνολικό ποσό
των αμερικανικών κρατικών ομολόγων που κα-
τέχει το Πεκίνο που σύμφωνα με επίσημα στοι-
χεία τον Σεπτέμβριο του 2024 ανερχόταν στα
772 δισ. δολάρια (www.globaltimes.cn
19/11/2024). Αυτό άλλωστε είχαμε τονίσει ήδη

από τις αρχές Απριλίου 2020 σε άρθρο μας, όπου υπο-
στηρίζαμε ότι «δεν αποκλείεται οι ΗΠΑ να βρουν ευκαι-
ρία και να απαιτήσουν την αποζημίωσή τους μέσω της
διαγραφής των χρεών τους προς την Κίνα, μιας και το
Πεκίνο έχει στα χέρια του αμερικανικά κρατικά ομόλο-
γα» (τα οποία τότε ανερχόταν σε ύψος 1,07 τρισ. δολά-
ρια, ήτοι στο 16% του δημόσιου χρέους των ΗΠΑ), κατα-
λήγοντας ότι «σε μια τέτοια περίπτωση δεν αποκλείεται
η διαμάχη να λυθεί διά της βίας στα παγκόσμια μαρμα-
ρένια αλώνια» (www.notismarias.gr 6/4/2020).

Αποδεικνύεται λοιπόν χωρίς περιστροφές ότι για άλ-
λη μια φορά το ξέσπασμα της πανδημίας λόγω κορονοϊ-
ού εργαλειοποιείται ξανά για γεωπολιτικούς σκοπούς
εκ μέρους των ΗΠΑ, όπως είχε γίνει και με το κορονο-
εμβόλιο. 

Από την πλευρά μας, ήδη από τις αρχές Δεκεμβρίου
2020 είχαμε επισημάνει ότι το κορονοεμβόλιο είχε λά-
βει τεράστια γεωπολιτική διάσταση που επηρέαζε τις
διεθνείς ισορροπίες. Έτσι οι ΗΠΑ και η Δύση γενικότε-
ρα πλάι στο στρατιωτικό και οικονομικό ΝΑΤΟ επιχείρη-
σαν να δημιουργήσουν και ένα «εμβολιαστικό ΝΑΤΟ»,
έναν χώρο δηλαδή στον οποίο θα κυκλοφορούσαν
ελεύθερα μόνο συγκεκριμένου τύπου εμβόλια αμερι-
κανικής και ευρωπαϊκής προέλευσης με παράλληλο
αποκλεισμό του ρωσικού και του κινεζικού εμβολίου.
Τη γεωπολιτική διάσταση των εμβολίων του ΝΑΤΟ επι-
βεβαίωσε πανηγυρικά ο τότε Γερμανός υπουργός Υγεί-

ας Γενς Σπαν μιλώντας στην Bundestag στις 13 Ιανουα-
ρίου 2021, ο οποίος απαντώντας στην κριτική γιατί η
Γερμανία δέχτηκε να υπάρξει ευρωπαϊκή λύση στο θέμα
των εμβολίων και δεν προχώρησε μόνη της είπε με έμ-
φαση: «Ας μην κρυβόμαστε, εάν οι εταίροι μας της Ανα-
τολικής και Νότιας Ευρώπης δεν προμηθεύονταν εμβό-
λια μέσω της ΕΕ, ποιος άραγε θα έβαζε πόδι; Δεν θα
ήταν η Κίνα ή η Ρωσία; Και άραγε θα προτιμούσαμε κάτι
τέτοιο;» (www.notismarias.gr 29/12/2020).

Αλλά και ο τρόπος έγκρισης της χορήγησης αδείας
κυκλοφορίας των κορονοεμβολίων του ΝΑΤΟ ήταν ιδι-
αίτερα πολιτικοποιημένος. Έτσι στις ΗΠΑ μεσούσης της
διαδικασίας εξέτασης της καταλληλότητας του νέου κο-
ρονοεμβολίου από την ομοσπονδιακή Υπηρεσία Τροφί-
μων και Φαρμάκων (FDA) των ΗΠΑ την Παρασκευή 11
Δεκεμβρίου 2020 ο Τραμπ μέσω Twitter, αφού χαρα-
κτήρισε την FDA ως «μια μεγάλη γριά αργή χελώνα»,
κάλεσε την κατά τα άλλα ανεξάρτητη αυτή αρχή να εγ-
κρίνει άμεσα το νέο εμβόλιο κατά του κορονοϊού (AP
News 11/12/2020). Και για να μην υπάρξει καμία αμφι-
βολία, ο προσωπάρχης του Λευκού Οίκου Mark Mead-
ows απείλησε τον επικεφαλής της FDA Stephen Hahn
ότι αν δεν εκδώσει σχετική απόφαση μέχρι το βράδυ θα
απολυθεί (CNN.com 12/12/2020). Και ω του θαύματος,
επτά ώρες αργότερα, η κατά τα άλλα ανεξάρτητη FDA
αποφάσισε με ψήφους 17 υπέρ, 4 κατά και 1 αποχή
(Capital.gr 16/12/2020) ότι το νέο κορονοεμβόλιο είναι
καθ’ όλα ασφαλές και εγκρίνεται. Σύμφωνα με δημοσι-
εύματα είχαν προηγηθεί δύο επεισοδιακές συναντήσεις
του προσωπάρχη του Λευκού Οίκου με τον επικεφαλής
της FDA για το ζήτημα αυτό (www.notismarias.gr
20/12/2020). Μάλιστα η παραπάνω Έκθεση της Εξετα-
στικής Υποεπιτροπής της Βουλής των Αντιπροσώπων
των ΗΠΑ κάνει σπονδές στην παραπάνω τακτική του
Τραμπ (σελ. 301 Έκθεσης).

Τέλος, θα πρέπει να επισημανθεί ότι στις ΗΠΑ με το
αιτιολογικό ότι θα έπρεπε λόγω της πανδημίας οπωσδή-
ποτε να φτιαχτεί εμβόλιο κατά του κορονοϊού ήδη τον
Φεβρουάριο του 2020 ο υπουργός Υγείας Alex Azar
έθεσε σε ισχύ νόμο του 2005 ο οποίος προβλέπει νομι-
κή προστασία των εταιρειών που παράγουν εμβόλια και
στη βάση αυτή απαγόρευσε μέχρι το 2024 την άσκηση
αγωγών αποζημιώσεως κατά των πολυεθνικών του κο-
ρονοεμβολίου σε περίπτωση που θα υπήρχε βλάβη στην
υγεία όσων θα εμβολιάζονταν λόγω ενδεχόμενων πα-
ρενεργειών του εμβολίου αυτού (CNBC 17/12/2020).
Αυτό στην πράξη σήμαινε πλήρη νομική ασυλία των πο-
λυεθνικών του κορονοεμβολίου για τέσσερα χρόνια
ιδίως στην πρώτη φάση χρήσης του εμβολίου, οπότε και
συνήθως εμφανίζονται οι περισσότερες περιπτώσεις
παρενεργειών (www.notismarias.gr 17/1/2021). Τις πα-
ραπάνω επισημάνσεις που είχαμε εκφράσει προ τετρα-
ετίας δικαιώνει πλήρως η παραπάνω Έκθεση της Εξε-
ταστικής Υποεπιτροπής της Βουλής των Αντιπροσώπων
των ΗΠΑ (σελ 357-366 Έκθεσης).

Ποδαρικό με τροχιοδεικτικά πυρά ΗΠΑ κατά
Κίνας λόγω κορονοϊού πέντε χρόνια μετά

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών της ΕΕ 

στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην
ευρωβουλευτής
και βουλευτής

Ηρακλείου
notismarias@gmail.com
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Οι σημαντικότερες γεωπολιτικές 
προκλήσεις για το 2025

Η
έλευση του νέου έτους 2025 σηματοδοτεί την αντίληψη εκ των προτέρων των σημαντικό-
τερων γεωπολιτικών προκλήσεων που η διεθνής κοινότητα έχει να αντιμετωπίσει. Η ανά-
λυση προφανώς εδράζεται στις ήδη ενυπάρχουσες προκλήσεις αλλά και σε νέες εκτιμώ-

μενες προκλήσεις που η ανθρωπότητα θα αντιμετωπίσει το 2025. Μια βασική παράμετρος που
πρέπει εξ υπαρχής να ληφθεί υπόψη είναι το ότι υπάρχουν ήδη διαφορετικές δυναμικές που κλη-
ρονομήσαμε από το 2024 και συνεχίζουν να υφίστανται στην απαρχή του νέου έτους και πολλά
ερωτήματα που υπήρχαν προηγουμένως και δεν έχουν απαντηθεί με την αλλαγή του χρόνου, ενώ
μια ουσιαστική παρατήρηση, ως έχει καταγραφεί από το Παγκόσμιο Οικονομικό Φόρουμ, είναι ότι
αν το 2024 ήταν το έτος των εκλογών (βλ. ΗΠΑ, Ευρωπαϊκή Ένωση, Γαλλία, Γερμανία κ.ο.κ.), το
2025 θα είναι το έτος των ερωτημάτων και ενδεχομένως των απαντήσεων στις γεωπολιτικές προ-
κλήσεις. 

Εν πρώτοις, οριοθετώντας τις προκλήσεις για το 2025, αναφέρονται ενδεικτικά και επιγραμματι-
κά οι σημαντικότερες από αυτές, ήτοι: η ομαλή μετάβαση των κυβερνήσε-
ων (και των πολιτικών τους) από την προτέρα κατάσταση (ειδικότερα, βλ.
μετάβαση από πρόεδρο Μπάιντεν σε πρόεδρο Τραμπ στις ΗΠΑ)· οι προ-
κλήσεις σε πέντε πλαίσια, ήτοι οικονομικά, κοινωνικά, πλαίσιο ασφάλειας,
περιβαλλοντικό και τεχνολογικό υπό το πρίσμα των πολέμων με διεθνείς
επιπτώσεις που μαίνονται (βλ. πόλεμος στην Ουκρανία, Μέση Ανατολή)· το
ευρύτερο γεωπολιτικό πλαίσιο στο οποίο αναφέρονται οι πιο πάνω προ-
κλήσεις το οποίο παραμένει ταραχώδες και ανατρεπτικό· ζητήματα ενερ-
γειακής επάρκειας και νέων πηγών ενέργειας· αναβίωση της τρομοκρα-
τίας (βλ. Μαγδεμβούργο, Νέα Ορλεάνη κ.ο.κ.)· η αποδόμηση του μεταπο-
λεμικού δίπολου ΗΠΑ - Ρωσίας και η ανάδειξη νέων παγκοσμίου βεληνε-

κούς δρώντων (βλ. Κίνα, Ινδία κ.ο.κ.)· οι κλιματικές αλλαγές· η αναγκαιότητα εξεύρεσης λύσεων
στα υφιστάμενα ζητήματα, σε ένα πολυμερές επίπεδο· οι αλλαγές στη συμπεριφορά των εσωτερι-
κών δρώντων σε εθνικό επίπεδο, ειδικά σε σχέση με τις εκλογικές τους επιλογές. 

Τα πιο πάνω, μεταξύ άλλων, αποτελούν τις σημαντικότερες προκλήσεις για το νέο έτος και είναι
ιδιαίτερα επισφαλές να αναλυθούν ενδελεχώς σε μια τέτοια αναφορά, αφού το καθένα από τα πιο
πάνω ζητήματα χρήζει περαιτέρω εμπεριστατωμένης ανάλυσης που ξεφεύγει του πλαισίου του
παρόντος. Εν πάση περιπτώσει, επιγραμματικά αναφέρονται οι σημαντικότερες προκλήσεις που
επέχουν ενός ευρύτερου πλαισίου γεωπολιτικής επίδρασης όσον αφορά τις επιδράσεις τους στην
εξέλιξη του γεωπολιτικού περιβάλλοντος που αναδεικνύεται για το 2025. 

Μια από τις βασικότερες παγκόσμιες γεωπολιτικές προκλήσεις είναι η συμπεριφορά των πολι-
τών και η αντίδρασή τους στις υπόλοιπες προκλήσεις. Οι ηγέτες των κρατών πρέπει πρωτίστως να
αντιμετωπίσουν τη στάση των εκλογικών τους σωμάτων που προφανώς δεν αντιδρούν με συλλογι-
κό πλαίσιο στις παγκόσμιες προκλήσεις. Οι οικονομικές, κοινωνικές, μεταναστευτικές, ιδεολογι-
κές και άλλες παράμετροι που αναφύονται μέσα από τη συμπεριφορική αντίδραση των πολιτών σε
εθνικό επίπεδο, οριοθετούν και τις δράσεις και αντιδράσεις των κρατών και των ηγετών τους σε
παγκόσμιο επίπεδο, κάτι που ενδεχομένως για πρώτη φορά αποδεικνύεται σήμερα. Εάν τα κράτη
και οι ηγέτες τους στο παρελθόν είχαν να αντιμετωπίσουν εξωτερικά ακροατήρια, σήμερα αυτά
έχουν να αντιμετωπίσουν τα εσωτερικά τους ακροατήρια -ένα από τα πλέον χαρακτηριστικά παρα-
δείγματα, αν και όχι υψηλού γεωπολιτικού ενδιαφέροντος είναι οι διαδηλώσεις στη Γεωργία. Επι-
πρόσθετα, καταγράφεται αύξηση των επιπέδων παραπληροφόρησης, ειδικά λόγω της ευρείας
χρήσης των μέσων κοινωνικής δικτύωσης. Αν και το ζήτημα είναι γενικά ευρύτερο, η έλλειψη μέ-
τρων επιβεβαίωσης των διαχεόμενων πληροφοριών που υπάρχει δημόσια, μπορεί να οδηγήσει σε
ασυδοσία. 

Μια έτερη γεωπολιτική πρόκληση αφορά την αντιμετώπιση των βασικών πολεμικών συρράξεων
που φαίνεται να διαιωνίζονται. Η κατάσταση στη Γάζα και την ευρύτερη περιοχή της Μέσης Ανατο-
λής δεν διαφαίνεται να επιλύεται, την ίδια στιγμή που οι προεκτάσεις του πολέμου στην Ουκρανία
έχουν ήδη αφήσει το γεωπολιτικό και γεωοικονομικό τους αποτύπωμα. Επ’ αυτού, σημαντική θεω-
ρείται η στάση των Ηνωμένων Πολιτείων της Αμερικής υπό τη νέα τους διακυβέρνηση που αναλαμ-
βάνει στο τέλος Ιανουαρίου, ειδικότερα λαμβάνοντας υπόψη τις δεσμεύσεις του εκλεγμένου προ-
έδρου Τραμπ. 

Σε όλα τα πιο πάνω επίπεδα, οι προκλήσεις για το 2025 θεωρούνται ως ιδιαίτερα σημαντικές
και ενδεχομένως οι πλέον σημαντικές στη σύγχρονη γεωπολιτική θεώρηση. Τα ερωτήματα που
τίθενται ενώπιον της διεθνούς κοινότητας περιλαμβάνουν τον τρόπο αντίδρασης των εθνικών
πολιτικών σε ζητήματα ασφάλειας, γεωπολιτικής αστάθειας, σύγχρονων προκλήσεων και
εσωτερικών αντιδράσεων σε ένα καθ’ ομολογία ρευστό γεωπολιτικό περιβάλλον που προδια-
γράφεται για το νέο έτος. 

* Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστήμιο Λευκωσίας, LL.B Law (Bristol), Ph.D in Law - Interna-
tional Law and Human Rights (Kent), διευθυντής Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπιστημίου
Λευκωσίας

Η Ελλάδα προσφέρεται 
για (συν)εκμετάλλευση;

Φ
αίνεται πως κάποιες θείες εντολές του Θεανθρώπου όπως εκείνη «ο έχων δύο χιτώνες…» έχει αγ-
γίξει κάποιους πρώην πρωθυπουργούς μας βαθύτερα από πολλούς από εμάς τους υπόλοιπους
χριστιανούς: «Να συνεκμεταλλευτούμε το Αιγαίο. Τον ήλιο, τον άνεμο…». Καμία αντίρρηση. Να τα

μοιράσουμε (ακόμη και τα ψάρια, στα οποία άλλωστε ανήκει το Αιγαίο), να τα συνεκμεταλλευτούμε.
Όμως εδώ ανακύπτουν εύλογα ερωτήματα, όπως:
1. Πώς μοιράζει κανείς τον… ήλιο και τον άνεμο; Υπάρχει πρόσφατη μέθοδος ευρεσιτεχνίας, που εκείνος

γνωρίζει και εμείς αγνοούμε; Ας μας την παρουσιάσει.
2. Είναι -και- «ηλίου φαεινότερο» πως ο ήλιος δεν μοιράζεται, ούτε και ενεργειακά όπως κάποιοι φαντα-

σιώνονται.
3. Ο άνεμος επίσης δεν τιθασεύεται/ηνιοχείται/χαλιναγωγείται κατά το δοκούν. Βέβαια ενδέχεται να τον

παρακαλέσουμε να φυσήξει, να πάρει και να σηκώσει μακριά (ένα πανί όπως τη σημαία στα Ίμια), αλλά πρό-
κειται για μεμονωμένο περιστατικό ήσσονος εθνικής σημασίας, λησμονημένο, ακόμα και από συνδαιτυμό-

νες που απασχολούνται να τρώνε/αποτελειώσουν το Ελληνικό Εθνικό Κεφάλαιο,
όλοι μαζί.

4. Ας πάμε τώρα στο… βαθύτερο νόημα των συστάσεων περί ανέμων, υδάτων,
φωτοδότη ηλίου και… σκοτεινών πτυχών του ζητήματος:

• Όταν μοιράζεσαι κάτι (με τους Τούρκους ειδικά), οφείλεις να γνωρίζεις -έστω
και αν δεν έχεις διατελέσει πρωθυπουργός- ότι διαμελίζεις και μοιράζεις μ ό ν ο ν
τα δικά σου ιμάτια και ποτέ τα τουρκικά! Αξίωμα!

Όταν οι γείτονες λένε να «καθίσουμε στο τραπέζι, να συζητήσουμε, να λύσουμε
φιλικά και ειρηνικά τις διαφορές μας, να τα βρούμε», εννοούν να δούμε τι θα μας
δώσετε. Την ίδια ώρα πετούν παράνομα στον ελληνικό εναέριο χώρο τα μαχητικά
τους παραβιάζοντάς τον. Προδήλως σε ένδειξη καλής θέλησης, ειρηνικής διάθε-
σης και διευκόλυνσης των συζητήσεων μεταξύ μας(!).

Παράλληλα (και ενώ αμφισβητεί ΑΟΖ νησιών μας και υφαλοκρηπίδα) η Τουρκία
-αυθαίρετα με δικό της χάρτη- χαράσσει ΑΟΖ με μακρινές της χώρες, πχ, Λιβύη και θέλει να ισχύει η αυθαι-
ρεσία της, αγνοώντας την, ενδιάμεση, ύπαρξη, άλλων κυρίαρχων κρατών.

Ταυτόχρονα μας απειλεί με casus belli, αν επεκτείνουμε τα χωρικά μας ύδατα στα 12 μίλια! Τόσο φιλικά
και… εταιρικά!

Υποστηρίζει ο κύριος πρώην πρωθυπουργός τη συνεκμετάλλευση των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας.
Θεωρητικά καλή και φιλειρηνική πρόταση. Του διαφεύγει (υποθέτω καλόπιστα, όχι σκόπιμα) πως πρόκειται
για συνεκμετάλλευση περιοχών που ανήκουν στην Ελλάδα και μόνον. Την ύπαρξη/κυριαρχία τους αμφισβη-
τεί η Τουρκία, με τον άρπαγα «α ν α θ ε ω ρ η τ ι σ μ ό» της. (σ.σ.: Λάθος όρος όταν πρόκειται για την Τουρκία.)
Επομένως τι να συζητήσουμε; Την εφαρμογή της καραγκιοζίστικης νοοτροπίας, τουρκικής εκδοχής: «Και τα
δικά μου δικά μου, αλλά και τα δικά σου δικά μου».

• Η Τουρκία δεν επιτρέπει την πόντιση καλωδίου ανάμεσα σε ελληνικά νησιά. Με ποιο δικαίωμα; Από φι-
λική, συμμαχική διάθεση συνεννόησης; Αστεία πράγματα.

• Ισχυρίζεται πως «δεν ξέρουμε αν υπάρχει ή όχι πετρέλαιο και αέριο». Υπάρχει όμως. «Να δημιουργή-
σουμε μια εταιρική σχέση χρησιμοποιώντας τον ήλιο και τον άνεμο του Αιγαίου».

Αλήθεια, υπάρχουν τόσο αφελείς Έλληνες που θα προχωρούσαν σε εταιρική σχέση με την τουρκική ηγε-
σία που διακατέχεται -και δεν το κρύβει- από ιδέες μεγαλείου και τάσεις νεκρανάστασης της Οθωμανικής
Αυτοκρατορίας;

Θα αντιπρότεινα το εξής: Η κάθε χώρα να εκμεταλλευτεί τον δικό της αποκλειστικά ήλιο και άνεμο του Αι-
γαίου. Το δέχονται οι Τούρκοι; Όχι βέβαια. Λοιπόν;

Προσωπικά και για να μη θεωρηθώ άσχετος (μη έχοντας άλλωστε διατελέσει πρωθυπουργός ή
κακός/εχθρικός διαπραγματευτής),

θα πρότεινα τα εξής στα… καρντάσια μας:
• Αποχωρήστε από την Κύπρο.
• Εφαρμόστε τα ψηφίσματα διεθνών οργανισμών ΟΗΕ, ΣΑ.
• Μη συνεχίζετε να ζητάτε αναθεώρηση της Συνθήκης της Λωζάννης.
• Συμμορφωθείτε με το Διεθνές Δίκαιο και το Δίκαιο της Θάλασσας.
• Αναγνωρίστε ως μουσουλμανική -και όχι τουρκική- τη θρησκευτική μειονότητα των Ελλήνων υπηκόων

της Θράκης.
• Μην ξαναεπιχειρήσετε παραβάσεις και παραβιάσεις.
• Σεβαστείτε την ΑΟΖ/υφαλοκρηπίδα των ελληνικών νησιών.
• Εγκαταλείψτε τα νταηλίκια και τις απειλές, αφού ούτως ή άλλως ποτέ (αν και κατ’ επανάληψη σας το ζήτη-

σα… στα κείμενά μου) δεν τολμήσατε να προχωρήσετε στην ελληνοπρεπή πρόταση/πρόκληση του «μολών
λαβέ».

Με αυτές τις παραπάνω προϋποθέσεις/προαπαιτούμενα δεν υπάρχει αντίρρηση για γόνιμη συζήτηση πε-
ρί ΑΟΖ και φαλοκρηπίδας και μόνον.

ΥΓ.: Είναι καιρός να σοβαρευτεί ο πολιτικός κόσμος και να τερματίσει τις ατελέσφορες/αλυσιτελείς συζη-
τήσεις με τους γείτονες. Αλήθεια, κανείς από τους εκάστοτε εξουσιαστές μας δεν πρόσεξε και δεν συνυπο-
λόγισε ότι πέρασαν ήδη 50 χρόνια κατοχής της Κύπρου μας;

Τι επιτέλους προσδοκούν από την ελληνοτουρκική συνεννόηση;

του
δρα Αντώνη 

Στ. Στυλιανού*

του
Κώστα Δημ.

Χρονόπουλου

Ιατρός





ΣΑΒΒΑΤΟ 4 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΘΕΜΑ27

Σ
την Αθήνα μεταφέρθηκε χθες εκτάκτως
ο Αρχιεπίσκοπος Αλβανίας Αναστάσιος,
καθώς η υγεία του παρουσίασε σημαν-

τική επιδείνωση. Η περιπέτειά του ξεκίνησε
στις 30 Δεκεμβρίου, όταν μεταφέρθηκε στο
Νοσοκομείο των Τιράνων με βαριά ίωση. Η νο-
σηλεία του κρίθηκε αναγκαία κυρίως για προ-
ληπτικούς λόγους με δεδομένη την ηλικία του

(έχει συμπληρώσει τα 95 του
χρόνια) και την επιβαρυμένη
υγεία του. Ωστόσο, η ίωση εξε-
λίχθηκε σε αναπνευστική λοί-
μωξη, ενώ στη συνέχεια έπα-
θε και γαστρορραγία.

Έτσι, κρίθηκε απαραίτητο να
αντιμετωπιστεί η κατάστασή
του σε νοσοκομείο της Αθήνας
και κατόπιν αιτήματος του

ΕΚΑΒ αεροσκάφος της Πολεμικής Αεροπο-
ρίας C-27 τον παρέλαβε και τον μετέφερε χθες
αργά το απόγευμα στην Ελευσίνα και από εκεί
τον παρέλαβε ασθενοφόρο που τον μετέφερε
στον Ευαγγελισμό, όπου νοσηλεύεται σε απλό
θάλαμο και όχι σε ΜΕΘ. Να σημειωθεί πως ο
Αρχιεπίσκοπος Αλβανίας είχε μπει στο ίδιο νο-
σοκομείο τον Νοέμβριο του 2020, όταν είχε
προσβληθεί από κορονοϊό. Τότε τον είχε ανα-
λάβει η καθηγήτρια Πνευμονολογίας και Εντα-
τικής Θεραπείας Αναστασία Κοτανίδου, η
οποία επιβλέπει την κατάσταση της υγείας του
και τώρα.

Πολλές είναι οι ευχές προς τον Αναστάσιο -
από ορθόδοξους και μη- για να ξεπεράσει και
αυτό το πρόβλημα υγείας, καθώς πρόκειται για
μια πνευματική μορφή που έχει αναγνώριση
και απήχηση λόγω της προσωπικότητας και
του πολύπλευρου έργου του στην ευρεία μάζα
του λαού, ανεξάρτητα από καταγωγή και θρή-
σκευμα. Έχει αποδείξει εμπράκτως την αγάπη
του προς όλους και με την ενάρετη στάση του
δίνει νόημα και προσανατολισμό και βάθος στη
ζωή τους.

Ο Αρχιεπίσκοπος Αναστάσιος είναι μια πολύ
συμπαθητική φυσιογνωμία στον αλβανικό λαό
επειδή είναι γαλήνιος και ειρηνικός και συμπε-
ριφέρεται προς όλους με αδελφοσύνη. Είναι
μέσα στις καρδιές πολλών ανθρώπων ως ασί-
γαστη και ακοίμητη και άσβεστη πηγή πνευμα-
τικότητας και φιλανθρωπίας. Ατενίζει κατάμα-
τα την πραγματικότητα, αλλά χωρίς ηττοπά-
θεια, δραματοποίηση και τραγικοποίηση των
γεγονότων. Και δίνει μάθημα θάρρους και πί-
στης, πάντοτε χρήσιμο, μάλιστα για την ανήσυ-
χη και ταραγμένη εποχή μας.

Μας διδάσκει να μην υπερτονίζουμε τις δυ-
σχέρειες. Και προπαντός να ατενίζουμε τις κα-
ταστάσεις με το βλέμμα και την καρδιά υψωμέ-
να στον ουρανό. Για τον Αρχιεπίσκοπο Αναστά-
σιο, ο οποίος έχει ρίξει της ελπίδας του την άγ-
κυρα στον Θεό, τίποτε δεν είναι απελπιστικό.
Χαμογελάει και στις δυσκολίες και στη θλίψη...

Υποδέχτηκαν με εκκλησιασμό το νέο έτος
Η εορτή της Περιτομής του Κυρίου, καθώς

και του Μεγάλου Βασιλείου, εορτάστηκε στην
Αρχιεπισκοπή Τιράνων και Δυρραχίου αλλά
και στις Μητροπόλεις Κορυτσάς, Βερατίου,
Αργυροκάστρου, Απολλωνίας-Φίερι και Ελμ-
πασάν.

Στον ναό «Ανάσταση» Κορυτσάς ιερούργησε
ο μητροπολίτης Ιωάννης, στον ναό Αγίου Θεο-
δώρου Αυλώνος ο μητροπολίτης Βερατίου
Άστυ, στον ναό του Αγίου Γεωργίου Φίερι ο μη-
τροπολίτης Απολλωνίας και Φίερι Νικόλαος
και στον ναό του Αγίου Αθανασίου Ελμπασάν ο
μητροπολίτης Ελμπασάν Αντώνιος.

Απευθύνθηκαν και ευχές για το νέο έτος,
ενώ κόπηκαν και βασιλόπιτες, με την επισή-
μανση ότι στον καινούργιο χρόνο ας μη σπατα-
λάμε ούτε ένα λεπτό χωρίς να ωφελούμε και να
ωφελούμαστε, όπως θέλει ο Χριστός να κάνου-
με. Αποτελεί ιδιαίτερη ευεργεσία και ευλογία
του Θεού για τον άνθρωπο ο χρόνος της επίγει-
ας ζωής. Η προσθήκη ενός ακόμη έτους μάς
παρέχει κατά πολλούς τρόπους τη δυνατότητα
να αγωνιστούμε και να εργαστούμε για να κά-
νουμε καλύτερη τη ζωή μας.

Και αυτό θα γίνει αν ερευνούμε και εξετά-
ζουμε τη ζωή μας, τις φανερές πράξεις μας
αλλά και τις απόκρυφες της ψυχής μας επιθυ-

μίες και αποφάσεις. Τις ερευνούμε και τις
εξετάζουμε ακριβοδίκαια, αλλά δεν τις ευρί-
σκουμε να είναι όπως έπρεπε να είναι. Έχου-
με λοιπόν ανάγκη διόρθωσης. Έχουμε ανάγ-
κη να κάνουμε ό,τι παραλείψαμε έως τώρα να
κάνουμε και το οποίο μπορούσαμε να το
έχουμε κάνει.

Μαθητές σχολείων της Εκκλησίας
της Αλβανίας μοίρασαν τρόφιμα και δώρα

Αυτές τις εορταστικές μέρες μαθητές/τριες
σχολείων της Εκκλησίας της Αλβανίας κάνουν
μια σειρά από πράξεις αγάπης, εμπνευσμένες
από το έργο αγάπης του Αρχιεπισκόπου Ανα-
στασίου. Με το σύνθημα «Σκορπίζουμε χαρά
και ελπίδα σε κάθε τραπέζι» οι μαθητές/τριες
του Εννιάχρονου Σχολείου «Πνοή Αγάπης»
Δυρραχίου, σε συνεργασία με τους δασκάλους
τους, δώρισαν με προσωπική πρωτοβουλία
τριάντα ένα πακέτα με τρόφιμα σε ανθρώπους
που τα είχαν ανάγκη. Εξάλλου, οι μαθητές της
7ης τάξης του Εννιάχρονου Σχολείου «Πνοή
Αγάπης» Αργυροκάστρου επισκέφτηκαν το
Θεραπευτικό Κέντρο Παιδικής Ανάπτυξης στο
Αργυρόκαστρο και οι μαθητές της 5ης Τάξης
την Παιδιατρική Κλινική του Νοσοκομείου του
Αργυροκάστρου. Χάρισαν παιχνίδια στα παιδιά
του κέντρου φέρνοντας χαμόγελα και χαρά στα
πρόσωπά τους.

Επίσης, οι μαθητές του ίδιου σχολείου και
μαθητές του Λυκείου «Πνοή Αγάπης» Αργυρο-
κάστρου, έχοντας τη στήριξη των εκπαιδευτι-
κών, οργάνωσαν μπαζάρ, τα έσοδα από το
οποίο διατέθηκαν για τη βοήθεια σε φτωχά
άτομα. Τέτοιες πρωτοβουλίες δίνουν την
αφορμή να έρθουμε πιο κοντά στο μεγάλο μυ-
στήριο της αγάπης, έκφραση του οποίου απο-
τελεί η γέννηση του Χριστού. Όταν με ταπείνω-
ση και πίστη πολλοί σκύβουμε πάνω από το πο-
νεμένο και πικραμένο και απογοητευμένο συ-
νάνθρωπο, είναι σαν να προσκυνούμε τη φάτνη
με το θείο βρέφος. Ο Χριστός πέτυχε για όλους
τους ανθρώπους την απολύτρωση από την ενο-
χή. Αυτό το χαρμόσυνο γεγονός οφείλει καθη-
μερινά να μας δημιουργεί συνείδηση αγάπης.
Χωρίς δισταγμό, χωρίς καμία αμφιβολία, ας
αποφασίσουμε, όπως κάνουν ορθόδοξοι νέοι
της Αλβανίας, να ακολουθήσουμε τον δρόμο
της αγάπης. Οι άγγελοι μετέφεραν το μήνυμα
της γέννησης του Χριστού, το μήνυμα της πραγ-
ματικής Αγάπης, στους πιο απλούς και άση-
μους ανθρώπους. Και τους έκαναν κοινωνούς
της αλήθειας.

Αξίζει και εμείς να απομακρύνουμε τις δυ-
νάμεις του κακού που κινούνται δραστήρια μέ-
σα και γύρω μας και να απολαύσουμε προσφέ-
ροντας την αγάπη στην πληρότητά της. Έτσι θα
αισθανθούμε, όπως τα παιδιά της Εκκλησίας
της Αλβανίας, να είναι φάτνη η καρδιά μας, αγ-
γελικοί ύμνοι οι πράξεις μας, δώρα οι αρετές
της ψυχής μας.

Ο Αναστάσιος, ο οποίος τις τελευταίες μέρες νοσηλευόταν 
στο Νοσοκομείο Τιράνων με ίωση, μεταφέρθηκε 

εσπευσμένως στην Αθήνα με στρατιωτικό αεροσκάφος, 
καθώς η υγεία του παρουσίασε επιδείνωση

Ώρες αγωνίας για τον Αρχιεπίσκοπο Αλβανίας

του
π. Ηλία
Μάκου

spapamixail@yahoo.gr



Ο
πρόεδρος των ΗΠΑ Τζο Μπάιντεν
συζήτησε το ενδεχόμενο πληγμά-
των σε πυρηνικές εγκαταστάσεις

του Ιράν με το επιτελείο των συμβούλων
εθνικής ασφάλειας του Λευκού Οίκου. Ο
σύμβουλος Εθνικής Ασφάλειας του Λευ-
κού Οίκου Τζέικ Σάλιβαν παρουσίασε στον
απερχόμενο πρόεδρο των ΗΠΑ διάφορες
επιλογές για πιθανή αμερικανική επίθεση
σε πυρηνικές εγκαταστάσεις του Ιράν. Η συ-
ζήτησή τους εστιάστηκε στην πιθανότητα να
επισπεύσει το Ιράν τις προσπάθειες ανά-
πτυξης πυρηνικού όπλου μέχρι τις 20 Ια-
νουαρίου, μολονότι η Τεχεράνη ανακοίνω-
σε την Πρωτοχρονιά ότι θα ξεκινήσει σε δύο
εβδομάδες συζητήσεις με Βρετανία, Γαλλία
και Γερμανία για το πυρηνικό της πρόγραμ-
μα. Αμερικανικά μέσα ενημέρωσης μετέ-
δωσαν ότι ένα πλήγμα των ΗΠΑ στις πυρη-
νικές εγκαταστάσεις του Ιράν θα ήταν μια
κίνηση υψηλού ρίσκου για έναν πρόεδρο
που έχει υποσχεθεί να εμποδίσει το καθε-
στώς των μουλάδων να αποκτήσει πυρηνι-
κά όπλα, καθώς κινδυνεύει να παραδώσει
το χαρτοφυλάκιο μιας νέας σύγκρουσης
στον διάδοχό του, Ντόναλντ Τραμπ. Στο με-
ταξύ, το αμερικανικό υπουργείο Οικονομι-
κών επέβαλε κυρώσεις σε αρκετούς ιρανι-
κούς και ρωσικούς οργανισμούς. Οι εται-
ρείες αυτές πιστεύεται ότι ενεπλάκησαν ή
προσπάθησαν να εμπλακούν στις αμερικα-
νικές προεδρικές εκλογές.

Επί του πεδίου στη Συρία, τουλάχιστον 24
τζιχαντιστές, σχεδόν όλοι μέλη ένοπλων ορ-
γανώσεων υποστηριζόμενων από την Τουρ-
κία, σκοτώθηκαν σε μάχες με τις Συριακές
Δημοκρατικές Δυνάμεις. Σύμφωνα με το Συ-
ριακό Παρατηρητήριο Ανθρωπίνων Δικαιω-
μάτων, που έχει έδρα τη Βρετανία και βασί-
ζεται σε ευρύ δίκτυο πηγών στη Συρία, οι εχ-
θροπραξίες «συνεχίζονται νότια και ανατο-
λικά της Μάνμπιτζ», ενώ οι τουρκικές ένο-
πλες δυνάμεις «βομβαρδίζουν την περιοχή
με drones και βαρύ πυροβολικό». 

Στη Δαμασκό οι ΥΠΕΞ
Γερμανίας και Γαλλίας

Στο πολιτικό πεδίο, στη Δαμασκό έφτασαν
οι υπουργοί Εξωτερικών της Γερμανίας και
της Γαλλίας, Αναλένα Μπέρμποκ και Ζαν-
Νοέλ Μπαρό.

Πρόκειται για την πρώτη επίσκεψη
υπουργών Εξωτερικών μεγάλων δυνάμεων
της Δύσης στη χώρα και την πρώτη συνάντη-
ση με τον νέο de facto ηγέτη της Συρίας, Άχ-
μαντ αλ Σάρα, επικεφαλής της συμμαχίας με
κύρια συνιστώσα τους ριζοσπαστικούς ισλα-
μιστές της Χαγιάτ Ταχρίρ ας Σαμ, που ανέ-
τρεψε τον πρώην πρόεδρο Μπασάρ αλ
Άσαντ. Η Γερμανία επιθυμεί να βοηθήσει τη
Συρία να γίνει εκ νέου «μια ασφαλής εστία
για όλους τους κατοίκους της» και «ένα λει-
τουργικό κράτος, με πλήρη έλεγχο επί του
εδάφους του», δήλωσε η Γερμανίδα υπουρ-
γός Εξωτερικών.

Για τη συγκρότηση ενός κυβερνητικού
σχήματος που θα περιλαμβάνει όλα τα τμή-
ματα της συριακής κοινωνίας, μετά την ανα-

τροπή του καθεστώτος Άσαντ, δεσμεύτηκε
σε αξιωματούχους της Σαουδικής Αραβίας ο
νέος υπουργός Εξωτερικών της Συρίας
Άσαντ αλ Σιμπάνι. Ο Αλ Σιμπάνι βρέθηκε στη
Σαουδική Αραβία, όπου πραγματοποίησε
την πρώτη του επίσκεψη στο εξωτερικό ως
επικεφαλής της συριακής διπλωματίας, κα-
θώς δυτικές και περιφερειακές δυνάμεις
αναζητούν σημάδια για το αν η νέα ηγεσία
στη Δαμασκό θα επιβάλει αυστηρό ισλαμικό
καθεστώς ή θα επιδιώξει τη συγκρότηση
μιας κυβέρνησης χωρίς αποκλεισμούς.
«Καθ’ όλη τη διάρκεια της επίσκεψής μας,
μεταφέραμε το εθνικό μας όραμα για τη συγ-
κρότηση μιας κυβέρνησης βασισμένης στη
συνεργασία και την αποτελεσματικότητα, η
οποία θα περιλαμβάνει όλα τα τμήματα της
Συρίας και εργαζόμαστε για την έναρξη ενός
σχεδίου οικονομικής ανάπτυξης που ανοίγει
τον δρόμο για επενδύσεις, εγκαθιδρύει
στρατηγικές συνεργασίες και βελτιώνει τις
συνθήκες διαβίωσης και υπηρεσιών», τόνι-
σε ο Αλ Σιμπάνι. 
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Το FBI έδωσε στη δημοσιότητα νέες εικόνες του δράστη
της επίθεσης στη Νέα Ορλεάνη. Οι φωτογραφίες του 42χρο-
νου Σαμσούντ Ντιν Τζαμπάρ προέρχονται από κάμερες πα-
ρακολούθησης στην πόλη και δημοσιοποιήθηκαν προκειμέ-
νου να συγκεντρωθούν περισσότερες πληροφορίες για τη
δράση του. Αρχικός στόχος του ήταν να δολοφονήσει μέλη
της οικογένειάς του, σύμφωνα με όσα μετέδωσε το CNN. Ο
Σαμσούντ Ντιν Τζαμπάρ, που έχει ταυτοποιηθεί ως ο δρά-

στης της επίθεσης με 15 νεκρούς την Πρωτοχρονιά στη Νέα
Ορλεάνη, σκόπευε να συγκεντρώσει όλα τα μέλη της οικογέ-
νειάς του σε ένα σημείο και να τα εκτελέσει. Άλλαξε, όμως,
γνώμη, ασπάστηκε τις αρχές του Ισλαμικού Κράτους και επι-
τέθηκε στο πλήθος στη Νέα Ορλεάνη. Σχετικά με την έρευνα
για την τρομοκρατική ενέργεια, το FBI δήλωσε ότι βρέθηκαν
τρία κινητά τηλέφωνα που είχε ο δράστης όπως και δύο λά-
πτοπ που είχε στο σπίτι του στη Λουιζιάνα. Όλα είναι υπό

έρευνα για να διαπιστωθεί αν έχουν να προσφέρουν κάτι
στην έρευνα. Ο γενικός γραμματέας του ΟΗΕ Αντόνιο Γκου-
τέρες «καταδίκασε σθεναρά την επίθεση που διαπράχθηκε
στη Νέα Ορλεάνη», σύμφωνα με ανακοίνωση.

Οι δημοσιεύσεις του Τζαμπάρ, που χρονολογούνται από
τον Φεβρουάριο του 2024, δείχνουν ότι εξέφραζε δημόσια
ακραίες θρησκευτικές απόψεις εδώ και μήνες, αν και λίγοι
είχαν δώσει σημασία. 

Ο μακελάρης της Νέας Ορλεάνης σκόπευε να ξεκληρίσει την οικογένειά του
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Φεύγει και λέει να αφήσει 
πίσω στο Ιράν… συντρίμμια 

ΝΟΤΙA ΚΟΡΕΑ
Έπεσε σε… μπλόκο
υποστηρικτών του
η επιχείρηση σύλληψης
του έκπτωτου προέδρου 

Απέτυχε η προσπάθεια σύλληψης
του -έκπτωτου- προέδρου της Νότιας
Κορέας Γιουν Σουκ Γεόλ, καθώς υπο-
στηρικτές του εμπόδισαν τους αστυ-
νομικούς. «Όσον αφορά την εκτέλεση
του εντάλματος σύλληψης, διαπιστώ-
θηκε ότι ήταν ουσιαστικά αδύνατη λό-
γω της συνεχιζόμενης αντιπαράθε-
σης. Οι ανησυχίες για την ασφάλεια
του προσωπικού στο σημείο οδήγησαν
στην απόφαση να σταματήσει η εκτέ-
λεση», ανέφερε σε ανακοίνωσή του το
Γραφείο Διερεύνησης Διαφθοράς.

Συνήγορος του παυθέντoς προ-
έδρου ανέφερε σε ανακοίνωση πως η
προσπάθεια εκτέλεσης του εντάλμα-
τος σύλληψής του είναι «παράνομη»
και ότι θα προχωρήσει σε νομικές
ενέργειες, χωρίς να καταστήσει σα-
φές ποιες μπορεί να είναι αυτές.

Πράκτορες της υπηρεσίας έρευνας
για υποθέσεις διαφθοράς υψηλών
προσώπων της Νότιας Κορέας εισήλ-
θαν στην επίσημη προεδρική κατοικία
για να εκτελέσουν εμπρόθεσμα το έν-
ταλμα σύλληψης.

Η Βουλή της Νότιας Κορέας ψήφισε
υπέρ της καθαίρεσης του Γιουν τον
Δεκέμβριο, αφού ο πρόεδρος επέβα-
λε στρατιωτικό νόμο, υποστηρίζοντας
ότι ήταν απαραίτητος για την προστα-
σία της χώρας από τις απειλές των
κομμουνιστικών δυνάμεων της Βό-
ρειας Κορέας. 

Ο Τζο Μπάιντεν συζητά να πλήξει τις πυρηνικές εγκαταστάσεις 
της Τεχεράνης πριν παραδώσει τον Λευκό Οίκο στον Ντόναλντ Τραμπ
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Τ
ην εύκολη πρόσβαση στα ναρκω-

τικά που φέρεται να διακινούσε η

παρέα στα Καλύβια Αττικής ψά-

χνει η Δίωξη Ναρκωτικών. Η υπόθεση της

Μικαέλα, της Αζέρας DJ που είναι ξαδέρ-

φη του προέδρου του Αζερμπαϊτζάν, δεν

είναι απλή. Σύμφωνα με ερευνητές του

ελληνικού FBI, η ναρκοπαρέα των Καλυ-

βίων φαίνεται ότι είχε ανοίξει μεγάλες

παρτίδες στη χώρα υποβοηθούμενη από

καρτέλ του εξωτερικού. Η διακίνηση ναρ-

κωτικών, ειδικά της ακριβής ροζ κοκαΐ-

νης που βρέθηκε μέσα στην πολυτελή βί-

λα στα Καλύβια, δείχνει ότι οι επαφές

υπάρχουν. Το ποιος προμήθευσε και πώς

μπήκαν στη χώρα τα εξεζητημένα ναρκω-

τικά είναι ο στόχος των αστυνομικών. Άλ-

λωστε, από την καλή πληροφόρηση και

τις στοχευμένες ενέργειες έφτα-

σαν στο «πριβέ πάρτι». Ο βίος της

44χρονης διάσημης DJ -ειδικά

στην Ίμπιζα και τα κλαμπ του Μα-

ρόκου- και οι επαφές της στο

εξωτερικό βρίσκονται στο επίκεν-

τρο των ερευνών της Ελληνικής

Υπηρεσίας Δίωξης Ναρκωτικών.
Τα συχνά της ταξίδια στη χώρα μας και οι

επαφές που είχε ερευνώνται εξονυχιστικά,
καθώς, όπως φαίνεται στον τραπεζικό λο-
γαριασμό της σε ελληνική συστημική τρά-
πεζα, παρουσιάζονται κινήσεις εδώ και
αρκετούς μήνες. Η προέλευση των χρημά-
των ελέγχεται και, σύμφωνα με το «follow
the money», θα βρεθούν οι πηγές που κα-
τέθεταν χρήματα σε αυτό τον ελληνικό λο-
γαριασμό τράπεζας. Σύμφωνα με πηγές,
υπάρχουν άτομα που φέρεται να συνεργά-
ζονται με την DJ και έναν ακόμη άνδρα από
το περιβάλλον της, που «πρότειναν» το κα-
λοκαίρι σε δύο επιχειρηματίες της Μυκό-
νου να κάνει «εμφάνιση» στα μαγαζιά τους.
Λόγω του προγράμματος που είχαν ήδη
δημιουργήσει οι δύο επιχειρήσεις, δεν ευ-
δοκίμησε η συνεργασία και, όπως ακού-
στηκε, η Μικαέλα έπαιξε μουσική σε ένα
διήμερο πριβέ πάρτι στο νησί.

Τα τέσσερα τηλέφωνα 
και οι «βρόμικοι» αστυνομικοί

Οι κινήσεις το τελευταίο διάστημα στην
Ελλάδα φαίνεται ότι έχουν τραβήξει το εν-
διαφέρον της Υποδιεύθυνσης Δίωξης
Ναρκωτικών αλλά και των στελεχών της
Οικονομικής Αστυνομίας που ψάχνουν τα

πάντα. Έχει ιδιαίτερη σημασία για
τους αξιωματικούς να βρουν τις δια-
συνδέσεις της στη χώρα μας, που
φαίνεται να την προμήθευαν με… ό,τι
χρειαζόταν, ακόμη και με «βρόμι-
κους αστυνομικούς». Η άκρη του νή-
ματος για το ποιοι χρηματοδοτούσαν
και βοηθούσαν την Αζέρα DJ έχει
βρεθεί. Την ακολουθούν και, όπως

λένε πληροφορίες, οι τέσσερις συσκευές
τηλεφώνου που βρήκαν μέσα στη βίλα εί-
ναι ήδη στα εγκληματολογικά εργαστήρια
και αναμένεται να «μιλήσουν» τα αποτελέ-
σματα από τις «εφαρμογές».

Η Μικαέλα κατά τη διάρκεια της απολο-
γίας της ήταν απόλυτα ψύχραιμη και ενη-
μερωμένη για το τι πρέπει να κάνει και ποια
γραμμή να ακολουθήσει. Ήταν μάλιστα,
σύμφωνα με πληροφορίες, ετοιμόλογη και
απόλυτη στα όσα κατέθεσε. Δύο αστυνομι-
κοί και ένας δικαστικός αστυνομικός βρί-
σκονται ανάμεσα στους συλληφθέντες και
ερευνάται αν η σχέση τους με την παρέα
της Αζέρας DJ ήταν μόνο στα πλαίσια «φύ-
λαξης» της βίλας και προστασίας του πάρτι
ή είχαν συνεργασία και σε άλλες δραστη-
ριότητές της.

Οι δύο αστυνομικοί που «υπηρετούσαν»
την κυρία από το Αζερμπαϊτζάν βρίσκονται

σε δύσκολη θέση. Άλλωστε, οι πρώτοι που
συνάντησαν κατά την έφοδό τους τα στελέ-
χη της ΕΛΑΣ… ήταν οι δύο συνάδελφοί
τους που έκαναν σκοπιά έξω από τη βίλα
και λειτουργούσαν ως σεκιούριτι για την
«επιχείρηση».

Τι ισχυρίστηκε η 44χρονη
Μάλιστα, στις καταθέσεις τους οι αστυ-

νομικοί περιγράφουν το πώς και πού συνέ-
λαβαν τους «συναδέλφους» τους: «Όταν
φθάσαμε εντοπίστηκαν τρία άτομα στον
προαύλιο χώρο του οικοπέδου του σπιτιού,
οι οποίοι ακινητοποιήθηκαν άμεσα και
αφού τους δηλώσαμε την ιδιότητά μας και
τον σκοπό του ελέγχου. Εκεί διαπιστώθηκε
ότι πρόκειται για δύο αστυνομικούς και
έναν δικαστικό αστυνομικό».

Ένας από τους συλληφθέντες έχει απα-
σχολήσει ακόμη και την Κρατική Ασφά-
λεια. Όπως φαίνεται, στις 26/11/2012 είχε
συλληφθεί από το Τμήμα Κρατικής Ασφά-
λειας της Υποδιεύθυνσης Ασφάλειας Βο-
ρειοανατολικής Αττικής για παραβάσεις

περί «απόπειρας εμπρησμού και διακεκρι-
μένης περίπτωσης φθοράς ξένης ιδιοκτη-
σίας κατά συναυτουργία».

Στην κατάθεσή του ο ιδιοκτήτης του σπι-
τιού προσπάθησε να αποδείξει ότι δεν είχε
καμία σχέση με τη διακίνηση των ναρκωτι-
κών μέσα στη βίλα και πως απλώς… «νοί-
κιασε τη βίλα» στους διοργανωτές του
πάρτι: «Ανήμερα τα Χριστούγεννα βρεθή-
καμε με τον νόμιμο εκπρόσωπο ενώ μαζί
του ήρθε και μια κυρία που μιλούσε μόνο
αγγλικά και μου είπε ότι προσέλαβε τον άν-
τρα που ήταν μαζί της για να διοργανώσει
μια εκδήλωση στο σπίτι προκειμένου να
συντάξουμε το ιδιωτικό συμφωνητικό και
να μου δώσει 1.000 ευρώ ως εγγύηση για
τυχόν ζημιές. Τον φάκελο με τα χρήματα
μου τον παρέδωσε η γυναίκα, την οποία
γνώρισα ως Μικαέλα». Η ίδια ισχυρίστηκε
στη χθεσινή απολογία της ότι δεν διοργά-
νωσε εκείνη το πάρτι και πως δεν είχε στεί-
λει προσκλήσεις μέσω διαδικτύου, ωστόσο
δεν έπεισε και κρίθηκε προφυλακιστέα.

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

ΠΟΙΟΙ ΚΡΥΒΟΝΤΑΙ ΠΙΣΩ ΑΠΟ ΤΗ ΝΑΡΚΟΠΑΡΕΑ ΤΩΝ ΚΑΛΥΒΙΩΝ

Οι διασυνδέσεις της Μικαέλα σε Ελλάδα και εξωτερικό 
στο επίκεντρο των ερευνών της Δίωξης - Κρίθηκε 

προφυλακιστέα μετά την απολογία της

Οι μπίζνες της Αζέρας DJ,
οι προμηθευτές

της ροζ κοκαΐνης και
το «follow the money»
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Σ
οκ και δέος προκάλεσε η αποκάλυ-
ψη της τρίτης υπόγειας λίμνης στις
εγκαταστάσεις του Κηφισού από την

ομάδα σπηλαιολόγων της Γεωμυθικής κά-
τω από την εθνική οδό στις 31 Δεκεμβρίου.

Όπως αναφέρει η ομάδα, από το 2016
εξερευνά τα υπογειοποιημένα ρέματα της
Αττικής με σκοπό τόσο την ενημέρωση του
κόσμου σχετικά με τα ζητήματα των ρεμά-
των και των πλημμυρών όσο και την ευαι-
σθητοποίηση των αρμόδιων φορέων για να
δράσουν προς όφελος του περιβάλλοντος
και των πολιτών.

Όπως αναφέρουν και οι ίδιοι στα βίντεο
που έχουν αναρτήσει, από το 2017 εξερευ-
νούν τμηματικά τον ανοιχτό Κηφισό, ενώ η
πρώτη υπόγεια εξερεύνηση σε αυτόν έγινε
το 2019. Στις 3/1/2021 ανακάλυψαν την
πρώτη λίμνη κάτω από την εθνική οδό, στο
ύψος της πεζογέφυρας Περισσού, στη
συμβολή με την οδό Βικέλα στα Πατήσια,
αμέσως μετά την υπόγεια συμβολή του Κη-
φισού με τον Ποδονίφτη. Στις 30/7/2023
ανακάλυψαν και δεύτερη λίμνη στο ύψος
της Λεωφόρου Αθηνών, όταν μπήκαν από
την περιοχή του Ρέντη και έχοντας περπα-
τήσει 3,5 χιλιόμετρα κάτω από την εθνική
οδό. Στις 31/12/2024 ανακάλυψαν και τρίτη
υπόγεια λίμνη, αισθητά μεγαλύτερη και
από τις δύο προηγούμενες, στο ύψος του
ΚΤΕΟ Περιστερίου, έχοντας φτάσει στο ση-
μείο έπειτα από περπάτημα 6 χιλιομέτρων
μέσα από τον υπόγειο αγωγό της Εσχατιάς.

Όσον αφορά την τρίτη λίμνη, η ομάδα
στην περιγραφή του σχετικού βίντεο γρά-
φει πως «στην πρόσφατη υπόγεια εξερεύ-
νησή μας φτάσαμε στον υπόγειο Κηφισό,
μέσω του ρέματος της Εσχατιάς, αφού
περπατήσαμε 6 χιλιόμετρα στον υπόγειο
αγωγό. Εκεί ανακαλύψαμε ότι δεν μπορού-
σαμε να συνεχίσουμε την εξερεύνησή μας
προς τη Λεωφόρο Αθηνών (άλλα 2,5 χιλιό-
μετρα), εκεί που είχαμε φτάσει στην ιστο-
ρική εξερεύνηση του 2023, από τα κατάντη,
γιατί υπήρχε και άλλη λίμνη αισθητά μεγα-
λύτερη και από τις δυο προηγούμενες που
είχαμε εντοπίσει». 

Ανακάλυψαν ψάρια και λύματα
Οι υπόγειες λίμνες πλέον έχουν φτάσει

τις τρεις κάτω από την εθνική οδό. Λίμνες
που σχηματίστηκαν επειδή η κοίτη έχει κα-
ταστραφεί. Επίσης, στο σημείο της συμβο-
λής εντόπισαν λύματα που ρίχνονται στον
Κηφισό, πιθανότατα από αστοχία κάποιου
αγωγού, και λύματα που έρχονται μέσα
στον Κηφισό από ένα συμβάλλον διευθε-
τημένο ρέμα από τα Πατήσια. Όμως, δεν
βρήκαν μόνο αυτά, αφού μέσα στην τρίτη
και μεγαλύτερη αυτή λίμνη εντόπισαν και
ψάρια μικρά και μεγάλα που παλεύουν να
επιβιώσουν σε αντίξοες συνθήκες.

Ωστόσο, εκφράζεται ανησυχία για την

έκταση της υποσκαφής τόσο του πυθμένα
όσο και των θεμελίων των πλευρικών τοί-
χων από το νερό. «Η κατάσταση της σήραγ-
γας είναι χειρότερη απ’ ό,τι πιστεύουμε»,
εκτιμούν οι σπηλαιολόγοι της Γεωμυθικής.

Όπως αναφέρει σε σχετικό ρεπορτάζ της
η «Καθημερινή», η υπογειοποίηση του Κη-
φισού ξεκινά από τα σύνορα της Νέας Χαλ-
κηδόνας με τον Δήμο Αθηναίων και κατα-
λήγει ύστερα από 7 χλμ. υπόγειας διαδρο-
μής στο ύψος του κόμβου Νίκαιας-Ρέντη.
Τα νέα στοιχεία για την κατάσταση της υπό-
γειας σήραγγας επιβάλλουν να αντληθούν
τα νερά και να γίνει μια εκτίμηση των ζη-

μιών από μηχανικούς.
Υπενθυμίζεται ότι τον περασμένο Αύ-

γουστο η Περιφέρεια Αττικής υπέγραψε
σύμβαση 1,2 εκατ. ευρώ με εργολάβο για
την απομάκρυνση σκουπιδιών και μπάζων
από την κλειστή κοίτη του Κηφισού. Υπολο-
γίζεται ότι το συνεργείο απομάκρυνε περί-
που 12.500 τόνους φερτών υλικών, καθώς,
σύμφωνα με την περιφέρεια, η υπόγεια
κοίτη δεν είχε καθαριστεί από το 2002.
Εκτιμάται επίσης ότι στο υπόγειο τμήμα του
Κηφισού καταλήγουν και αρκετές παράνο-
μες συνδέσεις αποχετεύσεων παραποτά-
μιων επιχειρήσεων.

Απειλή για τις γύρω περιοχές
Σύμφωνα με τις πρόσφατες εκτιμήσεις

του καθηγητή Αναστάσιου Στάμου σε μέσα
μαζικής ενημέρωσης, ο Κηφισός αποτελεί
άμεση απειλή για τις περιοχές που βρί-
σκονται κοντά του, ειδικά σε κακοκαιρίες
παρόμοιες με τον «Ιανό» και τον «Ντάνιελ».
Ο κ. Στάμου σε ερώτηση αν μπορεί ο Κηφι-
σός να αντέξει μια μεγάλη καταιγίδα όπως
αυτή της Βαλένθιας απάντησε: «Ο σχεδια-
σμός έγινε πριν από πολλά χρόνια για πε-
ρίοδο επαναφοράς πενήντα έτη, δηλαδή
πρακτικά για να αντέξει τη μεγάλη πλημμύ-
ρα που εμφανίζεται μία φορά στα πενήντα
έτη. Όμως, έμπειροι μηχανικοί διατύπω-
σαν την άποψη ότι με τις αλόγιστες ανθρώ-
πινες επεμβάσεις ο Κηφισός αντέχει το πο-
λύ πλημμύρες 20ετίας. Σήμερα, ο σχεδια-
σμός του Κηφισού θα γινόταν για περίοδο
επαναφοράς 100 έτη και πιθανότατα παρα-
πάνω εξαιτίας της κλιματικής αλλαγής που
κάνει τις πλημμύρες συχνότερες και εντο-
νότερες. Οι πλημμύρες του “Ιανού”, του
“Ντάνιελ” και της Βαλένθιας εκτιμήθηκαν
ότι είχαν περιόδους επαναφοράς από 500
μέχρι περίπου 1.000 έτη, δηλαδή οι πλημ-
μύρες αυτές εμφανίζονται κάθε 500 μέχρι
1.000 χρόνια. Κατά συνέπεια, ο ποταμός
Κηφισός δεν θα άντεχε τέτοιες τεράστιες
πλημμύρες και οι επιπτώσεις θα ήταν πολύ
μεγάλες. Οι πλημμύρες μπορούν να πλή-
ξουν μεγάλες περιοχές, από τους Αγίους
Αναργύρους και το Περιστέρι έως το Νέο
Φάληρο και την Καλλιθέα».

ΚηφιSOSειδικών για την 3η
λίμνη κάτω από τον δρόμο

Τη βρήκε ομάδα σπηλαιολόγων της Γεωμυθικής στις 31 Δεκεμβρίου -
Ο κίνδυνος για τη στατικότητα του αυτοκινητόδρομου
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Ελλάδα 2024: Ζήσαμε το πιο καυτό καλοκαίρι 
και τον πιο ζεστό χειμώνα της ιστορίας μας 

Νέο χτύπημα 
στην τουρκική  

μαφία από το ελληνικό FBI 
με τη σύλληψη των «11»
Νέα μυστική επιχείρηση της Διεύθυνσης Αντιμε-

τώπισης Οργανωμένου Εγκλήματος έγινε σε Αττική
και Θεσσαλονίκη, όπου εξαρθρώθηκε ομάδα Τούρ-
κων μαφιόζων χωρίς να δίνονται πολλά στοιχεία για
τη δράση τους. Πρόκειται για άτομα που είχαν εντο-
πιστεί και δρούσαν ως υποστηρικτική ομάδα σε μι-
κροδουλειές ναρκωτικών και όπλων. Για την εξάρ-
θρωση εγκληματικών ομάδων Τούρκων υπηκόων στη χώρα μας έχει κινητοποιηθεί μεγάλος
αριθμός αστυνομικών από διαφορετικές υπηρεσίες και το πρωί της Παρασκευής άνδρες του
ελληνικού FBI κατάφεραν να εγκλωβίσουν 11 άτομα. Οι 10 ήταν υπήκοοι Τουρκίας και ένας
υπήκοος Λιβάνου. Όλοι τους κατηγορούνται για παράβαση των νόμων περί όπλων και ναρκω-
τικών. Μεταξύ άλλων στις οικίες τους βρέθηκαν και κατασχέθηκαν ένα πιστόλι με φυσίγγια
των 9mm, πέντε κενοί γεμιστήρες, ένα αεροβόλο τυφέκιο με διόπτρα και δύο γεμιστήρες αε-
ροβόλου. Οι 11 άνδρες που είχαν βρει καταφύγιο στη χώρα μας το τελευταίο διάστημα ήταν σε
«σίγαση» -κρυμμένοι- λόγω της μεγάλης έντασης των ερευνών της ΔΑΟΕ για τις σκληρές
ομάδες Τούρκων μαφιόζων. Οι αρχές πιστεύουν ότι από αυτούς τους 11 θα οδηγηθούν και σε
άλλες συλλήψεις…

Ν. Τσιλ.

Πώς δυο σκληροί ποινικοί «κοίμισαν»
τους σωφρονιστικούς και δραπέτευσαν

Σ
ε κατάσταση συναγερμού βρίσκονται όλες
οι αστυνομικές δυνάμεις Μαγνησίας για
τον εντοπισμό των δυο Αλβανών κακοποι-

ών που απέδρασαν προχθές το απόγευμα από τις
αγροτικές φυλακές Κασσαβέτειας. Οι δυο άν-
δρες ηλικίας 41 ετών ήταν μέλη συμμορίας πλη-
ρωμένων δολοφόνων και έχουν καταδικαστεί σε
πολυετείς καθείρξεις για πλήθος εγκληματικών
ενεργειών. Στο «παλμαρέ» τους έχουν δεκάδες
ληστείες και απόπειρες ανθρωποκτονίας, βαριές

κατηγορίες για εμπρησμούς,
ένταξη σε εγκληματική οργά-
νωση και άλλα πολλά αδικήμα-
τα για τα οποία έχουν καταδικα-
στεί. Κατάφεραν και «κοίμι-
σαν» με την καλή διαγωγή τους
τούς σωφρονιστικούς υπαλλή-
λους και έφυγαν σαν κύριοι,
εγείροντας πλέον σοβαρά ζη-

τήματα ασφαλείας. Οι δυο δραπέτες κινήθηκαν
έξυπνα και μεθοδικά για να πείσουν πως αξίζουν
να μεταφερθούν σε μη περιφραγμένο χώρο, λό-
γω καλής διαγωγής. 

«Προσποιήθηκαν τα καλά παιδιά, κέρδισαν
την εύνοια των σωφρονιστικών υπάλληλων με
τη συμπεριφορά τους και όταν κατάφεραν να
“κοιμίσουν” τους φύλακες, έστησαν την από-
δρασή τους», λένε αστυνομικές πηγές στην
«Political». Αν και είχαν βγει αρκετές φορές με
άδειες, το έσκασαν προχθές το βράδυ, οπότε και

ανακαλύφτηκε πως δεν είναι στα κελιά τους.  Ο
πρώτος είναι ο RQ, 41 ετών από το Cërriku, που
καταδικάστηκε σε 20 χρόνια κάθειρξη για φόνο,
ληστεία, πυρκαγιά και κατοχή όπλων χωρίς
άδεια και ο δεύτερος ο LT, 41 ετών από το Brada-

sheshi του Ελμπασάν, καταδικασμένος σε κά-
θειρξη 20 ετών για συμμετοχή σε εγκληματική
οργάνωση, συνεργασία σε φόνο, τραυματισμό με
αποτέλεσμα τον θάνατο, ληστεία, καταστροφή
περιουσίας από φωτιά.

Βρίσκονταν στις φυλακές Κασσαβέτειας από το
2019 και κρατούνταν σε μη περιφραγμένο χώρο
λόγω καλής συμπεριφοράς. Σύμφωνα με πληρο-
φορίες, φαίνεται πως το τελευταίο καιρό έστηναν
την απόδρασή τους μεθοδικά και προετοίμαζαν να
δραπετεύσουν μετά τις πέντε άδειες που πήραν
κατά τη διάρκεια του 2024. Όλο αυτό το διάστημα
που βρέθηκαν εκτός φυλακής δεν το έσκασαν, αλ-
λά οργάνωναν την απόδρασή τους και την ασφα-
λέστερη διαφυγή τους, που πραγματοποίησαν την
περασμένη Πέμπτη. 

Η απόδρασή τους προκάλεσε συναγερμό στις αστυνομικές 
δυνάμεις Μαγνησίας - Οι δυο Αλβανοί μετείχαν 

σε συμμορίες πληρωμένων δολοφόνων

ΑΓΡΟΤΙΚΕΣ ΦΥΛΑΚΕΣ ΚΑΣΣΑΒΕΤΕΙΑΣ 

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Το θερμότερο καλοκαίρι αλλά και τον
θερμότερο χειμώνα στην ιστορία της βίωσε
η Ελλάδα το 2024 σύμφωνα με τις καταγρα-
φές του δικτύου αυτόματων μετεωρολογι-
κών σταθμών του meteo.gr / Εθνικού Αστε-
ροσκοπείου Αθηνών. Το meteo.gr συγκέν-
τρωσε τα ρεκόρ βροχόπτωσης και θερμο-
κρασιών για το 2024, σύμφωνα με τις κατα-
γραφές του δικτύου αυτόματων μετεωρο-
λογικών σταθμών του meteo.gr / Εθνικού
Αστεροσκοπείου Αθηνών, καθώς και άλλα
αξιοσημείωτα μετεωρολογικά στοιχεία του
έτους. Ειδικότερα:
� Η υψηλότερη θερμοκρασία του έτους
ήταν 44,5 βαθμοί Κελσίου και καταγράφηκε
στις Βουκολιές Χανίων, στις 13 Ιουνίου
2024.
� Η χαμηλότερη θερμοκρασία του έτους
(εκτός χιονοδρομικών κέντρων και δολι-
νών) σημειώθηκε στον Νέο Καύκασο Φλώ-
ρινας, στις 22 Ιανουαρίου 2024 και ήταν -
19,8 βαθμοί Κελσίου.

�Η χαμηλότερη θερμοκρασία καταγράφη-
κε στη δολίνη Βαθυστάλου Παρνασσού στις
12 Ιανουαρίου 2024 και ήταν -23,2 βαθμοί
Κελσίου.
� Το μεγαλύτερο ημερήσιο ύψος βροχής
του έτους σημειώθηκε την 1η Δεκεμβρίου
στη Σιμωνόπετρα Άθου και ήταν 435 χιλιο-
στά.
� 2.160 χιλιοστά ήταν το ετήσιο ύψος βρο-
χής στον Ασκύφου Χανίων.
�Ο χειμώνας του 2023-2024 ήταν ο θερμό-
τερος στην ιστορία της χώρας.
� Το καλοκαίρι του 2024 ήταν το θερμότερο
στην ιστορία της χώρας.
� Τριάντα ένα καιρικά γεγονότα με σημαν-
τικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώ-
σεις σημειώθηκαν μέσα στο 2023, αριθμός
μεγαλύτερος του μέσου όρου της περιόδου
2000-2024.
� Εννέα ανθρώπινες απώλειες μέσα στο
2024, αριθμός μικρότερος του μέσου όρου
της περιόδου 2000-2024. 
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Σ
ε έκτακτα μέτρα και κινήσεις περαιτέρω
δημοσιονομικής θωράκισης της οικονο-
μίας προσανατολίζεται η κυβέρνηση το

2025, καθώς οι… απειλές Τραμπ για την επιβολή
δασμών στα ευρωπαϊκά προϊόντα είναι σίγουρο
ότι θα προκαλέσουν ανατροπή των δημο-
σιονομικών και μακροοικονομικών ισορ-
ροπιών. 

Η ανάληψη των καθηκόντων από τον νέο
Αμερικανό πρόεδρο στις 20 Ιανουαρίου
αναμένεται να αποτελέσει σημείο καμπής
για την ευρωπαϊκή οικονομία, ακόμη και
στην περίπτωση που επιβληθούν χαμηλοί
δασμοί, καθώς μια τέτοια κίνηση μπορεί να
οδηγήσει σε οριακή ανάπτυξη ή ύφεση, επιδει-
νώνοντας τη σχέση ελλείμματος και δημόσιου
χρέους προς το ΑΕΠ. Υπολογίζεται ότι στην περί-
πτωση που ο Τραμπ κάνει πράξη τις απειλές του
για δασμολογική «τιμωρία» της Γερμανίας και
της Γαλλίας, τότε το ΑΕΠ της Ευρώπης θα μπο-
ρούσε να συρρικνωθεί κατά 260 δισ. ευρώ, προ-

καλώντας ντόμινο συνεπειών κυρίως στις
μεγάλες οικονομίες. 

Την ίδια στιγμή, η ελληνική κυβέρνηση
τίθεται σε κατάσταση αυξημένου συνα-
γερμού, καθώς μπορεί να χρειαστεί να
αναθεωρήσει στόχους αλλά και στρατηγι-
κές μέσα στη νέα χρονιά. Με ισχυρό «χαρ-
τί» το υψηλό πρωτογενές πλεόνασμα, το

οικονομικό επιτελείο ρίχνει το μεγάλο βάρος
στην πρόωρη αποπληρωμή δανείων, ώστε να μη
διακινδυνεύσει την παρεμπόδιση της διαδικα-
σίας αναβάθμισης του ελληνικού αξιόχρεου από
τους ξένους οίκους αξιολόγησης. 

Το ελληνικό δημόσιο χρέος αναμένεται να πά-
ρει ανάσα, τόσο από την πρόωρη αποπληρωμή

δανείων όσο και από τις μειώσεις επιτοκίων, τις
οποίες έχει δρομολογήσει η Ευρωπαϊκή Κεντρι-
κή Τράπεζα. Ωστόσο, λόγω της πιθανότητας να
προκληθούν μεγάλες ανατροπές από τις πολιτι-
κές Τραμπ, δεν αποκλείεται να υπάρξει ανάσχε-
ση της πτωτικής πορείας των επιτοκίων, κάτι που
φοβούνται πολύ αναλυτές. Σημειώνεται ότι ήδη η
ΕΚΤ, μέσα σε έξι μήνες, μείωσε το βασικό επιτό-
κιο του ευρώ στο 3% από 4%, ενώ ο στόχος για το
τέλος της νέας χρονιάς είναι το 2%. 

Η ολοκλήρωση του α’ εξαμήνου θα διαμορφώ-
σει σε μεγάλο βαθμό τον οδικό χάρτη με βάση τον
οποίο θα πορευτεί η κυβέρνηση τη νέα χρονιά,
καθώς υπ’ αριθμόν ένα στόχος είναι ο μηδενι-
σμός του ελλείμματος του κρατικού προϋπολογι-
σμού. Από εκεί και πέρα, το… περίσσευμα του
προϋπολογισμού θα δοθεί με ιδιαίτερη φειδώ
στην κοινωνία, ιδίως αν υπάρχουν ανοιχτά μέτω-
πα στο διεθνές περιβάλλον, τα οποία θα μπορού-
σαν να οδηγήσουν σε σημαντικές ανατροπές
στην ευρωπαϊκή και ελληνική οικονομία.
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Οδηγός για τις αποφάσεις 
της κυβέρνησης, οι κινήσεις 

του νέου προέδρου των ΗΠΑ

Δημοσιονομικό 
«κατενάτσιο» 

το 2025 
λόγω… Τραμπ 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

ΠΡΕΜ ΓΟΥΑΤΣΑ
Ο δισεκατομμυριούχος
που λάτρεψε 
την Ελλάδα

ΑΔΜΗΕ
«Υπερυψηλή» 
τάση στα κέρδη 
εννεαμήνου
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Α
ντιμέτωποι με ανυπέρβλητες
δυσκολίες στην εύρεση στέγης
βρίσκονται πλέον οι νέοι που

ανήκουν στις λεγόμενες γενιές Υ και Ζ.
Πρόκειται για τους 30άρηδες έως και
44 ετών (αυτή είναι η γενιά Υ) και τους
νεότερους που έχουν γεννηθεί ανάμε-
σα στο 1995 και το 2009, οι οποίοι ζουν
στα αστικά κέντρα. Σύμφωνα με μελέτη
που παρουσίασε ο καθηγητής Πανεπι-
στημίου Βύρων Κοτζαμάνης, οι συγκε-
κριμένες γενιές, παρόλο που είναι από

τις μικρότερες σε αριθμό -άρα θα
έπρεπε να μην αντιμετωπίζουν
πρόβλημα στέγης λόγω χαμηλής
ζήτησης-, τελικά βρίσκονται στο
απολύτως αντίθετο άκρο. Συγκε-
κριμένα, οι ετήσιες γεννήσεις της
δεκαπενταετίας 1980-1994 ήταν
116.000 και της περιόδου 1995-

2009 μόλις 106.000, όταν την περίοδο
1955-1979 ξεπερνούσαν τις 150.000.
Αυτό που βλέπουμε λοιπόν είναι ότι η
στεγαστική κρίση δεν έχει προέλθει
από τη ζήτηση των νέων, οι οποίοι μει-
ώνονται. Μάλιστα, η ομάδα 25-44 ετών
μειώθηκε κατά 870.000 ανάμεσα στο
2009 και το 2024. Και ενώ θα περίμενε
κανείς μια σχετική «χαλάρωση» στις τι-
μές λόγω της μείωσης του πληθυσμού,
συμβαίνει ακριβώς το αντίθετο: οι τιμές
αγοράς και ενοικίων στα μεγάλα αστικά
κέντρα έχουν αυξηθεί ταχύτατα τα τε-
λευταία χρόνια και το πρόβλημα στέγα-
σης των γενεών Υ και Ζ είναι πλέον οξύ-
τατο. Μάλιστα, η μείωση στη ζήτηση
κατοικίας είναι ακόμη μεγαλύτερη, αν
λάβει κάνεις υπ’ όψιν και την αύξηση
την τελευταία δεκαετία τού ποσοστού
αυτών που μένουν με τους γονείς τους.

Η οικονομική κατάσταση
Το βασικότερο πρόβλημα των γενεών Υ
και Ζ, που συγκεντρώνονται κυρίως στα
μεγάλα αστικά κέντρα, είναι η υψηλή
ανεργία ή η υποαπασχόληση, η εργα-
σιακή επισφάλεια, τα χαμηλά εισοδή-
ματα, η αδυναμία αποταμίευσης, ένα
διάχυτο αίσθημα ανασφάλειας και φυ-
σικά ένας υψηλότατος βαθμός εξάρτη-
σης από τους γονείς τους, γεγονός που
φαίνεται ακριβώς από τη διαμονή στο
πατρικό σπίτι. Την ίδια στιγμή όμως και
οι γονείς των γενεών αυτών έχουν ζή-
σει τη σοβαρότατη μείωση των μισθών
μετά το 2010, η οποία έφερε και μείωση
των αποταμιεύσεών τους, ενώ μεγάλο
μέρος αυτών των ηλικιών συνεχίζει να
έχει ληξιπρόθεσμες οφειλές και υπο-
χρεώσεις στις τράπεζες ή τα λεγόμενα
funds, στο Δημόσιο ή και στα ασφαλι-
στικά τους ταμεία.

Η παύση της οικοδομής
Την ίδια στιγμή μετά το 2010 στη χώρα
μας παρατηρήθηκε κατάρρευση των
επενδύσεων σε κατοικίες, με τα στοι-
χεία του ΙΟΒΕ να δείχνουν ότι οι κατα-
σκευές κύριων κατοικιών το 2022
ανήλθαν σε αξία μόλις στα 3,3 δισ.
έναντι 25,2 το 2007. Δηλαδή, καταγρά-
φηκε πτώση 87%. Αυτό σημαίνει ότι αυ-
τές οι ανεγέρσεις αντιπροσώπευσαν το
1,6% του ΑΕΠ έναντι του 10,8% που ήταν
το 2007. Η κατάρρευση αυτή των επεν-
δύσεων είναι άμεσα συνδεδεμένη με
την κατάρρευση των στεγαστικών δά-
νειων, που το 2023 ήταν λιγότερα από
14.000 έναντι 115.000 το 2008, με ένα

μεγάλο τμήμα τους την τελευταία αυτή
χρονιά να αφορά δικαιούχους του προ-
γράμματος «το Σπίτι μου».

Η χρυσή βίζα και τα βραχυχρόνια
Σύμφωνα με τον κ. Κοτζαμάνη, αυτήν
τη στιγμή τίθεται το εξής ερώτημα: Αν η
χρυσή βίζα, οι βραχυχρόνιες μισθώ-
σεις και οι κενές κατοικίες συνέβαλαν
στη στεγαστική κρίση, είναι αυτές οι
κυρίες αιτίες της; Τελικά, απ’ ό,τι φαί-
νεται, δεν είναι αυτές οι βασικές αιτίες.
Οι Golden Visa δεν έχουν ξεπεράσει τις
20.000 από το 2018 έως και το 2024,
ενώ οι βραχυχρόνιες μισθώσεις, που
αυξήθηκαν ταχύτατα μετά το 2017 και
φτάνουν στις 200.000 σήμερα, κατά το

μεγαλύτερο μέρος τους βρίσκονται
εκτός των μεγάλων αστικών κέντρων.
Υπολογίζεται ότι 35.000 τέτοια ακίνητα
είναι στην Αττική, λίγο λιγότερα βρί-
σκονται στα επτά μεγάλα τουριστικά
νησιά -Κέρκυρα, Ρόδος, Σαντορίνη,
Μύκονος, Ζάκυνθος, Κεφαλονιά και
Πάρος- και μόνο 15.000 βρίσκονται
στον Δήμο Αθηναίων και στους όμο-
ρους δήμους και άλλες τόσες στη Θεσ-
σαλονίκη και τα άλλα τρία μεγαλύτερα
αστικά κέντρα.
Βασικό συμπέρασμα λοιπόν είναι ότι
«το έλλειμμα προσφοράς διαθέσιμων
κατοικιών -ιδιαίτερα προς ενοικίαση-
και τα εξαιρετικά υψηλά ενοίκια είναι η
άμεση συνέπεια κυρίως της έλλειψης
επενδύσεων σε κύρια κατοικία μετά το
2010». Όπως τονίζει δε ο κ. Κοτζαμά-
νης, «η χώρα μας είναι η μόνη στην ΕΕ
των 27 που δεν διαθέτει προγράμματα
κοινωνικής κατοικίας, ενώ δεν υπάρχει
και ένας φορέας άσκησης στοχευμέ-
νων στεγαστικών παρεμβάσεων».Ο
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Τι φταίει και οι νέοι δεν μπορούν να βρουν σπίτι που να αντέχει
το πορτοφόλι τους; - Κατά πόσο φταίνε πραγματικά

οι βραχυχρόνιες μισθώσεις και η Golden Visa;
- Τι πρέπει να γίνει

Η στεγαστική κρίση
μαστίζει τις γενιές Y & Z 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Αναπροσαρμογές έφερε η έλευση της νέας χρονιάς
στο τέλος ανθεκτικότητας, τον φόρο που αντικατέ-
στησε τον φόρο διαμονής και εφαρμόζεται πλέον
σε όλα τα τουριστικά καταλύματα, συμπεριλαμβα-
νομένων των ξενοδοχείων, των βραχυχρόνιων μι-
σθώσεων τύπου Airbnb, των ενοικιαζόμενων δω-
ματίων και άλλων μονάδων φιλοξενίας σε ξενοδο-
χεία και καταλύματα στην Ελλάδα.
Από 1ης Ιανουαρίου το τέλος θα είναι αυξημένο για
τους μήνες από Απρίλιο έως Οκτώβριο και θα κυ-
μαίνεται από 2 έως 15 ευρώ ανά διανυκτέρευση και
συγκεκριμένα για ξενοδοχεία 1-2 αστέρων 2 ευρώ
ανά διανυκτέρευση, για ξενοδοχεία 3 αστέρων 5

ευρώ ανά διανυκτέρευση, για ξενοδοχεία 4 αστέ-
ρων 10 ευρώ ανά διανυκτέρευση, για ξενοδοχεία 5
αστέρων 15 ευρώ ανά διανυκτέρευση, για επιπλω-
μένα δωμάτια/διαμερίσματα 2 ευρώ ανά διανυκτέ-
ρευση, για ακίνητα βραχυχρόνιας μίσθωσης 8 ευρώ
ανά διανυκτέρευση, για μονοκατοικίες (άνω των 80
τμ) για βραχυχρόνια μίσθωση 15 ευρώ ανά διανυ-
κτέρευση, για τουριστικές επιπλωμένες βίλες 15
ευρώ ανά διανυκτέρευση και για επιπλωμένες του-
ριστικές κατοικίες 8 ευρώ για ακίνητα κάτω των 80
τμ και 15 ευρώ για ακίνητα άνω των 80 τμ.
Από τον Νοέμβριο έως τον Μάρτιο η χρέωση για ξε-
νοδοχεία 1-2 αστέρων διαμορφώνεται στα 0,5 ευρώ

ανά διανυκτέρευση, για ξενοδοχεία 3 αστέρων στο
1,5 ευρώ ανά διανυκτέρευση, για ξενοδοχεία 4
αστέρων στα 3 ευρώ ανά διανυκτέρευση, για ξενο-
δοχεία 5 αστέρων στα 4 ευρώ ανά διανυκτέρευση,
για επιπλωμένα δωμάτια/διαμερίσματα στα 50 λε-
πτά ανά διανυκτέρευση, για ακίνητα βραχυχρόνιας
μίσθωσης στα 2 ευρώ ανά διανυκτέρευση, για μο-
νοκατοικίες (άνω των 80 τμ) για βραχυχρόνια μί-
σθωση στα 4 ευρώ ανά διανυκτέρευση, για τουρι-
στικές επιπλωμένες βίλες στα 4 ευρώ ανά διανυ-
κτέρευση και για επιπλωμένες τουριστικές κατοι-
κίες: 2 ευρώ για ακίνητα κάτω των 80 τμ, 4 ευρώ για
ακίνητα άνω των 80 τμ.

Λ
ύση στο μείζον ζήτημα της στε-
γαστικής κρίσης αναμένεται να
δώσει το νέο Πρόγραμμα «Σπίτι

Μου ΙΙ» του υπουργείου Κοινωνικής
Συνοχής και Οικογένειας. Η παροχή
των δανείων με χαμηλά επιτόκια θα
επιτρέψει την εύκολη αποπληρωμή
στους 20.000 δικαιούχους του προ-
γράμματος, οι οποίοι θα αποκτήσουν

με αυτό τον τρόπο την πρώτη τους
κατοικία.

Στις 15 Ιανουαρίου ξεκινά η δια-
δικασία των αιτήσεων με διευρυ-
μένα ηλικιακά και εισοδηματικά

κριτήρια για ιδιώτες από 25 έως 50
ετών ώστε να αποκτήσουν το δικό
τους σπίτι. Οι προϋποθέσεις ορί-

ζουν ελάχιστο όριο εισοδήματος τις
10.000 ευρώ και μέγιστο, ανάλογα με
την οικογενειακή τους κατάσταση,
€20.000 για τους άγαμους, €28.000 για
έγγαμους ή μέρη συμβίωσης προσαυ-
ξανόμενο κατά €4.000 ανά τέκνο και
€31.000 για μονογονεϊκές οικογένειες,
πλέον €5.000 ανά τέκνο πέραν του
πρώτου.

Το πρόγραμμα των 2 δισ. ευρώ, με
πόρους από το Ταμείο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας και από πιστωτικά
ιδρύματα, ξεκινά και το 50% του επιτο-
κίου θα καλύπτεται από το κράτος, ενώ
το υπόλοιπο 50% θα είναι χαμηλότερο
από τα υφιστάμενα που συναντά κανείς
στις τράπεζες.

Το ανώτατο ποσό του δανείου
και τα έτη αποπληρωμής

Το πρόγραμμα θα καλύπτει μόνο
όσους επιθυμούν να αγοράσουν την
πρώτη τους κατοικία, ενώ θα υπάρχουν
συγκεκριμένες προϋποθέσεις για την
υπαγωγή σε αυτό. Το δάνειο αφορά
έως το 90% της αξίας του ακινήτου, με
ανώτατο όριο ποσού τις 190.000 ευρώ,
ενώ η αποπληρωμή θα γίνεται από 3
έως 30 έτη, γεγονός που διευκολύνει
τους δανειολήπτες να διαχειριστούν το
δάνειό τους ευκολότερα.

Η βασική εξασφάλιση που προσφέ-
ρεται για την παροχή χρηματοδότησης
είναι ότι η εμπράγματη εξασφάλιση

λαμβάνεται ως εξασφάλιση για το απο-
κτηθέν ακίνητο και το ποσοστό αυτής
της εξασφάλισης δεν θα ξεπερνά το
120% του ποσού του δανείου.

Πρακτικά αυτό σημαίνει πως αν κά-
ποιος λάβει δάνειο 100.000 ευρώ, η μέ-
γιστη αξία της εμπράγματης εξασφάλι-
σης (δηλαδή η αξία του ακινήτου για
την οποία θα εγγραφεί υποθήκη) δεν
μπορεί να υπερβαίνει τις 120.000 ευ-
ρώ, ενώ δεν επιτρέπεται η παροχή προ-
σωπικής εγγύησης τρίτου για τη χορή-
γηση του δανείου.

Η αγορά του ακινήτου δεν μπορεί να
γίνει από συγγενή εξ αίματος ή εξ αγχι-
στείας α’ ή β’ βαθμού του πωλητή και

δεν μπορεί να γίνει από σύζυγο ή πρό-
σωπο που συνδέεται με σύμφωνο συμ-
βίωσης με τον πωλητή. 

Για την επιβεβαίωση ότι η αγορά του
ακινήτου δεν γίνεται από συγγενή εξ
αίματος ή εξ αγχιστείας α’ ή β’ βαθμού
του πωλητή ή από σύζυγο ή πρόσωπο
που συνδέεται με σύμφωνο συμβίω-
σης με αυτόν, υποβάλλεται σχετικό
σύμφωνο συμβίωσης και πιστοποιητι-
κό οικογενειακής κατάστασης αμφό-
τερων πωλητή και αγοραστή και των
συζύγων/μερών συμφώνου συμβίω-
σης, τόσο της πατρικής όσο και της μη-
τρικής τους οικογένειας, ανεξάρτητα
αν η αίτηση χορήγησης δανείου υπο-
βάλλεται από κοινού ή από τον έναν εκ
των δύο. 

Στην περίπτωση που η προσκόμιση
των εν λόγω δικαιολογητικών καθίστα-
ται αδύνατη, γίνεται αποδεκτή υπεύθυ-
νη δήλωση στην οποία δηλώνεται ότι
δεν υφίσταται μεταξύ τους σχέση.

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Ποδαρικό με αυξήσεις σε ξενοδοχεία και καταλύματα κάνει το 2025

Το πρόγραμμα αφορά την παροχή δανείων 
με χαμηλά επιτόκια που θα επιτρέψει την εύκολη

αποπληρωμή στους 20.000 δικαιούχους ώστε 
να αποκτήσουν την πρώτη τους κατοικία

Στις 15 Ιανουαρίου
ξεκινούν οι αιτήσεις
για το «Σπίτι Μου ΙΙ»
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Στην απορρόφηση των υψηλών τιμών της χονδρεμπο-
ρικής προχώρησαν οι περισσότεροι πάροχοι τον Ιανουά-
ριο, με τις τιμές στα πράσινα τιμολόγια να κινούνται μετα-
ξύ 15,4 λεπτών και 23,1 λεπτών η κιλοβατώρα. Η τελική
τιμή του τιμολογίου θα διαμορφωθεί μετά τις ανακοινώ-
σεις του υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας για το
ύψος της επιδότησης, η οποία, σύμφωνα με το πιθανότε-
ρο σενάριο, θα παραμείνει στα επίπεδα του Δεκεμβρίου,
στο 1,5 λεπτό η κιλοβατώρα. Οι τιμές των παρόχων:

ΔΕΗ: Σταθερό παρέμεινε το πράσινο τιμολόγιο της
ΔΕΗ για τον Ιανουάριο (15,475 λεπτά η κιλοβατώρα) για
τις πρώτες 500 κιλοβατώρες. Η εταιρεία παρέχει έκπτω-
ση 23% επί της βασικής προμήθειας. Τον Δεκέμβριο η
αντίστοιχη τιμή ήταν 15,5 λεπτά του ευρώ ανά κιλοβατώ-
ρα, η οποία μειώθηκε στα 14,5 με την επιδότηση. Για κα-
ταναλώσεις που θα ξεπεράσουν αυτό το όριο, η χρέωση
Ιανουαρίου είναι 16,399 λεπτά ανά κιλοβατώρα, έναντι
15,88 λεπτά ανά κιλοβατώρα τον Δεκέμβριο. Η χρέωση
του νυχτερινού τιμολογίου είναι 13,088 λεπτά ανά κιλο-

βατώρα από 14,514 λεπτά.
Protergia: Σταθερή διατήρησε τη χρέωσή της και η

Protergia, στα 15,9 λεπτά η κιλοβατώρα.
ΗΡΩΝ: Η εταιρεία ανακοίνωσε τιμή για το πράσινο τι-

μολόγιο στα 15,422 λεπτά η κιλοβατώρα, μειωμένη κατά
9% σε σύγκριση με τα 16,984 λεπτά ανά κιλοβατώρα του
Δεκεμβρίου.

NRG: Η εταιρεία ανακοίνωσε μειωμένη τιμή σε σχέση

με τον Δεκέμβριο στα 16,95 λεπτά η κιλοβατώρα από 18,4
λεπτά η κιλοβατώρα (με πάγιο 3,5 ευρώ).

Φυσικό αέριο: Η εταιρεία ανακοίνωσε αυξημένη τιμή
στα 18,9 λεπτά η κιλοβατώρα από 16,899 λεπτά τον Δε-
κέμβριο.

Solar energy: Η εταιρεία ανακοίνωσε μειωμένη τιμή
στα 15,72 λεπτά η κιλοβατώρα από 17,444 λεπτά η κιλο-
βατώρα τον Δεκέμβριο.

Ελίν: Μειωμένη τιμή στα 18,308 λεπτά η κιλοβατώρα
από 18,9 λεπτά τον Δεκέμβριο ανακοίνωσε η εταιρεία.

ΖeniΘ: Η εταιρεία ανακοίνωσε αυξημένη τιμή στα
19,944 λεπτά ανά κιλοβατώρα έναντι 16,514 λεπτά ανά κι-
λοβατώρα τον Δεκέμβριο.

Volton: Η εταιρεία ανακοίνωσε αυξημένη τιμή στα
21,102 λεπτά η κιλοβατώρα από 19,93 λεπτά ανά κιλοβα-
τώρα τον Δεκέμβριο.

OTE Estate: Η εταιρεία ανακοίνωσε αυξημένη τιμή στα
23,103 λεπτά η κιλοβατώρα από 19,737 λεπτά η κιλοβα-
τώρα τον Δεκέμβριο.

Α
λλαγές φέρνει το νέο έτος στον
χάρτη των τιμολογίων ρεύματος
με την εισαγωγή δύο νέων, των δι-

ζωνικών και των πορτοκαλί, αλλά και στα
σταθερά τιμολόγια.

Μπλε:Τα μπλε ή, αλλιώς, σταθερά τιμολό-
για αλλάζουν ως προς τον χρόνο, καθώς αντί

εξάμηνης διάρκειας θα είναι υποχρε-
ωτικά δωδεκάμηνης. Όσα μπλε τιμο-
λόγια είναι εξάμηνης διάρκειας θα
πάρουν άλλο χρώμα και θα μπουν στα
κίτρινα τιμολόγια, ενώ οι καταναλωτές
που είναι στο εξάμηνης διάρκειας θα
παραμείνουν σε αυτό έως ότου ολο-
κληρωθεί το συμβόλαιό τους.

Πορτοκαλί: Στα τιμολόγια με το
πορτοκαλί χρώμα υπάγονται οι καταναλω-
τές οι οποίοι διαθέτουν έξυπνους μετρη-
τές, ενώ οι τιμές προμήθειας θα ανακοινώ-
νονται μέχρι τις 17.00 της προηγούμενης
μέρας. Επιπλέον, οι πάροχοι θα πρέπει να
ειδοποιούν τους πελάτες τους για τις ώρες
που οι τιμές είναι υψηλότερες από 150 ευ-
ρώ ανά μεγαβατώρα, παροτρύνοντάς τους
να αποφύγουν την κατανάλωση.

Διζωνικό: Την πρώτη μέρα του Φε-
βρουαρίου κάνει ποδαρικό το νέο διζωνι-
κό τιμολόγιο ως αντικατάσταση του νυχτε-
ρινού ρεύματος. Το νέο τιμολόγιο θα περι-
λαμβάνει δύο ζώνες κατά τις οποίες οι τι-
μές ρεύματος θα είναι φθηνότερες. Οι νέες
ώρες για τη χειμερινή περίοδο (Νοέμ-
βριος-Απρίλιος) ορίζονται 12.00-15.00 το
μεσημέρι και 2.00-05.00 τη νύχτα. Όσον
αφορά την καλοκαιρινή σεζόν (Μάιος-
Οκτώβριος), οι αντίστοιχες περίοδοι προ-
σαρμόζονται σε 11.00-15.00 το μεσημέρι
και 2.00-4.00 τη νύχτα.

Πράσινο: Το γεγονός ότι δεν έχει εκδοθεί
νεότερη υπουργική απόφαση που να ρυθ-
μίζει διαφορετικά τους κανόνες εφαρμο-
γής του Ειδικού Τιμολογίου παραμένει
στην αγορά και προσφέρεται υποχρεωτικά
από τους προμηθευτές βάσει της δομής
που περιγράφεται και υπό τους κανόνες
του Κώδικα Προμήθειας Ηλεκτρικής Ενέρ-
γειας. Οι καταναλωτές χωρίς σύμβαση, αν
δεν διαλέξουν μέσα στον Δεκέμβριο κά-
ποιο άλλο τιμολόγιο, τότε από 1ης Ιανουαρί-
ου θα παραμείνουν στο πράσινο τιμολόγιο.

Ο προμηθευτής θα πρέπει να τους ενημε-
ρώσει άμεσα για τους συμβατικούς και τι-
μολογιακούς όρους που θα ισχύουν για το
πράσινο τιμολόγιό του, αναρτώντας και τις
σχετικές πληροφορίες στην ιστοσελίδα
του. Στο πράσινο τιμολόγιο θα μπορούν να
παραμείνουν επίσης νοικοκυριά και επι-
χειρήσεις που έχουν υπογράψει μεν σύμ-
βαση για το ειδικό προϊόν με τον προμη-
θευτή τους, η οποία ωστόσο δεν περιλαμ-
βάνει κάποια πρόβλεψη για μετακίνηση σε
άλλο τιμολόγιο από τις αρχές του 2025.

Χρωματίζουν και 
τα τιμολόγια αερίου

Σε παλέτα χρωμάτων μπαίνουν και τα τι-

μολόγια φυσικού αερίου, μάλιστα από τον
Δεκέμβριο η Ρυθμιστική Αρχή Αποβλήτων
Ενέργειας και Υδάτων (ΡΑΑΕΥ) έχει ενη-
μερώσει τους παρόχους ότι από 1ης Ια-
νουαρίου θα τεθεί σε ισχύ η νέα τιμολογια-
κή πολιτική. Έτσι, κάθε τιμολόγιο αερίου
θα έχει το «χρώμα» που αντιστοιχεί στην
κατηγορία του συγκεκριμένου προϊόντος.
Η επιλογή των «χρωμάτων» θα ακολουθεί
την ίδια λογική με τα προϊόντα ρεύματος.
Τα προϊόντα αερίου με σταθερή χρέωση θα
έχουν μπλε χρώμα, ενώ και σε αυτή την
περίπτωση η τιμή θα πρέπει να παραμένει
σταθερή τουλάχιστον για 12 μήνες. Τα προ-
ϊόντα με κυμαινόμενη χρέωση θα πάρουν
κίτρινο χρώμα.

Συγκράτησαν τις τιμές στο ρεύμα οι περισσότεροι πάροχοι - Πόσο πάει η κιλοβατώρα ανά εταιρεία

Ποιες είναι οι αλλαγές που ισχύουν από φέτος 
- Τι θα συμβεί στους καταναλωτές χωρίς σύμβαση

Τι φέρνει το 2025
για τα τιμολόγια

ρεύματος
και φυσικού αερίου

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr



Μ
ε ισχυρά κέρδη και εντυπω-
σιακά έσοδα άφησε το 2024 ο
Ανεξάρτητος Διαχειριστής

Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας,
σύμφωνα με τις οικονομικές καταστά-
σεις εννεάμηνου, οι οποίες παραπέμ-
πουν σε ένα δυνατό success story. 

Η εταιρεία εξελίσσεται σε έναν πολύ
δυνατό γεωπολιτικό, ενεργειακό και
επιχειρηματικό παίκτη, όχι μόνο για τα
ελληνικά δεδομένα αλλά και σε ευρύτε-
ρο περιφερειακό επίπεδο. Τα μεγέθη Ια-

νουαρίου-Σεπτεμβρίου 2024 δεί-
χνουν εξαιρετικά υγιή ισολογισμό,
με πολύ υψηλή λειτουργική κερδοφορία και
εντυπωσιακά καθαρά κέρδη. Ειδικότερα:
1. Τα ενοποιημένα συνολικά έσοδα του Ομί-
λου ΑΔΜΗΕ στο εννεάμηνο ανήλθαν στα
356,4 εκατ. ευρώ, έναντι 292,9 εκατ. ευρώ
την αντίστοιχη περίοδο του 2023.
2. Τα έσοδα ενοικίου συστήματος μεταφο-

ράς στο αντίστοιχο εννεάμηνο του 2024 σημεί-
ωσαν αύξηση 21,5% και ανήλθαν στα 334,7 εκατ.
ευρώ έναντι 275,5 εκατ. ευρώ το ίδιο χρονικό διά-
στημα του 2023. Η σημαντική ενίσχυση οφείλεται
στην αύξηση των εσόδων από τα δικαιώματα χρή-
σης των διασυνδέσεων κατά 30,8 εκατ. ευρώ (από
τα 51,3 εκατ. ευρώ το 2023, στα 82,1 εκατ. ευρώ
στο εννεάμηνο του 2024). Όπως αναφέρεται σχε-
τικά στις οικονομικές καταστάσεις, σύμφωνα με
απόφαση της Ρυθμιστικής Αρχής Αποβλήτων,
Ενέργειας και Υδάτων (ΡΑΑΕΥ), το ετήσιο έσοδο
από διασυνδετικά δικαιώματα για το 2024 ανέρ-
χεται σε 109,4 εκατ. ευρώ έναντι 68,4 εκατ. ευρώ
για το 2023. Επιπλέον, τα έσοδα χρέωσης χρήσης
του συστήματος μεταφοράς ενέργειας αυξήθηκαν
κατά 26,9 εκατ. ευρώ, ενώ τα έσοδα ενοικίου συ-
στήματος μεταφοράς κυρίως από τη χρέωση χρή-
σης συστήματος ανήλθαν σε 252,2 εκατ. ευρώ

έναντι 225,2 εκατ. ευρώ το αντίστοιχο εννεάμηνο
του 2023.  
3. Το σύνολο των εσόδων λοιπών δραστηριοτήτων
ανήλθε σε 7,7 εκατ. ευρώ καταγράφοντας αύξηση
35,1% έναντι της αντίστοιχης περιόδου του 2023.
Το γεγονός αυτό συνδέεται κυρίως με την αύξηση
των εσόδων από συμμετοχές πελατών, λόγω της
περάτωσης περισσότερων συμβάσεων συνδέσε-
ων χρηστών. 
4. Τα συνολικά λειτουργικά έξοδα του Ομίλου
ΑΔΜΗΕ αυξήθηκαν κατά 16,0% και διαμορφώθη-
καν στα 188,8 εκατ. ευρώ έναντι 162,8 εκατ. ευρώ. 
5. Τα ενοποιημένα κέρδη προ τόκων, φόρων και
αποσβέσεων (EBITDA) αυξήθηκαν κατά 22,5%, φτά-
νοντας τα 260 εκατ. ευρώ έναντι 212,3 εκατ. ευρώ το
εννεάμηνο του 2023. Επιπλέον, τα συγκρίσιμα λει-
τουργικά κέρδη του ομίλου διαμορφώθηκαν σε
264,8 εκατ. ευρώ, υψηλότερα κατά 23,6% (είχαν δια-
μορφωθεί στα 214,2 εκατ. ευρώ). Με βάση όσα ανα-
φέρονται στις οικονομικές καταστάσεις, εξαιρούνται

μια σειρά από μη επαναλαμβανόμε-
να κονδύλια, όπως η πρόβλεψη για
την έκπτωση μειωμένου ρεύματος
που δίνεται σε υπαλλήλους και συν-
ταξιούχους της ΑΔΜΗΕ, η πρόβλεψη
για αποζημίωση προσωπικού συνο-
λικού ποσού 2,6 εκατ. ευρώ (έναντι
πρόβλεψης ποσού 370.000 ευρώ για
το εννεάμηνο του 2023) καθώς και η
πρόβλεψη για κινδύνους και έξοδα,
συνολικού ποσού 2,14 εκατ. ευρώ
έναντι αντίστοιχης πρόβλεψης πο-
σού 1,46 εκατ. ευρώ το 2023.
6. Τα ενοποιημένα κέρδη προ φό-

ρων και τόκων (ΕΒΙΤ) σημείωσαν εντυπωσιακή
αύξηση κατά 28,9% και ανήλθαν στα 167,6 εκατ.
ευρώ, έναντι 130 εκατ. ευρώ το αντίστοιχο εννεά-
μηνο του 2023. Επιπλέον, τα συγκρίσιμα EBIT δια-
μορφώθηκαν στα 172,3 εκατ. ευρώ και ήταν υψη-
λότερα κατά 30,7% (ήταν 131,9 εκατ. ευρώ). 
7. Τα ενοποιημένα κέρδη προ φόρων περιόδου
διαμορφώθηκαν στα 157 εκατ. ευρώ, καταγρά-
φοντας αύξηση κατά 32,1%, έναντι 118,9 εκατ. ευ-
ρώ, το αντίστοιχο διάστημα του εννεάμηνου 2023.  
8. Τέλος, τα ενοποιημένα καθαρά κέρδη διαμορ-
φώθηκαν στα 120 εκατ. ευρώ έναντι 91,4 εκατ. ευ-
ρώ το εννεάμηνο 2023 (αύξηση 31,3%). 

Τα μεγέθη του ΑΔΜΗΕ επιβεβαιώνουν το εξαι-
ρετικά αποτελεσματικό μάνατζμεντ, υπό την κα-
θοδήγηση του προέδρου και διευθύνοντος συμ-
βούλου Μάνου Μανουσάκη. Το μεγάλο στοίχημα
της φετινής χρονιάς είναι η ταχεία ωρίμανση της
νέας ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελλάδας-Σαουδι-
κής Αραβίας, Saudi Greek Interconnection. Ήδη
έχουν ανατεθεί οι μελέτες σκοπιμότητας για το
μεγάλο ενεργειακό έργο που θα συνδέσει για
πρώτη φορά την Ευρώπη με την Αραβική Χερσό-
νησο και οι οποίες αναμένεται να ολοκληρωθούν
εντός του έτους.Ο
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Εκτίναξη στα 120 εκατ. ευρώ 
για τον… υπερυψηλό «πυλώνα» 

ηλεκτρικής ενέργειας της Ελλάδας

«Υπερυψηλή» 
τάση στα κέρδη 

εννεαμήνου



Α
ν δεν υπήρχε ο Πρεμ Γουάτσα, θα έπρεπε ως
χώρα να τον... εφεύρουμε και αυτό διότι πρό-
κειται ίσως για τον πιο επιδραστικό διαφημιστή

της αξιοπιστίας και της επενδυτικής δυναμικής που
παρουσιάζει η χώρα μας στο παγκόσμιο στερέωμα των
θεσμικών επενδυτών. Ο 74χρονος μεγαλοεπενδυτής
δεν χάνει την ευκαιρία να μιλά για την Ελλάδα και τις
ευκαιρίες που παρουσιάζει. Όπως έχει πει σε παλαι-
ότερο συνέδριο του ΣΕΒ, «είμαι οπαδός της Ελλάδας.
Από όλες τις χώρες της Ευρώπης η ευκαιρία βρίσκεται
εδώ. Σημειώνονται δραματικές αλλαγές και είναι προς
τη σωστή κατεύθυνση. Το “τίποτα δεν είναι αδύνατο”
συμβαίνει τώρα στη χώρα. Και όταν οι επενδυτές έρ-

θουν και το δουν, θα πειστούν για το ορθόν του
λόγου μου. Η Ελλάδα θα συνεχίσει να προσελκύει
σημαντικές επενδύσεις. Όπου υπάρχει καλή κυ-
βέρνηση τα κεφάλαια έρχονται και η ανεργία μει-
ώνεται. Αυτό γίνεται τώρα».

Ο Πρεμ Γουάτσα αποφάσισε να τοποθετηθεί
στη χώρα μας ίσως στη χειρότερη στιγμή της, κα-
θώς επένδυσε εδώ το 2012, μία χρονιά που το
Grexit βρισκόταν στα χείλη σχεδόν κάθε Ευρω-

παίου γραφειοκράτη. Εκείνος όμως είδε μια μοναδική
ευκαιρία. Αποφάσισε να κάνει τοποθετήσεις που ξε-
πέρασαν το 1,5 δισ. ευρώ και πλέον έχει παρουσία στον
τραπεζικό κλάδο (κατέχει το 33,29% της Eurobank),
στη βιομηχανία με σημαντικό ποσοστό στη Metlen, στη
διαχείριση ακινήτων μέσω της Grivalia, στις ασφάλειες
μέσω της Eurolife και στο εμπόριο μέσω του Praktiker.
Επιπλέον, η εταιρεία του Fairfax Financial Holdings
Limited διατηρεί τοποθετήσεις και σε ελληνικά ομόλο-
γα και καταγράφει πλέον θετικό πρόσημο από τις το-
ποθετήσεις της στη χώρα μας.

Η αγάπη που δεν κρύβεται
Η σημασία που έχει ο Πρεμ Γουάτσα για την ελληνι-

κή οικονομία φαίνεται ξεκάθαρα από το γεγονός ότι
ενδέχεται να έχει συναντήσει στο Μέγαρο Μαξίμου

τους δύο τελευταίους Έλληνες πρωθυπουργούς πε-
ρισσότερες φορές απ’ ό,τι τους έχουν συναντήσει οι
βουλευτές τους. Σε επιστολή που είχε στείλει παλαι-
ότερα στους μετόχους του στο χρηματιστήριο του Το-
ρόντο, όπου είναι εισηγμένος ο όμιλός του, είχε γρά-
ψει πως η Ελλάδα αναμένεται τα επόμενα χρόνια να
εμφανίσει υψηλή ανάπτυξη (κάποια στιγμή προέβλε-
ψε ακόμη και 8%). Στην ίδια επιστολή σημείωνε:
«Μπορούμε πλέον να είμαστε αισιόδοξοι ότι οι επεν-
δύσεις μας στην Ελλάδα (επιτέλους!) θα τα πάνε πολύ
καλά». Αυτό το «επιτέλους» -με το θαυμαστικό- είχε
δείξει την ανησυχία που είχε κάποια στιγμή για την πο-
ρεία της ελληνικής οικονομίας αλλά και για την επιβε-
βαίωση τελικά που είχε συνοδεύσει την αρχική του
απόφαση να επενδύσει εδώ.

Μοιραία, η οικονομική ικανοποίηση που έχει δώσει
στον Πρεμ Γουάτσα η τοποθέτησή του στην Ελλάδα τον
έκανε τόσο χαρούμενο ώστε το 2015, όταν η Fairfax
συμπλήρωνε 30 χρόνια ζωής, όλος ο εορτασμός έγινε
στο Costa Navarino, όπου αυτός με την οικογένειά του,
όλοι οι στενοί συνεργάτες του επίσης με τις οικογένει-
ές τους και συνολικά 1.000 άνθρωποι κατηφόρισαν
από τον Καναδά στη μεσσηνιακή πρωτεύουσα.

Η αρχή με τα 8 δολάρια
Ο Πρεμ Γουάτσα είναι ένας άνθρωπος που ξεκίνησε

από το απόλυτο μηδέν και, σύμφωνα με το «Forbes»,
σήμερα έχει αξία 2,2 δισ. δολαρίων. Γεννήθηκε στην Ιν-

δία από έναν δάσκαλο και ήταν το τρίτο από τα τέσσερα
παιδιά του. Σπούδασε χημικός μηχανικός στο Ινδικό Ιν-
στιτούτο Τεχνολογίας στο Μαντράς, όμως αποφάσισε
να μεταναστεύσει στον Καναδά, όπου είχε ήδη πάει ο
αδελφός του. Εκεί -όπως έχει πει- έφτασε έχοντας μό-
λις 8 δολάρια στην τσέπη, κατάφερε όμως να βρει δου-
λειά ως πωλητής κλιματιστικών και παράλληλα σπού-
δασε τελειώνοντας το University of Western Ontario
Business School. Όμως, ακόμη και η πρώτη του συ-
νέντευξη για να πιάσει δουλειά ως απόφοιτος πανεπι-
στημίου δεν ήταν χωρίς περιπέτειες.

Ήταν 1974 και ο τότε 24χρονος νέος βρισκόταν στην
οδό Bloor στο κέντρο του Τορόντο. Έδειχνε αγχωμέ-
νος, καθώς περπατούσε γρήγορα και νευρικά για το
ραντεβού του, γεγονός που τον έκανε να φαίνεται ύπο-
πτος στους αστυνομικούς της περιοχής, οι οποίοι ανα-
ζητούσαν τους δράστες μιας ληστείας τραπέζης που
είχε γίνει λίγο νωρίτερα. Παρά το γεγονός ότι τον στα-
μάτησαν και ήταν έτοιμοι να τον συλλάβουν, τελικά οι
αστυνομικοί κατάλαβαν ότι δεν είχε καμία σχέση με το
περιστατικό και έτσι ο Πρεμ Γουάτσα πήρε τη δουλειά
και βρέθηκε να εργάζεται στην Confederation Life.

Από εκείνη τη στιγμή ξεκινά και η ιστορία που τον
φέρνει στο σήμερα.

Δέκα χρόνια αφού ξεκίνησε να εργάζεται ως ασφα-
λιστής -το 1984- μαζί με το πρώην αφεντικό του, Τόνι
Χάμπλιν, ιδρύει μια μικρή επενδυτική εταιρεία. Έναν
χρόνο μετά οι δύο συνέταιροι αγοράζουν μια μικρή
ασφαλιστική εταιρεία που ήταν στα πρόθυρα της χρεο-
κοπίας. Αποφασίζει να ακούσει την ιδέα μιας από τις
γραμματείς του και αλλάζει το όνομα της εταιρείας σε
Fairfax, το οποίο προέρχεται από τη σύνθεση των λέξε-
ων «Fair Friendly Acquisition» που σημαίνει «δίκαιη
φιλική εξαγορά». 

Σήμερα η Fairfax διαχειρίζεται περιουσιακά στοι-
χεία που αγγίζουν τα 74 δισ. δολάρια, παραμένει ει-
σηγμένη στο Χρηματιστήριο του Τορόντο και απασχο-
λεί 44.000 εργαζομένους σε όλο τον κόσμο. 
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Από την Ινδία στον Καναδά με 8 δολάρια
στην τσέπη και τελικά μεγαλοεπενδυτής

με ατομική αξία 2,2 δισ. δολαρίων 
- Πιστεύει ότι από όλη την Ευρώπη 
η ευκαιρία βρίσκεται στη χώρα μας 

και για αυτό επενδύει

ΠΡΕΜ ΓΟΥΑΤΣΑ

Ο δισεκατομμυριούχος
που λάτρεψε
την Ελλάδα

του Κωνσταντίνου
Δαυλού



Τ
ις λεπτομέρειες για την αύξηση με-
τοχικού κεφαλαίου κατά 200 εκατ.
ευρώ, που θα χρηματοδοτήσει επεν-

δύσεις για την ανάπτυξη νέων τομέων δρα-
στηριοτήτων, δημοσιοποίησε η Aktor, με την
τιμή ανά μετοχή να ορίζεται στα 4,60 ευρώ,
για καθεμία από τις 43.478.478 μετοχές που
θα εκδοθούν στο πλαίσιο της ΑΜΚ.

H ανακοίνωση της εισηγμένης: «Η εται-
ρεία Ακtor Ανώνυμη Εταιρεία Συμμετοχών,
Τεχνικών και Ενεργειακών Έργων (η εται-
ρεία ή η Ακtor) γνωστοποιεί προς το επεν-
δυτικό κοινό τα ακόλουθα:

Η έκτακτη Γενική Συνέλευση των μετό-
χων στις 19/11/2024 αποφάσισε, μεταξύ άλ-
λων, την αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου
της εταιρείας έως το ποσό 13.043.543,40
ευρώ, με την έκδοση έως 43.478.478 νέων,
κοινών, άυλων, ονομαστικών μετά ψήφου
μετοχών ονομαστικής αξίας 0,30 ευρώ εκά-
στης (οι νέες μετοχές), μέσω δημόσιας προ-
σφοράς, με καταβολή μετρητών, με τιμή
διάθεσης εκάστης νέας μετοχής 4,60 ευρώ,
με δικαίωμα προτίμησης υπέρ των υφιστά-
μενων μετόχων της εταιρείας, σύμφωνα με
τις σχετικές διατάξεις του Ν. 4548/2018 και
του Καταστατικού της και με δικαίωμα προ-
εγγραφής υπέρ των ασκησάντων πλήρως το
προτιμησιακό δικαίωμά τους (εφεξής η αύ-
ξηση). Σύμφωνα με την από 23/12/2024
απόφαση του Διοικητικού Συμβουλίου της
εταιρείας, κατόπιν εξουσιοδότησης προς
αυτό από την έκτακτη Γενική Συνέλευση
των μετόχων της 19/11/2024, οι έχοντες δι-
καίωμα προτίμησης στην αύξηση θα δι-
καιούνται να αποκτήσουν νέες μετοχές με
αναλογία 0,270853467785515 νέες μετοχές
προς μία υφιστάμενη μετοχή της εταιρείας.

Η τιμή διάθεσης των νέων μετοχών ανέρχεται σε 4,60
ευρώ ανά μετοχή και δύναται να είναι ανώτερη της χρη-
ματιστηριακής τιμής κατά τον χρόνο αποκοπής του δι-
καιώματος προτίμησης. Η συνολική διαφορά μεταξύ
της ονομαστικής αξίας των νέων μετοχών και της τιμής
διάθεσης, ποσού (σε περίπτωση πλήρους κάλυψης της
αύξησης) 186.957.455,40 ευρώ, θα αχθεί σε πίστωση
του λογαριασμού “Διαφορά από την έκδοση μετοχών
υπέρ το άρτιο”.

Μετά την ως άνω αύξηση, και σε περίπτωση που αυτή
καλυφθεί πλήρως, το καταβεβλημένο μετοχικό κεφάλαιο
της εταιρείας θα ανέρχεται, υπό την παραδοχή της πλή-
ρους κάλυψης, σε 61.200.738,90 ευρώ διαιρούμενο σε
204.002.463 κοινές, άυλες, ονομαστικές μετά ψήφου με-
τοχές, ονομαστικής αξίας 0,30 ευρώ εκάστη.

Σε περίπτωση πλήρους κάλυψης της αύξησης, τα συ-
νολικά αντληθέντα κεφάλαια θα ανέλθουν σε ποσό
200.000.998,80 ευρώ. Τα καθαρά αντληθέντα κεφάλαια,
μετά την αφαίρεση των εκτιμώμενων δαπανών έκδοσης
ποσού περίπου 2 εκατ. ευρώ, θα ανέλθουν σε ποσό περί-
που 198.000.998,80 ευρώ.

Την 9/12/2024 καταχωρήθηκε στο Γενικό Εμπορικό
Μητρώο (ΓΕΜΗ) με κωδικό αριθμό καταχώρισης
4872217 η με αριθμό 3507409ΑΠ/09-12-2024 απόφαση

της Διεύθυνσης Εταιρειών (Τμήμα Εισηγμένων ΑΕ) του
υπουργείου Ανάπτυξης (ΑΔΑ: 65ΥΡ46ΝΛΣΞ-87Ε), με την
οποία εγκρίθηκε η τροποποίηση των άρθρων 1 (επωνυ-
μία) και 5 (μετοχικό κεφάλαιο), του καταστατικού της
εταιρείας, σύμφωνα με την από απόφαση της έκτακτης
Γενικής Συνέλευσης των μετόχων της, με την οποία απο-
φασίστηκε, μεταξύ άλλων, η αύξηση.

Προθεσμία άσκησης δικαιώματος προτίμησης
Η προθεσμία για την άσκηση των δικαιωμάτων προτί-

μησης των υφιστάμενων μετόχων, σύμφωνα με την από
19/11/2024 απόφαση της έκτακτης Γενικής Συνέλευσης
σε συνδυασμό με την από 23/12/2024 απόφαση του ΔΣ
της εταιρείας είναι 14 ημέρες.

Ημερομηνία αποκοπής δικαιώματος προτίμησης
Ως ημερομηνία αποκοπής του δικαιώματος συμμετο-

χής στην αύξηση ορίζεται η 7/1/2025 (ημερομηνία απο-
κοπής). Από την ημερομηνία αποκοπής, τα δικαιώματα
προτίμησης της εταιρείας θα είναι διαπραγματεύσιμα στο

Χρηματιστήριο Αθηνών (το ΧΑ)
χωρίς το δικαίωμα συμμετοχής
στην εν λόγω αύξηση και η τιμή
εκκίνησης των νέων μετοχών
της εταιρείας στο ΧΑ θα διαμορ-
φωθεί σύμφωνα με τον Κανονι-
σμό του ΧΑ, σε συνδυασμό με
την υπ’ αριθ. 26 απόφαση του
ΔΣ του ΧΑ, όπως ισχύει.

Διαδικασία άσκησης δικαιώματος προτίμησης
Δικαίωμα προτίμησης για την απόκτηση των νέων με-

τοχών στην αύξηση έχουν:
i. Όλοι οι μέτοχοι της εταιρείας, οι οποίοι θα είναι εγγε-

γραμμένοι στο ΣΑΤ της ΕΛΚΑΤ, κατά την ημερομηνία
προσδιορισμού δικαιούχων (ημερομηνία καταγραφής)
σύμφωνα με το άρθρο 5.2 του Κανονισμού ΧΑ, ήτοι την
8/1/2025, εφόσον διατηρούν τα δικαιώματα αυτά κατά τον
χρόνο άσκησής τους, και

ii. όσοι αποκτήσουν δικαιώματα προτίμησης κατά
την περίοδο διαπραγμάτευσης των εν λόγω δικαιωμά-
των στο ΧΑ.

Τα ανωτέρω υπό (i) και (ii) αναφερόμενα πρόσωπα θα
δικαιούνται να ασκήσουν δικαιώματα προτίμησης για την
απόκτηση νέων μετοχών με αναλογία
0,270853467785515 νέες μετοχές για καθεμία υφιστάμε-
νη μετοχή.

Ως ημερομηνία καταγραφής δικαιούχων (record date)
έχει οριστεί η 8/1/2025.

Η ημερομηνία έναρξης της περιόδου διαπραγμάτευ-
σης και άσκησης των δικαιωμάτων προτίμησης είναι η
10/1/2025, ενώ ως ημερομηνία λήξης της περιόδου δια-
πραγμάτευσης των δικαιωμάτων προτίμησης έχει οριστεί
η 21/1/2025, και ως ημερομηνίας λήξης της περιόδου
άσκησης δικαιωμάτων προτίμησης η 24/1/2025».Ο
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Η 7η Ιανουαρίου ημερομηνία 
αποκοπής δικαιώματος 
συμμετοχής στην ΑΜΚ

Στόχος της εταιρείας να αντληθούν
έως και 200 εκατ. ευρώ

ΟΜΙΛΟΣ AKTOR
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

BriQ Properties: Ξεκίνησε
στις 2/1 η διαπραγμάτευση
των νέων μετοχών

Το Χρηματιστήριο Αθηνών υποδέχθηκε την
Πέμπτη 2/1 εκπροσώπους της διοίκησης, στε-
λέχη και συνεργάτες της εταιρείας BriQ Prop-
erties ΑΕΕΑΠ με αφορμή την έναρξη διαπραγ-
μάτευσης των νέων μετοχών της που προέκυ-
ψαν από την αύξηση κεφαλαίου της, στο πλαί-
σιο της συγχώνευσης μέσω απορρόφησης της
εταιρείας Intercontinental International. Η δι-
ευθύνουσα σύμβουλος της BriQ Properties κ.
Άννα Αποστολίδου κήρυξε την έναρξη της συ-
νεδρίασης του Χρηματιστηρίου χτυπώντας το
παραδοσιακό καμπανάκι και στη συνέχεια δή-
λωσε: «Η BriQ Properties με στρατηγικές κινή-
σεις όπως η συγχώνευση που ολοκληρώθηκε
και οι επενδύσεις σε βιώσιμη ανάπτυξη συμ-
βάλλει στην εξωστρέφεια της ελληνικής χρη-
ματιστηριακής αγοράς. Οι επενδύσεις σε ακίνη-
τα μέσω των ΑΕΕΑΠ είναι στρατηγικής σημα-
σίας για τους Έλληνες και ξένους επενδυτές,
καθώς προσφέρουν μια ελκυστική και ασφαλή
επιλογή για επενδυτές που αναζητούν διασπο-
ρά ρίσκου και αξιόπιστες, υψηλές αποδόσεις».

Ρεκόρ κατέγραψαν το 2024
οι νεοσύστατες επιχειρήσεις

Χρονιά-ρεκόρ για το επιχειρείν ήταν το 2024,
καθώς σύμφωνα με τα στοιχεία του Γενικού Εμ-
πορικού Μητρώου (ΓΕΜΗ) και της Κεντρικής
Ένωσης Επιμελητηρίων Ελλάδος (ΚΕΕΕ) φέτος
άνοιξαν συνολικά 63.000 νέες επιχειρήσεις.
Αυτό αναφέρεται στο εβδομαδιαίο ηλεκτρονικό
ενημερωτικό δελτίο του Εμπορικού και Βιομη-
χανικού Επιμελητηρίου Πειραιώς, ενώ πιο ανα-
λυτικά γνωστοποιούνται τα εξής: Σύμφωνα με
τα στοιχεία, σε σχέση με πέρυσι καταγράφεται
μια αύξηση της τάξης του 11%, καθώς το 2023 εί-
χαν ιδρυθεί 58.200 επιχειρήσεις. Πρόκειται για
μια αύξηση που έρχεται να επιβεβαιώσει το γε-
γονός ότι η ελληνική οικονομία έχει μπει σε μια
ρότα ανάκαμψης και πως οι επιχειρηματίες δεν
διστάζουν να δοκιμαστούν στα νέα δεδομένα
της αγοράς, αφήνοντας κατά μέρος την επιφυ-
λακτικότητα που υπήρχε τον πρώτο καιρό μετά
την έξοδο από τα μνημόνια και την υπερδεκαετή
κρίση που βιώσαμε. Οι κλάδοι που πρωταγωνι-
στούν είναι: Λιανικό και χονδρικό εμπόριο,
Εστίαση και τουρισμός, Τεχνικά και επιστημονι-
κά επαγγέλματα, Μεταποίηση. Ο
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ΙΑΗ ΓΕΚ Τέρνα ΑΕ (ATHEX: GEKTERNA) ανακοίνωσε την προ-

γραμματισμένη αποχώρηση του κ. Gagik Apkarian, ιδρυτή της
Tetrad Capital Partners, από το Διοικητικό της Συμβούλιο, με
ισχύ από τις 31/12/2024. Ο κ. Apkarian εντάχθηκε στο Διοικητι-
κό Συμβούλιο της ΓΕΚ Τέρνα τον Απρίλιο του 2017. Ως ανεξάρ-
τητο μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου, έπαιξε σημαντικό ρό-
λο στην ανάπτυξη της εταιρείας, ειδικά σε θέματα εταιρικής
διακυβέρνησης, πρακτικών management και στρατηγικών
σχέσεων με επενδυτές. «Ήταν μεγάλο προνόμιο να υπηρετώ
στο Διοικητικό Συμβούλιο της ΓΕΚ Τέρνα», δήλωσε ο κ. Apkari-
an. «Εκ μέρους της ΓΕΚ Τέρνα, ευχαριστούμε τον Gagik Apkar-
ian για τη συμβολή του τα τελευταία οκτώ χρόνια», δήλωσε ο κ. Γιώργος Περιστέρης, πρόεδρος και διευθύνων σύμβου-
λος της εταιρείας. «Οι γνώσεις του, η διεθνής του εμπειρία και η συνεργατική προσέγγισή του συνεισέφεραν στην πρόοδο
και τον μετασχηματισμό της ΓΕΚ Τέρνα τα τελευταία χρόνια».

Αποχώρησε από το ΔΣ της ΓΕΚ Τέρνα ο Gagik Apkarian

Prodea Investments: Ενεχυρίαση 5,365 εκατ. μετοχών από την Ανθός Properties
Σε ενεχυρίαση 5,365
εκατ. μετοχών της
Prodea Investments, συ-
νολικής αξίας 34,62 εκατ.
ευρώ, προχώρησε η Αν-
θός Properties, εταιρεία
με στενό δεσμό με τον
πρόεδρο του ΔΣ της εται-
ρείας Χριστόφορο Παπαχριστοφόρου, καθώς και με τον
Αθανάσιο Καραγιάννη, μέλος του ΔΣ. Ειδικότερα, η
Prodea σε ανακοίνωσή της αναφέρει: «Η Προντέα Ανώ-
νυμη Εταιρεία Επενδύσεων σε Ακίνητη Περιουσία (η
εταιρεία) ανακοινώνει, σύμφωνα με τις διατάξεις του
Ν.3556/2007 και του Κανονισμού (ΕΕ) 596/2014, και με-

τά από σχετικές γνωστο-
ποιήσεις που έλαβε, ότι το
νομικό πρόσωπο Ανθός
Properties Μονοπρόσωπη
Ανώνυμη Κτηματική Εται-
ρεία, το οποίο έχει στενό
δεσμό με τον πρόεδρο και
εκτελεστικό μέλος του ΔΣ

της εταιρείας κ. Χριστόφορο Παπαχριστοφόρου, καθώς
και με το εκτελεστικό μέλος του ΔΣ της εταιρείας κ.
Αθανάσιο Καραγιάννη, την 30/12/2024 ενεχυρίασε
5.365.930 μετοχές της εταιρείας συνολικής αξίας
34.610.248,50 ευρώ (με βάση την τιμή κλεισίματος της
μετοχής της εταιρείας της 30/12/2024)».

Η
Metlen Energy & Met-
als ανακοίνωσε ότι,
σύμφωνα με τους

όρους τού από 10/7/2023 Κοι-
νού Ομολογιακού Δανείου έκ-
δοσης της Metlen, η ημερομη-
νία προσδιορισμού των δι-
καιούχων τόκου του ΚΟΔ για
την 3η Περίοδο Εκτοκισμού εί-
ναι η Πέμπτη 9 Ιανουαρίου
2025. Όπως αναφέρεται σε
ανακοίνωση, από την Τετάρτη 8
Ιανουαρίου 2025 (ex-coupon
date) οι ομολογίες της εταιρεί-
ας θα είναι διαπραγματεύσιμες
στο Χρηματιστήριο Αθηνών
χωρίς το δικαίωμα είσπραξης του τρίτου τοκομεριδίου. Το
συνολικό μεικτό ποσό των οφειλόμενων τόκων για την ως
άνω Περίοδο Εκτοκισμού ανέρχεται στο ποσό των
10.222.222,22 ευρώ, ήτοι ποσό 20,444444 ευρώ ανά ομο-
λογία, ονομαστικής αξίας 1.000 ευρώ, το οποίο έχει υπο-

λογιστεί με επιτόκιο 4,00% ετησίως (προ φόρων), με βάση
έτος 360 ημερών και του πραγματικού αριθμού ημερών
(Actual/360) και αντιστοιχεί σε 500.000 ομολογίες που
τελούν σήμερα υπό διαπραγμάτευση στην οργανωμένη
αγορά του Χρηματιστηρίου Αθηνών.

Metlen: Ξεκινά η τρίτη περίοδος 
εκτοκισμού ομολογιακού δανείου
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ΥΠΕΣ: Τροποποίηση της
απόφασης για επιχορήγηση
δήμων και ΔΕΥΑ

Δημοσιεύτηκε στο ΦΕΚ η τροποποίηση
της υπ’ αρ. 26247/28.03.2023 απόφασης
του υπουργού αναπληρωτή Εσωτερικών
«Επιχορήγηση Δήμων και Δημοτικών Επι-
χειρήσεων Ύδρευσης - Αποχέτευσης
(ΔΕΥΑ) για την εξόφληση δικαστικών και
συναφών υποχρεώσεών τους» (Β’ 2011).
Όπως αναφέρεται στην απόφαση, «το πα-
ρόν πρόγραμμα επιχορήγησης ολοκλη-
ρώνεται κατά την 30ή Ιουνίου 2025. Τυχόν
υπόλοιπο της επιχορήγησης που δεν χρη-
σιμοποιείται μέχρι την ολοκλήρωση του
προγράμματος επιστρέφει στον Λογαρια-
σμό Οικονομικής Ενίσχυσης ΟΤΑ».

Αντιδήμαρχοι και
εντεταλμένοι σύμβουλοι
στον Δήμο Χαλανδρίου

Τη σύνθεση της διοίκησης του Δήμου
Χαλανδρίου για το 2025 όρισε ο δήμαρχος
Σίμος Ρούσσος. Ειδικότερα, με την από-
φαση 2748/2024 ορίστηκαν οι Δημήτρης
Βασιλόπουλος ως αντιδήμαρχος Διαχεί-
ρισης Απορριμμάτων, Χάρης Μαυρουδής
ως αντιδήμαρχος Περιβάλλοντος, Έλενα
Χριστούλη ως αντιδήμαρχος Τεχνικής
Υπηρεσίας, Κωνσταντίνος Ευθυμίου ως
αντιδήμαρχος Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
Αλέξης Μαυραγάνης ως αντιδήμαρχος
Αθλητισμού και Νέων Τεχνολογιών, Χρι-
στίνα Μαχαίρα ως αντιδήμαρχος Πολιτι-
σμού και Δημοσίων Σχέσεων, Ιωάννης
Λαδόπουλος ως άμισθος αντιδήμαρχος
Υγείας και Στήριξης Ατόμων Τρίτης Ηλι-
κίας, Ευθύμιος Κουράσης ως άμισθος αν-
τιδήμαρχος Παιδείας και Κέντρων Εξυπη-
ρέτησης Πολιτών. Επίσης, άμισθοι εντε-
ταλμένοι σύμβουλοι ορίστηκαν οι Γεράσι-
μος Λυμπεράτος ως άμισθος εντεταλμέ-
νος σύμβουλος για θέματα Κυκλικής Οι-
κονομίας, Διαχείρισης Βιοαποβλήτων και
Αποτροπής Απώλειας Τροφίμων, Ιωάννα
Αθανασάτου ως άμισθη εντεταλμένη σύμ-
βουλος για Θέματα Προσχολικής Αγωγής,
Δημήτρης Χριστουλάκης ως άμισθος εν-
τεταλμένος σύμβουλος για Θέματα Καθα-
ριότητας, Κωνσταντίνος Γερολυμάτος ως
άμισθος εντεταλμένος σύμβουλος για το
Ευρωπαϊκό Πρόγραμμα Cultural
HIDRANT και την Ανάπτυξη Διεθνών Σχέ-
σεων του δήμου σε ζητήματα Καινοτομίας
και Βιώσιμης Ανάπτυξης.

Παρέμβαση στον ΔΕΔΔΗΕ για προβλήματα
ηλεκτροφωτισμού ζητά ο Δήμος Νέας Ιωνίας

Την άμεση αποκατάσταση βλαβών στο δί-
κτυο του ηλεκτροφωτισμού ζητά από τη ΔΕΔ-
ΔΗΕ η Διεύθυνση Περιβάλλοντος του Δήμου
Νέας Ιωνίας, καθώς η έλλειψη φωτισμού δημι-
ουργεί προβλήματα στην καθημερινότητα των
δημοτών. Οι ηλεκτρολόγοι του δήμου επιλαμ-
βάνονται κάθε έκτακτου περιστατικού βλάβης
ή δυσλειτουργίας, ωστόσο υπάρχουν περιπτώ-
σεις που ο δήμος είτε δεν έχει τα μέσα, τα υλικά
ή την τεχνογνωσία, είτε απαγορεύεται η οποι-
αδήποτε παρέμβαση από τη νομοθεσία.

«Ο δήμος ενώνει τη φωνή του με τις διαμαρτυρίες των πολιτών και έχει επανειλημμένως θέ-
σει το συγκεκριμένο θέμα, καθώς υπάρχει έντονο πρόβλημα ασφάλειας στον υπεύθυνο για τη
Διαχείριση του Δικτύου Διανομής, τον ΔΕΔΔΗΕ», επισημαίνεται στο σχετικό αίτημα.

Δ
ύσκολη οικονομική χρονιά
θα είναι το 2025 αλλά και
οι επόμενες, όπως αποκα-

λύπτει ο δήμαρχος Παιανίας Ισί-
δωρος Μάδης, καθώς από το τα-
μείο του δήμου του θα πρέπει να
εκταμιευτεί το ποσό των 9,2 εκατ.
ευρώ. Ο δήμαρχος ισχυρίζεται πως
πρόκειται για έσοδα που προήλθαν
από τον Διεθνή Αερολιμένα Αθη-
νών ως δημοτικά τέλη. Οι παλιοί
δήμαρχοι της Παιανίας χρέωναν
δημοτικά τέλη και ο νυν καλείται να
τα επιστρέψει. Τα χρήματα αξιοποιήθηκαν από τις προηγούμενες δημοτικές αρχές, αλλά ο λογαριασμός
θα... πληρωθεί από την παρούσα μετά την τελεσίδικη απόφαση του Συμβουλίου της Επικρατείας, που ανα-
γνώρισε το δικαίωμα στον Διεθνή Αερολιμένα Αθηνών ΑΕ να μην καταβάλλει δημοτικά τέλη και στον Δήμο
Παιανίας, διότι το διασφάλισε η διακρατική συμφωνία του ελληνικού κράτους με τους Καναδούς επενδυτές.
Ο Δήμαρχος Παιανίας θεωρεί «οικονομικά ανέφικτο να αποπληρωθεί εφάπαξ το ποσό των 9,2 εκατ. ευρώ»
και κρίνει αναγκαία νομοθετική παρέμβαση από το υπουργείο Εσωτερικών για την τμηματική καταβολή του
ποσού. Ο ένας δήμος μετά τον άλλον που χρέωναν δημοτικά τέλη καλούνται να επιστρέφουν τα χρήματα
στην εταιρεία ως «αχρεωστήτως καταβληθέντα». Τα δημοτικά τέλη, η βασική πηγή εσόδων για την Τοπική
Αυτοδιοίκηση, έγιναν εφιάλτης για τους δήμους όπου έχει εγκατασταθεί ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών
ΑΕ, όπως επισημαίνει ο δήμαρχος Παιανίας.

Αύξηση-ρεκόρ στα τέλη
Ο Δήμος Κεντρικής Κέρκυρας και Δια-

ποντίων Νήσων έχει αποφασίσει αύξηση-
ρεκόρ στα δημοτικά τέλη, πάνω από 100%
(από 11 εκατ. ευρώ που θα εισπράξει το
2024 επιδιώκει αύξηση στα 22 εκατ. ευρώ
το 2025). Μάλιστα, οι αυξήσεις σε ορισμέ-
νες περιοχές και χωριά θα είναι πάνω και
από 200%. Η οικεία δημοτική αρχή δικαιο-
λογεί την αύξηση-ρεκόρ από το τεράστιο
κόστος της διαχείρισης των απορριμμάτων
του δήμου και ότι τα ανταποδοτικά τέλη
πρέπει να καλύπτουν αυτό το κόστος.

Είχε προηγηθεί ο Δήμος Βόρειας Κέρ-
κυρας, ο οποίος αύξησε δύο φορές τα τέλη
μέσα στο 2024, αθροιστικά από 150% έως
580%.

Θαλπωρή στους αστέγους
προσφέρει ο Δήμος
Αιγάλεω

Επίσκεψη σε χώρους όπου διαμένουν
άστεγοι πραγματοποίησε η Διεύθυνση
Κοινωνικής Προστασίας του Δήμου Αιγά-
λεω την παραμονή της Πρωτοχρονιάς. Στο
πνεύμα της δράσης «street work» προ-
σφέρθηκαν βασικά είδη πρώτης ανάγκης,
φαγητό, αλλά κυρίως ανθρώπινη επαφή,
ενθαρρυντικά λόγια και η διαβεβαίωση ότι
ο δήμος είναι αρωγός και συμπαραστάτης
στις ανάγκες τους. Στην πρωτοβουλία
συμμετείχαν η αντιδήμαρχος Κοινωνικής
Προστασίας, Παιδικών Σταθμών και Θεμά-
των Ισότητας Νίκη Βελλιανίτη και τα μέλη
της Επιτροπής Αλληλεγγύης και Κοινωνι-
κής Πολιτικής.

Ο Δήμος Παιανίας καλείται να επιστρέψει 
9,2 εκατ. στο Διεθνές Αεροδρόμιο Αθηνών

Νέοι αντιδήμαρχοι και εντεταλμένοι σύμβουλοι 
του Δήμου Πεντέλης

Νέους αντιδημάρχους και εντεταλμένους συμβούλους του Δήμου Πεντέ-
λης με θητεία ενός έτους όρισε η δήμαρχος Νατάσσα Κοσμοπούλου. Συγκε-
κριμένα, έμμισθοι αντιδήμαρχοι ορίζονται οι Ελένη Πολίτη, αντιδήμαρχος
Κοινωνικής Πολιτικής, Προληπτικής Ιατρικής και Ψυχικής Υγείας, υπεύθυνη
για τα ΚΑΠΗ, την Αιμοδοσία και τον συντονισμό της Δημοτικής Επιτροπής
Ισότητας, Παραβατικότητας, Συμβούλιο Μεταναστών, Άρτεμις Αργύρη, αντι-
δήμαρχος Πολιτισμού και Διοίκησης, Δημήτρης Τσούκλερης, αντιδήμαρχος
Καθαριότητας, Περιβάλλοντος, Αειφόρου Ανάπτυξης, Ηλεκτροφωτισμού,
Κοιμητηρίων, Διαχείρισης των αδέσποτων ζώων συντροφιάς (αναλαμβάνει
την εποπτεία και ευθύνη των Ευρωπαϊκών Προγραμμάτων), Δήμητρα Γιαν-
νακοπούλου, αντιδήμαρχος Καθημερινότητας του Πολίτη και ΚΕΠ, Βασίλης
Μπούρας, αντιδήμαρχος Πολιτικής Προστασίας και Συντονισμού του έργου της διοίκησης, και Αναστασία
Αβραμίδη-Κοτσιρέα, αντιδήμαρχος Καθημερινότητας στη ΔΚ Νέας Πεντέλης, Γεώργιος Δρόσος, αντιδήμαρ-
χος Λειτουργιών Πόλης. Άμισθοι αντιδήμαρχοι ορίζονται οι Φώτης Φωτίου, αντιδήμαρχος Πολεοδομίας και Τε-
χνικών Υπηρεσιών, και Γιάννης Ζούνης, αντιδήμαρχος Καθημερινότητας στη ΔΚ Πεντέλης.

Εντεταλμένοι δημοτικοί σύμβουλοι ορίζονται οι Βασίλης Κουβέλης (Παιδείας και Νεολαίας), Αθανάσιος
Μπάρκας (Αθλητισμού), Ηλίας Τσουχνικάς (Παιδικών Σταθμών), Γεώργιος Τάκας (Τεχνικών Θεμάτων) και Δη-
μήτρης Αποστολάκος (Θέματα Περιβαλλοντικής Πολιτικής).

Παρουσία του δημάρχου Ιωάννη Ηλία, του αντιδημάρχου
Πολιτικής Προστασίας Μάρκου Μάμα, εκπροσώπων της Πυ-
ροσβεστικής, της Αστυνομίας, της Τροχαίας, του Δασαρχεί-
ου Αιγάλεω, αντιδημάρχων, δημοτικών συμβούλων και αρ-
μόδιων υπηρεσιακών παραγόντων πραγματοποιήθηκε η
δεύτερη συνεδρίαση του Τοπικού Επιχειρησιακού Συντονι-
στικού Οργάνου Πολιτικής Προστασίας (ΤΕΣΟΠΠ). Η συνε-
δρίαση έγινε στο πλαίσιο της οργάνωσης και ενίσχυσης των
προετοιμασιών για την αντιμετώπιση κινδύνων από φυσικά
φαινόμενα και έκτακτες καταστάσεις. Η συνεδρίαση επι-
κεντρώθηκε σε κρίσιμα ζητήματα που αφορούν την ασφά-
λεια των πολιτών και την αρτιότερη ετοιμότητα του δήμου.

Δεύτερη συνεδρίαση του ΤΕΣΟΠΠ
του Δήμου Ασπροπύργου
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ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Μέσα στο δεύτερο μισό της σεζόν και
αφού πρώτα μπουν σε έναν δρόμο τα δύο

μεγάλα πρότζεκτ «Όπου υπάρχει Ελλάδα» και
«Η Ελλάδα ψηφίζει», ο ΣΚΑΪ επιθυμεί να βγά-
λει στον αέρα και ένα late night show. Η στρο-
φή του σταθμού σε ένα πιο πολυσυλλεκτικό
πρόγραμμα είναι δεδομένη και μια εκπομπή
με καλεσμένους στη βραδινή ζώνη συμπερι-
λαμβάνεται στα σχέδια της νέας διοίκησης. Το
ποιος θα αναλάβει την παρουσίαση του late
night βέβαια είναι ένα μεγάλο ερώτημα. Από
τη μία υπάρχουν πρόσωπα στον ΣΚΑΪ, όπως ο
Γιώργος Λιανός, η Κατερίνα Καραβάτου και ο
Χρήστος Φερεντίνος, τα οποία έχουν περάσει
ως σκέψη σε κάποιους για την παρουσίαση
μιας βραδινής εκπομπής. Από την άλλη όμως,
σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, ο σταθμός
θα ανοίξει πολύ τη βεντάλια της αναζήτησής
του, ακόμη και σε πρόσωπα εκτός τηλεόρα-
σης, όπως στον χώρο των ηθοποιών.

� Προς ανανέωση του συμβολαίου
του με τον Alpha φαίνεται πως

βαδίζει ο Γιώργος Θαναη-
λάκης, ο οποίος διαδέ-
χτηκε τον Χρήστο Φε-
ρεντίνο στην παρου-
σίαση του «Deal». Η
διάθεση του σταθμού
είναι να συνεχιστεί το
παιχνίδι και την επόμενη
χρονιά με τον ίδιο παρουσια-
στή, καθώς κρίνονται ικανοποιητικές οι
επιδόσεις του στους πίνακες τηλεθέα-
σης της Nielsen. Αυτό βέβαια φαίνεται
ότι ανακόπτει οποιοδήποτε σενάριο επι-
στροφής του Χρήστου Φερεντίνου.

� Το Mega πρωταγωνίστησε στους πίνακες
τηλεθέασης καθ’ όλη τη διάρκεια του

2024. Ο σταθμός ολοκλήρωσε τη χρονιά που
έφυγε με ξεκάθαρη πρωτιά στο σύνολο του
κοινού με μέσο όρο 13%. Στην κορυφή βρέ-
θηκε και στο δυναμικό κοινό 18-54 με μέσο
μερίδιο τηλεθέασης 11,6%. Ενημέρωση, μυ-
θοπλασία και ψυχαγωγία έφεραν το κανάλι
στην πρώτη θέση και στην prime time με μέ-
σο μερίδιο στο σύνολο του κοινού 15,2% και
12,4% στο δυναμικό κοινό 18-54.

� Με το εορταστικό επεισόδιο του
«The Voice» άλλαξαν χρόνο οι

τηλεθεατές την Παραμονή της Πρωτο-
χρονιάς. Το δημοφιλές talent show σε
ένα επεισόδιο-έκπληξη αποτέλεσε την
πρώτη επιλογή των τηλεθεατών με πο-
σοστό 29,8% στο σύνολο και 24,7% στο
δυναμικό κοινό. Αξίζει να σημειωθεί ότι
η εκπομπή προπορεύτηκε σημαντικά
έναντι των αντίστοιχων προγραμμάτων
του ανταγωνισμού.

Σε θρίλερ εξελίσσεται η αλλαγή που επιθυ-
μεί να κάνει ο ΑΝΤ1 στην πρωινή ζώνη του
σταθμού. Το κανάλι για λόγους ανταγωνιστι-
κότητας αποφάσισε η εκπομπή «Καλημέρα
Ελλάδα» με τον Γιώργο Παπαδάκη να ολο-
κληρώνεται στις 9.23 και αμέσως μετά να ξε-

κινά «Το Πρωινό» με τον Γιώργο Λιάγκα. Οι
άνθρωποι του ΑΝΤ1 θεωρούν πως αυτή η αλ-
λαγή θα ωφελήσει και τα δύο προγράμματα
στο κομμάτι της τηλεθέασης. Εξάλλου, κάτι
αντίστοιχο συμβαίνει αυτήν τη στιγμή με τις
δύο πρωινές εκπομπές του Mega, «Κοινωνία
ώρα Mega» και «Buongiorno», οι οποίες πα-
ρουσιάζουν μια ιδιαίτερη δυναμική στους πί-
νακες μετρήσεων. Την ανακοίνωση έκανε ο
ίδιος ο Γιώργος Παπαδάκης μέσα από την εκ-
πομπή του το πρωί της Παρασκευής, αναφέ-
ροντας πως η αλλαγή θα ισχύσει από τις 7 Ια-
νουαρίου. Μερική ώρα αργότερα όμως ο πα-
ρουσιαστής επανήλθε στο θέμα, αναφέρον-
τας πως η ώρα μετάδοσης θα αλλάξει περί τα
μέσα του Ιανουαρίου.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, η εφαρ-
μογή του συγκεκριμένου προγραμματισμού
δεν αρέσει καθόλου στην πλευρά του Γιώρ-
γου Λιάγκα. Θεωρείται ότι μια αύξηση της
διάρκειας της εκπομπής «Πρωινό» μεσούσης

της σεζόν δεν θα προσφέρει κάτι. Αντιθέτως,
μια τέτοια κίνηση απαιτεί περισσότερη θεμα-
τολογία και άρα αντίστοιχη προσαρμογή του
ανθρώπινου δυναμικού. Με το ζήτημα να πα-
ραμένει αυτήν τη στιγμή σε εκκρεμότητα, θα
έχει πολύ ενδιαφέρον να δούμε πώς θα λύσει
ο ΑΝΤ1 τον γρίφο το προσεχές διάστημα.

Κ
οντά σε συμφωνία φαίνεται ότι βρίσκεται ο Ιβάν Σαββίδης με τον Δημήτρη Μάρη για
την πώληση του τηλεοπτικού σταθμού Open. Το τίμημα για τη μεταβίβαση των μετο-
χών ορίστηκε στα 37,5 εκατ. ευρώ, με τις δύο πλευρές να έχουν υπογράψει προ-

σύμφωνο. Ο Ιβάν Σαββίδης βρισκόταν εδώ και μερικούς μήνες σε διαδικασία αναζήτησης
αγοραστή για το Open. Ο ίδιος επιθυμεί εδώ και αρκετό καιρό να απεμπλακεί από τις δρα-
στηριότητές του στα media, καθώς οι ζημίες του κάθε τηλεοπτική σεζόν ανέρχονται σε αρ-
κετά εκατομμύρια ευρώ. Οι δύο επιχειρηματίες είχαν συνεργαστεί στο παρελθόν για έναν
χρόνο στην έκδοση της εφημερίδας «Έθνος». Ο Δημήτρης Μάρης είναι ιδρυτής και ιδιοκτή-
της του ομίλου ψηφιακών μέσων 24Media (News247, Sport24 κ.ά.). Να σημειώσουμε ότι το
τίμημα πώλησης είναι υψηλότερο απ’ όσα είχαν γίνει γνωστά το προηγούμενο διάστημα,
όταν ο Ιβάν Σαββίδης πραγματοποιούσε συζητήσεις και με άλλους ενδιαφερόμενους αγο-
ραστές. Αν η διαδικασία προχωρήσει κανονικά, το Open θα αλλάξει χέρια έπειτα από έξι
χρόνια - το 2018 ο Φίλιππος Βρυώνης το είχε πουλήσει ως Epsilon TV.

Κοντά σε συμφωνία για την πώληση του Open Σαββίδης και Μάρης

Με το πρώτο τρέιλερ του «Greece’s Next Top Model» να βρίσκεται στον
αέρα του Star, ξεκινά και επίσημα η προετοιμασία της επιστροφής του re-
ality μοντέλων. Σε αυτήν τη φάση βέβαια αυτό που ενδιαφέρει περισσότε-
ρο τους ανθρώπους του σταθμού είναι το να βρεθούν οι κατάλληλοι συμ-
μετέχοντες. Στην επόμενη φάση όμως αυτό που θα απασχολήσει τους ιθύ-
νοντες είναι το ποιοι θα καθίσουν στις καρέκλες της κριτικής επιτροπής.

Η Βίκυ Καγιά είναι το πρόσωπο που επιθυμεί το Star εδώ και καιρό να
επιστρέψει στο «GNTM», καθώς πιστεύεται ότι είναι αυτή που θα μπορέσει
να δώσει την απαραίτητη δυναμική στο πρότζεκτ. Αν καταφέρει το κανάλι
να την πείσει να πει το «ναι», το υπόλοιπο σχήμα είναι ο μεγάλος γρίφος

που θα πρέπει να λυθεί. Αν και γνωρίζουμε πως το Star δεν επιθυμεί να
επαναφέρει πρόσωπα που έχουν πάρει μέρος σε άλλα πρότζεκτ, όπως το
«My Style Rocks», Έλενα Χριστοπούλου, Δημήτρης Σκουλός και Γιώργος
Καράβας δύσκολα θα έπαιρναν εισιτήριο επιστροφής στο reality. Με την
προοπτική ενός reunion της πρώτης σεζόν όμως τίποτα δεν θα έπρεπε να
αποκλειστεί. Από την άλλη, η Ζενεβιέβ Μαζαρί παραμένει στο κάδρο, πιο
πιθανό με τον ρόλο που είχε αρχικά στο «GNTM», ενώ ένα μεγάλο ερώτη-
μα πλανάται πια πάνω από την Ηλιάνα Παπαγεωργίου, η οποία φαίνεται
πως θα επαναδιαπραγματευτεί από την αρχή και συνολικά τη συνεργασία
της με το Star.

Το «GNTM» έρχεται, αλλά οι κριτές αναζητούνται

Ο Παπαδάκης, ο Λιάγκας 
και το παρασκήνιο μιας δύσκολης απόφασης
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Οι Honda και Nissan υπέγραψαν ένα μνημόνιο κατανόησης με στόχο την ολο-
κλήρωση της συγχώνευσής τους υπό τη στέγη μιας νέας εταιρείας συμμετοχών
έως τον Αύγουστο του 2026. Στον νέο κολοσσό θα συμμετέχει βέβαια και η Mit-
subishi. Οι συνομιλίες ανάμεσα στις Honda και Nissan με στόχο τη συγχώνευσή
τους θα ξεκινήσουν σύντομα ούτως ώστε η οριστική συμφωνία να επέλθει έως τον

Ιούνιο του 2025. Σύμφωνα με τις δύο πλευρές, η συγχώνευση των δύο εταιρειών θα
ολοκληρωθεί τον Αύγουστο του 2026. Αν αυτό συμβεί, οι δύο μάρκες θα παραμεί-
νουν ξεχωριστές, αν και θα μοιράζονται πλατφόρμες και κινητήρια σύνολα, ενώ συ-
νέργειες θα προκύψουν τόσο στον τομέα Έρευνας και Εξέλιξης όσο και στην κατα-
σκευή οχημάτων.

«Εις σάρκα μίαν» Nissan, Honda και Mitsubishi

H
Dacia με το Duster άλλαξε ριζικά τα δεδομένα
στην κατηγορία των SUV με ένα μοντέλο πραγ-
ματικά εντυπωσιακό με κινητήρες βενζίνης,

υγραερίου αλλά και υβριδικών συστημάτων που δεν έχει
να ζηλέψει τίποτε από τα ανταγωνιστικά μοντέλα άλλων
κατασκευαστών, διατηρώντας όμως τη value for money
τιμή του. Στα παραπάνω προσθέστε ότι το Dacia Duster
διατίθεται σε δικίνητη ή τετρακίνητη έκδοση, με την τιμή
του να ξεκινά από τις 19.950 ευρώ για τη δικίνητη έκδοση
των 100 ίππων, 26.990 ευρώ για την τετρακίνητη έκδοση
των 130 ίππων και 28.890 ευρώ για την υβριδική έκδοση
των 140 ίππων.

Οι υποψήφιοι αγοραστές του Dacia Duster θα πρέπει
να γνωρίζουν επίσης ότι όλα τα μοντέλα της εταιρείας συ-
νοδεύονται από 5ετή εργοστασιακή εγγύηση, 3 χρόνια
οδική βοήθεια και 6 χρόνια εγγύηση αντιδιαβρωτικής
προστασίας και μπορεί να τα αποκτήσει κανείς με ιδιαίτε-
ρα ευέλικτα χρηματοδοτικά προγράμματα αποπληρωμής
που ξεκινούν από μηνιαία δόση των 150 ευρώ.

Εντυπωσιακό
Το ολοκαίνουργιο Duster είναι πραγματικά αναβαθμι-

σμένο συνολικά σε όλα τα σημεία του, προφανώς και θα
συμβάλει στη συνέχιση του success story της Dacia.

Η σχεδίαση του νέου Duster έχει διττή προσωπικότητα
που εκπλήσσει σίγουρα, καθώς διακρίνεται έντονα για τις
off road δυνατότητές του, ενώ την ίδια ώρα αποδεικνύεται
ανέλπιστα πολιτισμένο και άνετο στην άσφαλτο.

Η φιλοσοφία τού «σχεδόν σκληροτράχηλου» SUV
αποτυπώνεται σε όλο το αμάξωμα με τετράγωνες επιφά-
νειες και μυώδεις γραμμές. Στο εμπρόσθιο μέρος τα φω-
τιστικά σώματα με τα LED φώτα ημέρας δένουν αρμονικά
με τη μάσκα, η οποία φιλοξενεί το νέο σήμα. Τα μαύρα
άβαφα πλαστικά τονίζουν τις off road καταβολές, όπως
και οι μεγάλες μπάρες οροφής.

Από το πλάι διακρίνονται οι φουσκωμένοι θόλοι των

φτερών εμπρός και πίσω, τα πλαϊνά μαρσπιέ και οι πόρ-
τες του οδηγού και συνοδηγού που είναι επενδυμένα από
το Starkle. Το υπερυψωμένο πίσω τμήμα με τα πανέμορ-
φα πίσω φανάρια και οι προστατευτικές ποδιές εμπρός-
πίσω ολοκληρώνουν το «άγριο» off road σύνολο.

Αλλαγή σκηνικού
Ριζική είναι και η αλλαγή που καταγράφεται στην καμ-

πίνα επιβατών του νέου Dacia Duster. Οι σχεδιαστές κα-
τάφεραν να δώσουν και εδώ έναν off road τόνο, τον οποίο
όμως δένει αρμονικά με την τεχνολογία και την άνεση.

Οι επιφάνειες αποτελούνται αποκλειστικά και μόνο
από σκληρά πλαστικά, ωστόσο έχει γίνει τόσο καλή δου-
λειά με την αύρα που αποπνέει η καμπίνα. Ο οδηγός έχει
μπροστά του έναν έγχρωμο ψηφιακό πίνακα οργάνων 7
ιντσών που προσφέρει δυνατότητα εξατομίκευσης, ενώ
στο κέντρο του ταμπλό δεσπόζει η μεγάλη οθόνη του in-
fotainment των 10,1 ιντσών - δεν έχει την παραμικρή σχέ-
ση με το μέτριο και απολύτως βασικών δυνατοτήτων σύ-
στημα πολυμέσων που είχε το προηγούμενο μοντέλο.

Τέσσερις ενήλικες υψηλού αναστήματος (ίσως και
πέμπτος στο μέσο του πίσω καθίσματος με λίγη καλή διά-
θεση από μέρους των υπολοίπων) θα φιλοξενηθούν με
περισσή άνεση, ενώ την ίδια στιγμή στα 517 λίτρα χωρητι-
κότητας του πορτμπαγκάζ θα βολέψουν δίχως κανένα
πρόβλημα τις αποσκευές τους.

140 ίπποι!
Το σκληροτράχηλο Dacia Duster πέρασε στα μονοπά-

τια του εξηλεκτρισμού. Κάτω από το αναμφίβολα εντυ-
πωσιακό παρουσιαστικό είχε τοποθετηθεί ο γνωστός
ατμοσφαιρικός 4κύλινδρος βενζινοκινητήρας 1,6 λίτρων
με τους 94 ίππους και δύο ηλεκτροκινητήρες, εκ των
οποίων ο ένας αποδίδει 49 ίππους, ενώ ο δεύτερος χρη-
σιμεύει ως μίζα-γεννήτρια υψηλής τάσεως. Η συνολική
απόδοση των τριών συνόλων είναι 140 ίπποι στις 5.600

σαλ και 250Nm στις 2.400 σαλ που μεταδίδονται στον εμ-
πρός άξονα μέσω ενός ασυγχρόνιστου αυτόματου κιβω-
τίου 4 σχέσεων για τον βενζινοκινητήρα και δύο σχέσεων
για το πρωτεύον ηλεκτρικό σύνολο.

Άκρως εντυπωσιακή είναι η αυτονομία του Dacia
Duster Hybrid, καθώς με ένα γέμισμα και συνετή οδήγη-
ση ο οδηγός μπορεί να ξεπεράσει τα 1.000 χιλιόμετρα  κα-
θώς η μέση κατανάλωση καυσίμου ανέρχεται σε μόλις 5
λίτρα για κάθε 100 χλμ.

Αναβαθμισμένη οδική συμπεριφορά
Η οδική συμπεριφορά του νέου Dacia Duster έχει φτά-

σει πλέον σε ένα πάρα πολύ καλό επίπεδο. Στο ταξίδι το
Duster επηρεάζεται ελάχιστα από τους πλευρικούς ανέ-
μους ακόμη και στις υψηλές ταχύτητες, ωστόσο το στοι-
χείο που τελικά μάλλον θα ενοχλήσει αρκετούς δεν είναι
άλλο από τον θόρυβο του κινητήρα σε φάση πλήρους επι-
τάχυνσης, ο οποίος μειώνεται μόλις ο οδηγός σταματήσει
να πιέζει το πεντάλ του γκαζιού στο πάτωμα.

Σε δρόμο με στροφές το αμάξωμα λαμβάνει περιορι-
σμένες κλίσεις και το τιμόνι προσφέρει πλέον καλύτερη
ακρίβεια στα χέρια του οδηγού. Αν ο οδηγός το πιέσει στα
όρια, τότε η προοδευτική εξαλείφεται άμεσα από το σύ-
στημα ευστάθειας.

Μέσα στην πόλη το Dacia Duster είναι ευέλικτο και
αθόρυβο, ενώ οι μεγάλες διαδρομές των αναρτήσεων και
το ψηλό προφίλ των ελαστικών απορροφούν τις κακοτε-
χνίες. Η διαδικασία παρκαρίσματος είναι παιχνιδάκι ακό-
μη και για έναν άπειρο οδηγό, καθώς υπάρχει κάμερα
οπισθοπορίας.

Εκτός δρόμου το Dacia Duster Hybrid, με την από-
σταση του αμαξώματος από το έδαφος να είναι στα 21
εκατοστά, θα κινηθεί σε άνεση σε χωματόδρομους ή
λίγο λασπωμένα μονοπάτια, αλλά η έλλειψη τετρακίνη-
σης απαιτεί αυτοσυγκράτηση για να μη βρεθείτε προ
εκπλήξεως.

Δοκιμάζουμε το Dacia Duster 1.6
Hybrid με 140 ίππους!

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Δ
ιακοπές... τέλος για τη Super League, η

οποία έπειτα από δύο εβδομάδες διακοπής

επιστρέφει σήμερα στη δράση. Η 17η αγω-

νιστική ξεκινά με την αναμέτρηση Athens Kallithea -

ΠΑΣ Λαμία στις 17.00, ωστόσο το κυρίως... με-

νού έρχεται αύριο -αλλά και τη Δευτέρα- με

αρκετά και σημαντικά παιχνίδια.

Από το πρόγραμμα προφανώς και ξεχωρίζει το

Παναθηναϊκός - ΠΑΟΚ, που θα διεξαχθεί αύριο

στο ΟΑΚΑ στις 20.30. Στη σκιά της βαριάς τιμω-

ρίας του τεχνικού του «δικεφάλου του Βορρά»

και της έφεσης των πρωταθλητών κατά της πρω-

τόδικης απόφασης, οι «πράσινοι» υποδέχονται τους

Θεσσαλονικείς σε μια αναμέτρηση που μπορεί να αλ-

λάξει τις ισορροπίες στο φετινό πρωτάθλημα. Ο ΠΑΟΚ

είναι στη δεύτερη θέση της βαθμολογίας έχοντας 33

βαθμούς, με τον Παναθηναϊκό να είναι μόλις έναν βαθ-

μό πίσω και να επιζητά τη νίκη για το προσπέρασμα αλ-

λά και πιθανή άνοδο στην κορυφή σε ενδεχόμενη απώ-

λεια βαθμών του Ολυμπιακού.

Τον ηττημένο του μεγάλου ματς στο ΟΑΚΑ, αν αυ-

τός υπάρξει, ή και τυχόν απώλειες βαθμών και από

τους δύο σε ενδεχόμενη ισοπαλία «κυνηγά» και η

ΑΕΚ, η οποία είναι στους 31 βαθμούς και σε απόστα-

ση βολής από «τριφύλλι» και «δικέφαλο του Βορρά».

Η Ένωση αύριο στις 17.00 δοκιμάζεται εκτός έδρας

από τον Βόλο και θέλει να επιστρέψει στις νίκες με τη

νέα χρονιά, καθώς αποχαιρέτησε το 2024 με την εν-

τός έδρας γκέλα απέναντι στον Λεβαδειακό.

Η αγωνιστική θα κλείσει τη Δευτέρα στο Αγρίνιο, εκεί

όπου ο εξαιρετικός φέτος Παναιτωλικός του

Γιάννη Πετράκη υποδέχεται τον Ολυμπιακό. Οι

«ερυθρόλευκοι» θέλουν τη νίκη για να παρα-

μείνουν στην κορυφή της βαθμολογίας, την

ώρα που οι γηπεδούχοι θέλουν να επιστρέψουν

στα μεγάλα αποτελέσματα απέναντι στο «Big 4»

του πρωταθλήματος. Άλλωστε, οι Αγρινιώτες

ήταν και μία από τις ομάδες που έκοψαν βαθ-

μούς από τον Ολυμπιακό και στον πρώτο γύρο του πρω-

ταθλήματος, στο παιχνίδι του «Γεώργιος Καραϊσκά-

κης». Οι Πειραιώτες βέβαια ούτε που συζητούν αυτό το

ενδεχόμενο και ο Χοσέ Λουίς Μεντιλίμπαρ έχει προ-

ετοιμάσει την ομάδα του για τη νίκη, που θα τη διατηρή-

σει στην κορυφή του βαθμολογικού πίνακα.

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
Μετά από 16 αγωνιστικές

Ομάδα Αγ. Γκολ υπέρ-κατά Βαθμοί

1. ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ .......................16.......................28-11 ....................34

2. ΠΑΟΚ ....................................16.......................31-16 ....................33

3. ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ .................16 .......................16-9 .....................32

4. ΑΕΚ .......................................16 ......................25-10 ....................31

5. ΑΡΗΣ .....................................16.......................21-18 ....................27

6. ΠΑΝΑΙΤΩΛΙΚΟΣ....................16.......................15-12 ....................23

7. ΟΦΗ.......................................16 ......................22-24....................20

8. ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ.........................16 ......................20-23 ....................19

9. ASTERAS AKTOR.................16.......................17-18.....................19

10. ΠΑΝΣΕΡΡΑΪΚΟΣ ..................16 ......................19-28.....................17

11. ΒΟΛΟΣ...................................16 ......................12-26.....................17

12. ΛΕΒΑΔΕΙΑΚΟΣ .....................16 ......................19-26 ....................14

13. ATHENS KALLITHEA...........16 ......................14-26 ......................9

14. ΠΑΣ ΛΑΜΙΑ...........................16 .......................9-21 .......................9

SUPER LEAGUE  
Το πρόγραμμα της 17ης αγωνιστικής

ΗΜΕΡΑ                ΩΡΑ ΑΓΩΝΑΣ

4/1 ................17.00..................ATHENS KALLITHEA - ΛΑΜΙΑ

5/1 ................15.00 ..........ΛΕΒΑΔΕΙΑΚΟΣ - ΠΑΝΣΕΡΡΑΪΚΟΣ

5/1 ................16.30 ..............................................ΑΡΗΣ - ΟΦΗ

5/1 ................17.00 ............................................ΒΟΛΟΣ - ΑΕΚ

5/1 ................19.30 ............ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ - ASTERAS AKTOR

5/1 ................20.30 ........................ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ - ΠΑΟΚ

6/1 ................18.00 ..............ΠΑΝΑΙΤΩΛΙΚΟΣ - ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ

Το μεγάλο αυριανό ματς του ΟΑΚΑ 
ανάμεσα σε Παναθηναϊκό και ΠΑΟΚ

και η δοκιμασία του Ολυμπιακού 
στο Αγρίνιο τη Δευτέρα ξεχωρίζουν 

από το πρόγραμμα της 17ης αγωνιστικής 

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Ποδαρικό με... μάχες
στη Super League



«Καταλανός» ο Ερτέλ
Τη γραμμή των γκαρντ της θέλει να ενισχύσει η

Μπαρτσελόνα, αφού ο Ραούλ Νέτο, ο οποίος
αποκτήθηκε μετά τον σοβαρό τραυματισμό του
Λαπροβίτολα, δεν φαίνεται να καλύπτει τις απαι-
τήσεις των «μπλαουγκράνα». Έτσι, οι Καταλανοί
έχουν προχωρήσει σε συζητήσεις και αποκτούν
τον Γάλλο Τομά Ερτέλ για να καλύψει το κενό.

Ο Γιάννης και 
ο Ομπράντοβιτς

Στους 27 πόντους σταμάτησε ο Γιάννης Αντετο-
κούνμπο στον αγώνα των Μπακς με τους Νετς,
όμως η ομάδα του ηττήθηκε 110-113. Ο «Greek F-
reak» σε δηλώσεις του υποστήριξε πως δεν τον
ενδιαφέρουν τα προσωπικά ρεκόρ, ενώ αποκά-
λυψε ότι τα «ελάφια» έχουν κλέψει ένα από τα
συστήματα που εφάρμοζε στο παρελθόν ο Ζέλι-
κο Ομπράντοβιτς στη Φενερμπαχτσέ.

Τρινκιέρι κατά διαιτητών
Λάβρος κατά των διαιτητών ήταν ο τεχνικός της

Ζαλγκίρις Κάουνας Αντρέα Τρινκιέρι μετά την εν-
τός έδρας ήττα της ομάδας του από τον Ολυμπια-
κό. «Ο Ολυμπιακός χτυπάει, κρατάει και αρπάζει
στην άμυνα, πώς να κερδίσουμε χωρίς βολές;»,
ανέφερε ο έξαλλος Ιταλός, ο οποίος και στον
αγώνα του πρώτου γύρου στο ΣΕΦ είχε αφήσει
αιχμές για τους «ερυθρόλευκους». 

Ελεύθερος ο «Βίγια»
Βραχύβια ήταν η παρουσία του Λούκας Βιγια-

φάνιες στον Βόλο. Ο άλλοτε χαφ του Παναθηναϊ-
κού, ο οποίος επέστρεψε στο ελληνικό πρωτά-
θλημα το καλοκαίρι, δεν κατάφερε να «κολλή-
σει» με την ομάδα της Μαγνησίας, με αποτέλε-
σμα να αποχωρήσει. Ο Αργεντινός άσος αναζητά
πλέον τον επόμενο σταθμό της καριέρας του. 

Ραντεβού στα δικαστήρια
Η απόφαση του Αλέξη Κούγια να αναλάβει

την υπεράσπιση του Ραζβάν Λουτσέσκου στην

Επιτροπή Εφέσεων προκάλεσε αντιδράσεις. Ο

γνωστός ποινικολόγος πάντως με δήλωσή του

απάντησε στους επικριτές του και εξαπέλυσε

ευθεία επίθεση και στους αντιπάλους του ΠΑ-

ΟΚ, αναφέροντας πως θα δώσει περαιτέρω

απαντήσεις στις δικαστικές αίθουσες. 

SPORTS
ΣΑΒΒΑΤΟ 4 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL 44

Τ
ο γεγονός ότι τα έργα που αφορούν
την κατασκευή εγκαταστάσεων για
τον Ερασιτέχνη Παναθηναϊκό δεν

έχουν καν ξεκινήσει στον Βοτανικό και
ενώ είχε ανακοινωθεί ότι στις 31/12/2024
θα είχαν... παραδοθεί προκάλεσε την αντί-
δραση μερίδας του κόσμου του «τριφυλλι-
ού». Μάλιστα, περισσότερα από 1.000 μέ-
λη του Παναθηναϊκού Αθλητικού Ομίλου
συγκέντρωσαν υπογραφές και ζητούν τη
διεξαγωγή Γενικής Συνέλευσης με θέμα
συζήτησης την ακύρωση της συμφωνίας
για τη Διπλή Ανάπλαση. Για να συμβεί αυ-
τό θα πρέπει να υπάρξει καταγγελία σύμ-
βασης έως τις 31 Μαρτίου από τον Πανα-
θηναϊκό ΑΟ, κάτι που θα πρέπει να αποφασιστεί μέσω της
Γενικής Συνέλευσης. Σε κάθε περίπτωση πάντως οι τρά-
πεζες, που είναι ιδιοκτήτες της ΑΕΠ Ελαιώνας, δεν φαί-

νεται να έχουν πρόθεση να καλύψουν την περαιτέρω
χρηματοδότηση που απαιτείται κι έτσι ήδη αναζητούνται
άλλες λύσεις για να προχωρήσει το έργο. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Υπογραφές για... μπλόκο στον Βοτανικό

Ρίχνει... 
άγκυρα

Αν και στο ξεκίνημα της «πράσινης» θητείας του αμφισβητήθηκε έντονα, έχει εξελιχθεί σε
έναν από τους πιο κομβικούς παίκτες και αγαπημένους της κερκίδας. Μετά τον Ματίας Λεσόρ,
προς ανανέωση για δύο χρόνια με τον Παναθηναϊκό οδεύει και ο Χουάντσο Ερνανγκόμεθ... 
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Επικά έργα 
της Αφροδίτης

Λίτη

Σ
ημαντικές προσωπικότητες της Τέχνης

παρευρέθηκαν στην γκαλερί Citronne

για τα λαμπερά εγκαίνια της ατομικής

έκθεσης «Το Ονειρικό και το Όνειρο: Οι Επικο-

νιαστές της Ζωής» με την υπογραφή της Αφρο-

δίτης Λίτη.

Τάκης Μαυρωτάς, Αιμιλία Δέγλερη, Μιμή Φράγκου

Σοφία Δοξιάδη, Ζαν Ζακ και Μαρία Κλάους

Πανάγος
και Νινέτα 
Πατέρα, 
Γιώργος 
Πανέτσος

Δημήτρης
Λινός, 
Μάρω 

Πρεβελάκη
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Άρις και Ζέτα Αντσακλή
Στέλλα Βουλγαράκη, 

Νανώ Κουγιουμτζόγλου

Αϊνόλα Τερζοπούλου, Αφροδίτη Λίτη, 
Νίκος Βερνίκος

Λουίζα Καραπιδάκη, 
Αθανάσιος Μαρκόπουλος

Τατιάνα Σπινάρη-Πολλάλη, 
Αφροδίτη Λίτη, Ελένη Λάππα
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Μ
ε ιδιαίτερη λάμψη και κομψή πολυτέλεια πραγματο-

ποιήθηκε το εορταστικό gala του ξενοδοχείου

«One&Only Aesthesis» στη Γλυφάδα. Η κοσμική

Αθήνα έδωσε σύσσωμη το «παρών» απολαμβάνοντας μια αξέ-

χαστη μουσική και γαστρονομική εμπειρία.

Η κοσμική Αθήνα
σύσσωμη 

στην Αθηναϊκή
Ριβιέρα
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Aντώνης Ντόμινος Θοδωρής Χριστοδουλόπουλος, Στέλιος Καφαντάρης Περικλής Κονδυλάτος, Βασίλης Ζούλιας

Τζώρτζια Γώγουλου, Κατερίνα Μισιχρόνη

Χάρης Σταυρίδης, Άρης Καβατζίκης Ελισάβετ Ρουσσάκη, Χριστίνα Σαραντοπούλου, Ηρώ Βεντουρή

Anna Gauthier, Έβαν Πριτσιόλας Βάσω Aσφή, Μυρτώ Τριχείλη, Λουκάς Αγγέλου

Μυρτώ 
Τριχείλη,
Τζόση 
Βιτζιλαίου



ΠΕΔΙΟΝ ΤΟΥ ΑΡΕΩΣ

Φαντασμαγορική 
υποδοχή  

του νέου χρόνου
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Ο Χρήστος Μάστορας και οι «Μέλισσες» ξεσή-
κωσαν του πολίτες που κατέκλυσαν το Πεδίον 
του Άρεως, την παραμονή της Πρωτοχρονιάς. 

Με ένα λαμπερό μουσικό υπερθέαμα έγινε η υποδοχή 
του νέου έτους στο Χριστουγεννιάτικο Χωριό της Περι-
φέρειας Αττικής, όπου πάνω από 15.000 άνθρωποι 
απόλαυσαν την εορταστική συναυλία από το αγαπημέ-
νο συγκρότημα που γέμισε με ρυθμό και ενέργεια όλο 
τον χώρο.
Λίγα λεπτά πριν από την εκπνοή του 2024, στη γιγαντο-
οθόνη της κεντρικής σκηνής έγινε ζωντανή σύνδεση με 
το Σύνταγμα για την καθιερωμένη αντίστροφη μέτρηση 
για την υποδοχή της νέας χρονιάς από τον Δήμο Αθη-
ναίων, με τον περιφερειάρχη Αττικής Νίκο Χαρδαλιά 
να εύχεται καλή χρονιά, γεμάτη υγεία και χαμόγελο για 
κάθε μέρα του νέου έτους.
Στο Χριστουγεννιάτικο Χωριό, ένα μοναδικό drone 
show φώτισε τον αττικό ουρανό πάνω από το μεγαλύτε-
ρο δημόσιο άλσος της Αθήνας, προσφέροντας ένα υπέ-
ροχο θέαμα, με δεκάδες μικρά drones να σχηματίζουν 
τα πιο αναγνωρίσιμα παραδοσιακά σύμβολα της Πρω-
τοχρονιάς. Παράλληλα, όσοι βρίσκονταν στον χώρο 
είχαν την ευκαιρία να απολαύσουν και ένα εντυπωσι-
ακό light show, που φώτισε το πάρκο σε κάθε γωνιά 
του. Τη γιορτινή βραδιά παρουσίασε ο Θέμης Γεωργα-
ντάς, ενώ στη σκηνή εμφανίστηκαν επίσης ο Zaf και ο 
Onemanshow. Αξίζει να σημειωθεί ότι η εορταστική 
συναυλία είχε και φιλανθρωπικό χαρακτήρα, καθώς 
ο Χρήστος Μάστορας και οι «Μέλισσες» συμμετείχαν 
αφιλοκερδώς, προσφέροντας την αμοιβή τους σε δο-
μές της περιφέρειας για τις ανάγκες ευπαθών ομάδων.

Ιωάννα Χαρδαλιά, Νίκος Χαρδαλιάς
Γιώτα Παναγιωτοπούλου, Δήμητρα Χαρδαλιά

Χρήστος Μάστορας



ΠΛΑΤΕΙΑ ΣΥΝΤΑΓΜΑΤΟΣ

Εντυπωσιακή παραμονή Πρωτοχρονιάς με αθόρυβα πυροτεχνήματα
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Με ενθουσιασμό, μουσική και αλλά και χορούς, ο Δήμος Αθηναίων καλωσόρισε το 2025 στην Πλατεία Συντάγματος με την «Ταράτσα του Χρόνου» του Φοί-
βου Δεληβοριά. Στο μοναδικό αυτό show συμμετείχαν η Νατάσσα Μποφίλιου, η Μάρθα Φριντζήλα και ο Θανάσης Αλευράς, σε σκηνοθεσία του Άγγελου 
Τριανταφύλλου. Το κοινό ταξίδεψε στον χρόνο, από το 1945 έως το 2025, μέσα από τραγούδια, προβολές και εντυπωσιακές ερμηνείες, με φαντασμαγορικά 

σκηνικά, κοστούμια και χορογραφίες, σε μια ξεσηκωτική και άκρως πρωτότυπη μουσική αναδρομή αφιερωμένη στην Αθήνα.
Ο δήμαρχος Αθηναίων, Χάρης Δούκας, λίγο πριν από την καθιερωμένη αντίστροφη μέτρηση για την αλλαγή του χρόνου, δήλωσε: «Χρόνια πολλά σε όλες και όλους! 
Από την πλατεία Συντάγματος, ας στείλουμε όλοι ένα μήνυμα πίστης. Πίστης για το δικαίωμα να κάνουμε καλύτερη τη ζωή στην Αθήνα, σε κάθε πόλη, σε κάθε χωριό, 
σε όλη τη χώρα. Μπορούμε να βελτιώσουμε τις ζωές μας. Μπορούμε να κάνουμε τη διαφορά. Και να υποδεχθούμε το 2025 με μια ευχή: με ανθρωπιά, με αλήθεια, 
με πείσμα και δύναμη, να κατορθώσουμε να είναι το 2025 η χρονιά μας. Η χρόνια που θα μας φέρει πιο κοντά στα όνειρά μας».
Αξίζει να τονίσουμε ότι με σεβασμό σε ευάλωτα στους δυνατούς ήχους άτομα, στα ζώα αλλά και στο περιβάλλον, για πρώτη φορά η Αθήνα γιόρτασε την άφιξη του 
νέου έτους με αθόρυβα πυροτεχνήματα που φώτισαν τον νυχτερινό ουρανό, ενώ ακολούθησε μια λαμπερή εναέρια παράσταση από εκατοντάδες drones, τα οποία 
πέταξαν πάνω από την καρδιά της πόλης. Το μουσικοθεατρικό πολυθέαμα ξεκίνησε από νωρίς, με τη Φιλαρμονική Ορχήστρα του Δήμου, και ολοκληρώθηκε με το 
φαντασμαγορικό show.

Φοίβος Δεληβοριάς, Χάρης Δούκας

Νατάσσα Μποφίλιου

Θανάσης Αλευράς

Αντριάνα 
Παρασκευοπούλου



ΑΝΝΑ ΚΑΝΔΑΡΑΚΗ

Παρουσίασε το βιβλίο της  
στο Μέγαρο Μουσικής Αθηνών

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Η γνωστή ψυχολόγος Άννα Κανδαράκη 
παρουσίασε το βιβλίο της «Τα χρώ-
ματα που εσείς μου μάθατε», σε μια 

άκρως επιτυχημένη εκδήλωση.
Κατά τη διάρκεια της παρουσίασης, την 
οποία συντόνισε η δημοσιογράφος Λένα 
Αρώνη, διάβασαν αποσπάσματα οι ηθο-
ποιοί Ναταλία Τσαλίκη και Χρήστος Κοντο-
γιώργης. Για το βιβλίο, που έχει σημειώσει 
τρομερή επιτυχία καθώς είναι ήδη sold out, 
θα κυκλοφορήσει και επετειακή έκδοση με 
φανταστικό εξώφυλλο και ολόφρεσκο και-
νούριο κείμενο της συγγραφέως.
Μια γεύση για όσα θα συναντήσουμε στις 
σελίδες του μας δίνει το κομμάτι που ακο-

λουθεί: Τον βοήθησα,αρχικά με ερωτήσεις, υποθέσεις και απαλή φωνή. 
Με χειρουργικές κινήσεις, τόσο προσεκτικά όσο όταν πας να αγγίξεις ένα 
μισάνοιχτο όστρακο, που με το που το πλησιάζεις κλείνει, ήθελα να τον 
προσεγγίσω, να μάθω την ιστορία του. Ήξερα ότι ανά πάσα στιγμή μπο-
ρούσα να τον χάσω. Αυτό είναι πάντα ένα από τα βασικά που δουλεύουμε 
στην ψυχοθεραπεία. Να μαλακώσουμε τις άμυνές μας, να καταλάβουμε 
ότι να λυγίζεις δεν είναι αδυναμία, αλλά δύναμη. Θραύσματα και μονο-
πάτια που έχουν συναντηθεί μέσα στη θεραπευτική αίθουσα ενώθηκαν και 
συνέθεσαν αυτές τις διαδρομές, με μοναδικό σκοπό εκείνος που θα τις 
διαβάσει να συναντήσει τον εαυτό του, τον διπλανό του, το παιδί ή τον γο-
νιό του, εκείνον που επέλεξε να περπατήσουν μαζί και εκείνον που άφησε 
πίσω αλλά τον κουβαλάει μέσα του. Συχνά πιάνετε τον εαυτό σας να ψά-
χνει ποιος φταίει, η επικριτική μαμά, ο απόμακρος μπαμπάς, ο ασυνεπής 
πρώην, ο παραιτημένος νυν... Μην το κάνετε. Δεν ψάχνουμε ένοχο. Να 
καταλάβουμε θέλουμε, γιατί η κατανόηση είναι και το πρώτο βήμα προς τη 
λύτρωση. Με πολύτιμο εργαλείο τη γνώση της κλινικής ψυχολογίας, αλλά 
ταυτόχρονα με απλό και εύληπτο λόγο, οι ιστορίες επιδιώκουν να κάνουν 
μια γενναία βουτιά στην περίπλοκη και πολύχρωμη ανθρώπινη ψυχή.

Νίκος Ψυχογιός 
Άννα Κανδαράκη 

Λένα Αρώνη 
Χάρης Ψυχογιός

Ναταλία Τσαλίκη 
Χρήστος Κοντογιώργης

Δήμητρα 
Παπαδοπούλου

Λένα Αρώνη 
Ζένια Γεωργάλα



CITY LINK

Μια διαφορετική αλλαγή 
χρόνου

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΣ ΠΑΥΛΟΥ

Εντυπωσιακή ήταν η αλλαγή του χρόνου για όσους υποδέ-
χτηκαν το 2025 στη Στοά του City Link και τα εστιατόρια 
Pasaji Athens και Atelier Παπαϊωάννου, στην καρδιά της 

Αθήνας.
Πρόκειται για την πιο κοσμική στοά της πόλης, που φόρεσε 
και φέτος τα γιορτινά της και καλωσόρισε τους εκατοντάδες 
Αθηναίους αλλά και τους επισκέπτες που την έχουν αναδείξει 
εδώ και χρόνια στο κορυφαίο Place to Be της πρωτεύουσας!
Όσοι βρέθηκαν εκεί είχαν την τύχη να απολαύσουν τα ειδικά 
διαμορφωμένα εορταστικά μενού αλλά και το άψογο service 
των εστιατορίων. Την παρουσίαση της μοναδικής βραδιάς 
ανέλαβε με απόλυτη επιτυχία ο γνωστός δημοσιογράφος και 
παρουσιαστής Θάνος Βάγιος έχοντας στο πλευρό του την γενι-
κή διευθύντρια του Ομίλου PCZ, στον οποίο ανήκει το Pasaji 
Athens, Μαριλένα Ανδριτσοπούλου. Λαμπερά χαμόγελα, 
αγκαλιές με θερμές ευχές αλλά και χορός μέχρι τις πρώτες 
πρωινές ώρες είναι όσα ακολούθησαν, σε μια βραδιά που θα 
μείνει χαραγμένη στη μνήμη όλων των παρευρισκόμενων.

Eιρήνη Δρελιώζη και Βασίλης Δρελιώζης  
με την κότρη τους, Μαριλένα Ανδριτσοπούλου,  

Θανάσης Οικονόμου

Θάνος Βάγιος
Μαριλένα Ανδριτσοπούλου

Λευτέρης Χαμηλωφόρης
Λάουρα Ντεμρόζι

Dr John Αναστασάτος 
Χαρά Αναστασάτου



Ο
ι γιορτές των Χριστουγέννων είναι μια πε-
ρίοδος γεμάτη χαρά, οικογενειακές στιγμές
και πολλά νόστιμα φαγητά! Είναι απολύτως

φυσιολογικό να ξεφύγουμε λίγο από τις διατροφι-
κές μας συνήθειες αυτές τις μέρες. Το σημαντικό
είναι να επιστρέψουμε σταδιακά και ισορροπημένα
στη ρουτίνα μας.

Η διαιτολόγος-διατροφολόγος Γεωργία Ζιώγου
μάς δίνει χρήσιμες συμβουλές ώστε να βοηθήσου-
με τον εαυτό μας να επανέλθει στους κανονικούς
του ρυθμούς: «Μην επικρίνετε τον εαυτό σας. Οι
ενοχές δεν βοηθούν! Θυμηθείτε ότι οι γιορτές είναι
για να τις απολαμβάνουμε. Αν φάγατε λίγο παραπά-
νω, δεν χάθηκε ο κόσμος. Εστιάστε στο να κάνετε
καλύτερες επιλογές από εδώ και πέρα. Ξεκινήστε
με ενυδάτωση. Μετά από γιορτινά τραπέζια γεμάτα
αλάτι και ζάχαρη, το σώμα σας χρειάζεται ενυδά-
τωση. Πιείτε μπόλικο νερό και δοκιμάστε τσάι χω-
ρίς ζάχαρη για επιπλέον γεύση. Η ενυδάτωση βοη-
θά στην αποτοξίνωση και την καλύτερη λειτουργία
του μεταβολισμού. Επιστρέψτε στα απλά γεύματα.
Επιλέξτε ελαφριά και θρεπτικά γεύματα για τις
πρώτες μέρες. Μια σαλάτα με φρέσκα λαχανικά, λί-
γη πρωτεΐνη (όπως κοτόπουλο ή αυγό) και λίγο
ελαιόλαδο είναι μια εξαιρετική αρχή. Επικεντρω-

θείτε στην κατανάλωση πρωτεΐνης. Τα φαγητά των
γιορτών συνήθως περιέχουν υψηλές ποσότητες
υδατανθράκων και λιπαρών. Για να ισορροπήσετε
τη διατροφή σας, δώστε έμφαση στην πρωτεΐνη
που βοηθά στην αποκατάσταση των μυών και στη
διατήρηση του κορεσμού. Επιλέξτε άπαχα κρέατα,
όπως κοτόπουλο ή γαλοπούλα, αυγά, όσπρια, όπως
φακές και ρεβίθια, ψάρια, αν σας αρέσουν, γαλα-
κτοκομικά προϊόντα χαμηλών λιπαρών, όπως γι-
αούρτι και τυρί. Προγραμματίστε τα γεύματά σας. Η
καλή οργάνωση είναι το κλειδί. Ετοιμάστε τα γεύ-
ματά σας εκ των προτέρων, ώστε να μην καταφεύ-
γετε σε έτοιμο φαγητό. Ένα σπιτικό φαγητό είναι
πάντα καλύτερη επιλογή! Αυξήστε τη φυσική δρα-
στηριότητα. Δεν χρειάζεται να πάτε γυμναστήριο
αμέσως. Μια καθημερινή βόλτα 30 λεπτών είναι
αρκετή για να σας βοηθήσει να επανέλθετε. Η κίνη-
ση βοηθά το σώμα σας να ξυπνήσει και να κάψει
περισσότερες θερμίδες».
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Γεωργία Ζιώγου, διαιτολόγος-
διατροφολόγος 

Πώς να επανέλθετε
στη διατροφή σας
μετά τις γιορτές

Αν φάγατε λίγο παραπάνω, 
δεν χάθηκε και ο κόσμος, κάντε 
καλύτερες επιλογές από εδώ και πέρα

Όχι στις ακραίες
δίαιτες

Συχνά στην προσπάθειά μας να επανέλθουμε

καταφεύγουμε σε ακραίες δίαιτες που είναι επι-

κίνδυνες για την υγεία μας. Η κυρία Ζιώγου τονί-

ζει με νόημα: «Μην υιοθετείτε ακραίες δίαιτες.

Οι εξαντλητικές δίαιτες δεν είναι η λύση. Το μυ-

στικό είναι η ισορροπία και η σταδιακή επιστρο-

φή στις καλές συνήθειες. Μην αποκλείετε ομά-

δες τροφών ή μειώνετε υπερβολικά τις θερμί-

δες σας. Θυμηθείτε τον στόχο σας. Εστιάστε

στους λόγους που θέλετε να φροντίσετε τον εαυ-

τό σας. Θέλετε να έχετε περισσότερη ενέργεια;

Να νιώθετε καλύτερα με το σώμα σας; Κρατήστε

αυτούς τους στόχους στο μυαλό σας και προχω-

ρήστε με σταθερά βήματα. Οι γιορτές είναι μια

μικρή παρένθεση στη ζωή μας και δεν πρέπει να

τις βλέπουμε ως καταστροφή για τη διατροφή

μας. Με υπομονή και συνέπεια μπορείτε να επα-

νέλθετε εύκολα στη ρουτίνα σας και να συνεχί-

σετε να φροντίζετε το σώμα και την υγεία σας».



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό  το  δ ιήμερο  θα  έχετε  έντονη  τη
διάθεση να φροντίσετε τα επαγγελμα-
τικά σας, να πατήσετε πάνω σε σταθε-
ρές βάσεις και να κάνετε κινήσεις που
θα σας επιφέρουν αργότερα κέρδος
και σιγουριά. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους αυτό το Σαββα-
τοκύριακο θα είναι  αρκετά καλό,  ενώ
ευνοούνται  οι  γεννημένοι  το δεύτερο
δεκαήμερο του ζωδίου σας. Είναι καλή
χρονική στιγμή για να βάλετε θεμέλια
σε κάποιες από τις υποθέσεις σας. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους αυτό το διή-
μερο θα σας δημιουργήσει μια έντο-
νη κινητικότητα σε θέματα που αφο-
ρούν συμφωνίες με πολύ καλές προ-
οπτικές.  Οικονομικά θέματα αλλά-
ζουν προς το καλύτερο.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Αυτό το Σαββατοκύριακο θα νιώσετε
ότι οι επιλογές που είχατε κάνει πριν
από πολύ καιρό αποδίδουν καρπούς ή
θα έχουν μια πολύ καλή πορεία.

Λέων
(23/7-22/8)
Εσείς οι Λέοντες είναι πολύ πιθανό να
κλείσετε μια συμφωνία αυτό το διήμε-
ρο, να κερδίσετε την εύνοια ανώτερου
προσώπου μέσα στον επαγγελματικό
σας χώρο και να φροντίσετε την προ-
σωπική σας καταξίωση.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους η πολύ θετι-
κή  όψη του  Ήλ ιου  -  Κρόνου  θα  σας
δημιουργήσει ένα πολύ έντονα θετικό
κλίμα στις προσωπικές σας σχέσεις.
Ε ί να ι  η  σ τ ι γμή  γ ια  να  κα τανοήσετε
ποιοι είναι ουσιαστικά δίπλα σας. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Για εσάς τους Ζυγούς αυτό το Σαββα-

τοκύριακο θα είναι μια ευκαιρία να τα-

κτοποιήσετε κάποιο ακίνητο, να κατα-

σκευάσετε, να φτιάξετε και να δώσετε

έμφαση στη σταθερότητα των σχέσεών

σας.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς, οι μέρες αυ-

τές θα σας ευνοήσουν αρκετά σε θέμα-

τα σχέσεων και συμφωνιών που μπο-

ρεί να έχουν ήδη γίνει από την προ-

ηγούμενη χρονιά. Ίσως να παρουσια-

στεί ένα ώριμο πρόσωπο για να σας

βγάλει από ένα αδιέξοδο. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Εσείς οι Τοξότες έχετε αυτές τις μέρες

μια εξαιρετική φροντίδα από μεγαλύ-

τερο ηλικιακά άτομο από εσάς. Ένα οι-

κογενειακό θέμα θα κυλήσει πολύ κα-

λύτερα. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Εσείς οι Αιγόκεροι θα έχετε πρωτα-

γωνιστικό ρόλο αυτό το διήμερο, με

τον Ήλιο στο δικό σας ζώδιο να συμ-

μετέχει με τον Κρόνο πολύ θετικά για

την προσωπική σας άνοδο.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Εσάς τους Υδροχόους η θετική όψη του

Ήλιου με τον Κρόνο θα σας κάνει πει-

σματάρηδες με εκείνα που θέλετε να

καταφέρετε αυτές τις μέρες. Δεν απο-

κλείεται να ενεργήσετε παρασκηνιακά. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι η στιγμή που κάποιοι από εσάς

θα επιλέξετε συνειδητά, θα σχεδιάσε-

τε με ευνοϊκούς όρους όλα εκείνα που

με κόπο είχατε φροντίσει κατά το πα-

ρελθόν. 
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A υτό το διήμερο ο Ήλιος θα δημιουργήσει
αρμονική όψη με τον Κρόνο. Ενισχύεται
η ικανότητά μας να φέρουμε εις πέρας

καθήκοντα με σοβαρότητα και αφοσίωση.


